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Kommunfullmäktige  2016-02-25 

  

 

  
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Tid 2015-02-25, kl. 17:30 
 
Plats  Hallunda Folkets hus, Bragesalen 
 

Incheckning för närvaro för förtroendevalda sker vid presidiet mellan kl. 17:00-17:30. 
 
Ärenden 

Justering 1 mars 2016, kl. 17:00 
 
 
  

 Information från Södertörns brandförsvar  

23 Svar på interpellation: Frågor om kommunalhusets framtid (C) 

24 Detaljplan för Lugnet 26 

25 Markförfrågningar från föreningar och samfund 

26 Svar på motion: Utveckla Pålamalm (M), (KD) 

27 Svar på motion: SFI för 50+ ”det är inte för sent att lära sig svenska bara för att 
man fyllt 50” (M) 

28 Svar på motion: Förbättrad taxa i simhallarna (M) 

29 Svar på motion: Inför föreningsdagar i Botkyrka kommun (SD) 

30 Svar på motion: Löneväxling (M), (KD), (L), (C) 

31 Svar på motion: Busstrafik längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen i Uttran (L) 
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32 Svar på motion: Projekt med hemtagningsteam ”Trygg hemgång” (M) 

33 Svar på motion: Tillgång till gratis wifi på gator, torg och parker i kommunen (L) 

34 Svar på motion: Lägg ned konsthallen (M) 

35 Svar på motion: Avsluta Residence Botkyrka (M) 

36 Anmälningsärenden 

37 Avsägelser och fyllnadsval 

38 Nya interpellationer 

39 Nya motioner 

40 Nya medborgarförslag 

41 Enkla frågor 

  

  

Inger Ros  Sara Hultqvist 
Kommunfullmäktiges ordförande Sekreterare 
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Kommunstyrelsen 
 2016-02-01 Dnr KS/2016:19 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 24 
Detaljplan för Lugnet 26  (KS/2016:19) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 
1. Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Lugnet 26.  

 

Sammanfattning 
I mars 2014 gav kommunstyrelsen i uppdrag till samhällsbyggnadsnämnden 
att ta fram ett förslag till detaljplan.  
 
Därefter har samhällsbyggnadsnämnden gett tre uppdrag till samhällsbygg-
nadsförvaltningen: 
• April 2014: upprätta ett förslag till detaljplan  
• Mars 2015: gå ut på samråd med föreslagen detaljplan 
• September 2015: dela upp detaljplanen i två delar och att gå ut på 

granskning med den ena delen, för Lugnet 26. 
 

Detaljplanens syfte är att pröva lämpligheten för bostäder. Området regleras 
idag av en detaljplan från 1971. Enligt den detaljplanen kan Lugnet 26  
endast användas för handel. Detaljplanen belastar inte den kommunala eko-
nomin. Planområdet ligger i kvarteret Lugnet, i norra Norsborg. Under sam-
rådet inkom inga synpunkter på den föreslagna byggrätten för Lugnet 26.  
 
Enligt planavtal ska detaljplan för Lugnet 26 vara antagen under det andra 
eller det tredje kvartalet 2015. Denna tidplan är förskjuten, bland annat be-
roende på utredningsarbete kring flytt av närliggande återvinningsstation. 
För att undvika ytterligare förseningar delades detaljplanen upp i två delar 
inför granskningen; en för fastigheten Lugnet 26 och en för Lugnet 27. Ut-
byggnad av Lugnet 26 förutsätter inte omlokalisering av återvinnings-
stationen.  
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Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2015-12-08, § 410. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 
 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 
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§ 410 

Förslag till detaljplan för Lugnet 26 (sbf/2015:293) 

 
Beslut 

Samhällsbyggnadsnämnden godkänner detaljplanen för Lugnet 26 m.fl. och 
överlämnar detaljplanen till kommunstyrelsen för antagande.  
 
Sammanfattning 

Detaljplanens syfte är att pröva lämpligheten för bostäder. Området regleras 
idag av en detaljplan från 1971. Enligt den detaljplan kan Lugnet 26 endast 
användas för handel. Detaljplanen belastar inte den kommunala ekonomin. 
Planområdet ligger i kvarteret Lugnet, i norra Norsborg. Under samrådet in-
kom inga synpunkter på den föreslagna byggrätten för Lugnet 26.  
 

Enligt planavtal ska detaljplan för Lugnet 26 vara antagen under det andra 
eller det tredje kvartalet 2015. Denna tidplan är förskjuten, bland annat be-
roende på utredningsarbete kring flytt av närliggande återvinningsstation. 
För att undvika ytterligare förseningar delades detaljplanen upp i två delar 
inför granskningen; en för fastigheten Lugnet 26 och en för Lugnet 27. Ut-
byggnad av Lugnet 26 förutsätter inte omlokalisering av återvinningsstat-
ionen.  
 
Ärendet 

I mars 2014 gav kommunstyrelsen i uppdrag till samhällsbyggnadsnämnden 
att ta fram ett förslag till detaljplan.  
 
Därefter har samhällsbyggnadsnämnden gett tre uppdrag till samhällsbygg-
nadsförvaltningen: 
1. April 2014: upprätta ett förslag till detaljplan  

2. Mars 2015: gå ut på samråd med föreslagen detaljplan 

3. September 2015: dela upp detaljplanen i två delar och att gå ut på 
granskning med den ena delen, för Lugnet 26. 

 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2015-11-17, utgör 
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underlag för beslutet. 
 
Expedieras till 

Planadministratör 

Kommunfullmäktige via kommunstyrelsen 

Den sökande 

 

 

 
 

 

 



TJÄNSTESKRIVELSE 1[3] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
2015-11-17 Dnr  sbf/2015:293 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt  08- 530 626 89 /  · E-post olof.karlsson@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 

Referens Mottagare 
Olof Karlsson Samhällsbyggnadsnämnden 

Förslag till detaljplan för Lugnet 26 (plannummer 53-36) 

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden godkänner detaljplanen för Lugnet 26 m.fl. och 
överlämnar detaljplanen till kommunstyrelsen för angatande.  

Sammanfattning 
Detaljplanens syfte är att pröva lämpligheten för bostäder. Området regleras 
idag av en detaljplan från 1971. Enligt den detaljplan kan Lugnet 26 endast 
användas för handel. Detaljplanen belastar inte den kommunala ekonomin. 
Planområdet ligger i kvarteret Lugnet, i norra Norsborg. 

Granskning 
Under samrådet inkom inga synpunkter på den föreslagna byggrätten för 
Lugnet 26. Under granskningen inkom ett yttranden från Bostadsrättföre-
ningen Lugnet. Enligt yttrandet så innebär två våningar på Lugnet 26 en för-
ändring avseende områdets karaktär. 
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2015-11-17 Dnr  sbf/2015:293 

En närboende tycker att det ser trist ut med ett högt plank vid vägen. Därför 
har samhällsbyggnadsförvaltningen ställt krav på att den övre delen av 
planket ska vara transparent.  

Tidplan 
Enligt planavtal ska detaljplan för Lugnet 26 vara antagen under det andra 
eller det tredje kvartalet 2015. Denna tidplan är förskjuten, bland annat be-
roende på utredningsarbete kring flytt av närliggande återvinningsstation. 
För att undvika ytterligare förseningar delades detaljplanen upp i två delar 
inför granskningen; en för fastigheten Lugnet 26 och en för Lugnet 27. Ut-
byggnad av Lugnet 26 förutsätter inte omlokalisering av återvinningsstat-
ionen.  

Tidigare Beslut 
I Mars 2014 gav Kommunstyrelsen (KS) i uppdrag till SBN att ta fram ett 
förslag till detaljplan. Därefter har SBN gett tre uppdrag till SBF: 
1. April 2014: upprätta ett förslag till detaljplan
2. Mars 2015: gå ut på samråd med föreslagen detaljplan
3. September 2015: dela upp detaljplanen i två delar och att gå ut på

granskning med den ena delen, för Lugnet 26.

SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN 

Magnus Andersson Olof Karlsson 
Samhällsbyggnadschef Planarkitekt 

Bilagor 
x Plankarta med bestämmelser 
x Planbeskrivning 
x Utlåtande 
x Samrådsredogörelse 
x Behovsbedömning 
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 2015-11-17  Dnr  sbf/2015:293  
 

Utredningar 
Nedanstående utredningar bifogas inte, men kan beställas genom mail till 
plan@botkyrka.se. De finns även tillgängliga på kommunens hemsida:  
x Bullerutredning 2015-05-25 
x Markteknisk undersökningsrapport rev. 2015-06-18 
x Projekterings PM geoteknik 2015-06-18 
x Förslag till exploatering av Lugnet 26 rev. 2015-08-28 
x PM Dagvattenutredning 2015-08-28 

 
 

Expedieras till 
x Planadministratör 
x kommunfullmäktige via kommunstyrelsen 
x Kvarterssamfälligheten för Lugnet  
 





2015-08-24 rev. 2015-11-16 

   

  
 

53-34 
Granskningshandling 

  

 
Detaljplan för Lugnet 26, m.fl. 
Hallunda  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Flygfoto   

 
 
 
 
 
 
 

 

SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN 
DIARIENUMMER: SBF/2013:430 

 
PLAN- OCH GENOMFÖRANDEBESKRIVNING 
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Illustration på framsida är en situationsplan, som visar hur fastigheten 
Lugnet 26 kan utvecklas med bostäder. 

Medverkande tjänstemän 
Lisa Bodinger, projektledare  Mark- och exploateringsenheten 
Olof Karlsson, planarkitekt Planenheten 
Anders Forsberg, miljöstrateg Miljöenheten 

Inledning 
Handlingar 
x Plankarta med grundkarta och bestämmelser 
x Denna plan- och genomförandebeskrivning  
x Behovsbedömning 
x Fastighetsförteckning 

Underlag till detaljplanen 
x Uppdatering av bullerutredning för Lugnets väg 26, 2014-05-25. 
x Behovsbedömning 2015-2-19 
x Projekterings PM geoteknik 2015-06-18 
x PM Dagvattenhantering, rev 2015-09-02  
x Situationsplan för exploatering av Lugnet 26, 2015-08-24 

Planens syfte 
Enligt beslut av SBN i april 2014, fick SBF i uppdrag att ta fram detaljplan 
för Lugnet 26 m.m. Detaljplanens syfte är att pröva lämpligheten för 
bostäder.  Detaljplanen är upprättad enligt PBL 2010.  

Planens läge och avgränsning 
Planområdet är i norra Hallunda. Där ingår fastigheten Lugnet 26 som är 
1376 m2 och en del av Hallunda 4:34. Sammanlagt är planområdet 
 3408 m2. Lugnet 26 planläggs för bostäder. Intilliggande vägområden är med 
i detaljplanen, för att reglera in- och utfarter från bostäderna. 

Markägoförhållanden 
Fastigheten Lugnet 26 är ägd av en privatperson. Kommunen äger Hallunda 
4:34. 

PLANERINGSFÖRUTSÄTTNINGAR 
Enligt översiktsplanen från 2014 ligger planområdet i gränsen mellan 
medeltät- och gles stadsbyggd. En detaljplan som är fastställd 1971 reglerar 
markanvändningen för planområdet:  
x Lugnet 26 är reglerat för handel  
x Hallunda 4:34 är planlagd för park och lokalgata.   
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Miljöbedömning 
Sammantaget bedöms detaljplanen inte ge upphov till betydande 
miljöpåverkan. Miljöfrågor som kommer att beaktas i planarbetet är buller 
och dagvatten. Miljöpåverkan av detaljplanen sammanfattas i bifogad 
behovsbedömning. 
 
OMRÅDESFÖRUTSÄTTNINGAR 
Rättigheter 
Ett avtalsservitut för vattenledning belastar den kommunala fastigheten 
Hallunda 4:34 till förmån för Norsborg 5:1. Den senare fastigheten ägs av 
Stockholms Vatten VA AB.  
 
Geotekniska förhållanden 
Marken är relativt plan. En geoteknisk utredning har tagits fram som visar att 
marken består av varierande cirka 0,5 meter siltig matjord och upp till cirka 
1,5 meter fyllning. I den norra delen av planområdet är jordjupet cirka 0,5 
meter. Djupet stiger till cirka 4 meter i den södra delen av planområdet. 
Fältundersökning visar att grundvattennivåerna är mycket höga i den södra 
delen. 
 
Markföroreningar 
Enligt markundersökningar har det påträffats spår av petroleum i närheten av 
befintlig återvinningsstation som är belägen norr om planområdet. Enligt 
”Projekterings PM” bedöms föroreningarna komma från felaktig hantering 
vid deponering i närheten av återvinningsstationen. Föroreningen är 
begränsad till närheten av stationen. Därför bedömer 
Samhällsbyggnadsförvaltningen att föroreningen ej begränsar möjligheten att 
uppföra bostäder inom Lugnet 26.  
 
Radon 
Enligt bilagd geoteknisk utredning finns en radonmätning, som visar att det 
är en hög risk inom planområdet.   
 
Störningar 
Bullerutredning 
Ljudmiljön i området domineras av vägtrafik på Tomtbergavägen. En 
bullerutredning har tagits fram som ett underlag till detaljplanen.  
 
Enligt utredningen överskrids gällande riktvärdet för buller för stora delar av 
Lugnet 26. Riktvärdet är att 55 dBA ekvivalent ljudnivå vid fasad och 70 
dBA vid uteplats. Detta värde framgår av propositionen 1996/97:53 som 
antogs av riksdagen 1997. 
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Bebyggelseområden 
Planområdet är obebyggt. Inom Lugnet 26 finns en grund från en riven 
handelsbyggnad.  

Natur 
Mark och vegetation 
Lugnet 26 består av en avriven handelstomt. Marken består av en grusad plan 
med sly i tomtgränsen. 

Teknisk försörjning 
Gatunät, gång- cykel- och mopedtrafik 
Planområdet ansluts till Tomtbergavägen via Lugnets väg. Tomtbergavägen 
trafikeras varje dag av cirka 3000 fordon, enligt uträknat årsmedelvärde. 
Hastigheten är reglerad till 40 km per timme. Andelen tung trafik på vägen är 
10 %. Lugnets väg används idag som angöring till intilliggande 
radhuskvarter. Närliggande kvarter använder även vägen för att ta sig till och 
från återvinningsstationen inom Lugnet 27. Lugnets väg är en del av Hälsans 
stig och används även av cyklister och fotgängare för att ta sig till och från 
promenadstråket längs med Mälarens strand.  

Kollektivtrafik 
Tillgången till kollektivtrafik är god. I anslutning till planområdet vid 
Tomtbergavägen finns en busshållplats. Vid hållplatsen stannar följande 
busslinjer enligt www.sl.se (2015-11-16): 
x 702, Hallunda – Kvarnhagen 
x 708, Rönninge station – Tumba  
x 738, Norsborg - Tumba station 
x 795, Fittja – Skräcklinge. 

Vatten, avlopp och dagvatten 
I marken genom Lugnet 26 ligger en vattenledning. Planområdet ingår i Östra 
Mälarens vattenskyddsområde vilket ställer särskilda krav på 
dagvattenhanteringen. 

Enligt bilagd situationsplan så planeras ett fördröjningsmagasin på cirka 25 
m2. 

Värme 
I marken genom Lugnet 27 ligger en fjärrvärmeledning. 
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FÖRÄNDRINGAR OCH KONSEKVENSER 
Fastighetsbildning 
Detaljplanen innebär att en eller flera bostadsfastigheter kan styckas av från 
Lugnet 26. Om det blir flera fastigheter behöver gemensamhetsanläggning 
fastställas för bullerplank. Motsvarande gäller även för fördröjningsmagasin, 
se teknisk försörjning; vatten och avlopp.  
 
Det går allmänna ledningar i fastighetens östra del. För motsvarande område 
ska ledningsrättservitut upprättas.  
 

 
 
 
Geotekniska förhållanden 
Grundläggning av byggnadernas stomme rekommenderas ske med plattor 
och/eller plintar, se tolkad planritning i denna PM. Plintar bör grundläggas på 
naturligt lagrad morän. Plattor grundläggs på ny packad fyllning ovan fast 
lagrad friktionsjord. Förekommande matjord, finsediment (silt med inslag av 
lerskikt och eventuell lera) och organiskt material ska utskiftas mot ny 
packad fyllning.  
 
Uppskattad utskiftning av jordmassor utförs mellan ca 0,5 upp till 3 meter. 
Golv utförs fribärande där byggnadens stomme grundläggs med plintar. Vid 
grundläggning med plattor kan grundläggning av golv utföras på mark (på 
packad fyllning). Grundläggning skall utföras frostskyddat. 
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Buller 
Bilagd bullerutredning visar att Lugnet 26 påverkas av trafikbuller från 
Tomtbergavägen. Den föreslagna byggrätten klarar nationella riktvärden 
under två förutsättningar: 
x En bullerskärm uppförs mot vägen, som är 60 meter lång och 2,5 meter 

hög 
x Möjligheten att bebygga den södra delen av fastigheten begränsas 

Genom att bygga bullerplank klarar den föreslagna byggrätten de nationella antagna riktvärdena.  

Bebyggelseområden  
Bostäder 
Enligt situationsplanen för Lugnet 26 kan fastigheten byggas med två parhus. 
Varje parhus har en byggnadsyta på 172 kvm. Eftersom byggnaderna har två 
våningar blir bruttoarean 688 kvm. Byggnadsarean för Lugnet är reglerad till 
400 kvm vilket både ger en marginal och säkerställer att ytor kan sparas ut 
för parkering och dagvattenhantering. 
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Tillgänglighet 
Marken är plan och möjligheten att klara gällande tillgänglighetskrav bedöms 
som goda. Dessutom finns en busshållplats och en gång- och cykelväg i 
anslutning till planområdet. 

Natur 
Lek och rekreation 
Utrymme för lek- och rekreation finns inom de enskilda tomterna. För äldre 
barn finns god tillgång till ytor för lek i intilliggande naturområde. Den 
närmsta allmänna lekplatsen ligger cirka 500 meter sydost om planområdet 
vid Borgskolan.  

Teknisk försörjning 
Gatunät, gång- cykel- och mopedtrafik 
Detaljplanen bedöms inte medföra något behov att bygga om det befintliga 
gatunätet. 

Kollektivtrafik 
Det befintliga utbudet av kollektivtrafik kan tillgodose behovet som 
ytterligare bostäder kan tillföra. 

Bil- och cykelparkering, varumottagning, utfarter 
Parkeringen ska ske på den enskilda tomten.  

Vatten och avlopp, dagvatten 
Det går en vatten- och avloppsledning genom området. Därmed bedöms 
möjligheten vara goda, att ansluta området till vatten- och avloppnätet. 

Det finns en dagvattenutredning bilagd till detaljplanen. Enligt bilagd 
situationsplan redovisas ett förddröjningsmagasin på cirka 25 m2.  

Värme 
Det går en fjärrvärmeledning genom planområdet. Därmed bedöms  
möjligheten vara god, att ansluta den tillkommande bebyggelsen till 
fjärrvärmenätet. 

El 
Det går en elledning söder om planområdet som kan ansluta till den nya 
bebyggelsen.  

Avfall 
Närmaste återvinningsstation finns vid Lugnets väg.  
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ADMINISTRATIVA FRÅGOR 
Detaljplanens genomförandetid är 7 år. Kommunen är huvudman för allmän 
plats.  
 
 
 
SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN 
 
 
Charlotte Rickardsson Olof Karlsson Lisa Bodinger 
Gruppchef planverksamheten Planarkitekt Projektledare 



 

UTLÅTANDE   

2015-11-05 

1 [3] 
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Samhällsbyggnadsförvaltningen  
Planenheten 

 
Referens 

 
 

Olof Karlsson 
 
 
 
 
 
 
 

 

Utlåtande för detaljplan för Lugnet 26 m.fl.  
 
Granskning 
Detaljplanen för Lugnet 26 var på granskning från den 13 oktober till den 3 
november 2015. Detaljplanen har skickats ut till berörda myndigheter och 
sakägare, enligt en upprättad sakägarförteckning. Utställningen av detaljplanen 
var i kommunhuset i Tumba plan 2. Samtliga planhandlingar har även funnits 
tillgängliga på kommunens hemsida.  Detaljplanen kungjordes i Dagens Ny-
heter den 11 oktober 2015.  
 
Ändring av detaljplan 
Efter granskningen har detaljplanen kompletterats med en bestämmelse som 
reglerar bullerplankets utformning. Även planbeskrivningen har genomgått 
redaktionella ändringar för att bli tydligare, utifrån synpunkter som har in-
kommit från granskningen av Länsstyrelsen och från boende i Rönninge.  
 
Bakgrund 
I mars 2015 beslutade Samhällsbyggnadsnämnden att ge ett uppdrag till sam-
hällsbyggnadsförvaltningen. Uppdraget är att gå ut på samråd till detaljplan för 
Lugnet 26 m.fl. Planförslaget har varit på samråd från den 1 april till 22 april. 
Efter samrådet delades detaljplanen upp till två planer, en för Lugnet 26 och en 
för Lugnet 27.  
 
Inkomna yttranden 
Följande remissinstanser har inget att erinra mot detaljplanen: 
x Länsstyrelsen 
x Vattenfall 
x Trafikverket 
x Svenska kraftnät 
x SRV 
x Försvarsmakren 
x Södertörns Fjärrvärme 
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Länsstyrelsen anser dock att planbeskrivningen kan bli tydligare under kapitlet 
som avser markförutsättningar.  
 
För övrigt har det inkommit ytterligare tre yttranden. Två av avsändarna saknar 
rätt att överklaga trots att de har yttrat sig mot detaljplanen. Den ena avsända-
ren har inkommit för sent med yttrandet och den andra bor i Rönninge och är 
därmed inte en sakägare.  
 
Här följer en sammanfattning av de boendes synpunkter med samhällsbygg-
nadsförvaltningens kommentarer. 
 
Kvarterssamfälligheten Lugnet 
År 2008 togs ett beslut att vårt område endast ska byggas med en våning. Vi 
motsätter oss att det på Lugnet 26 ska byggas två våningar. Områdets karaktär 
blir helt förändrat.  
 
Bullerplanket behövs inte om åtgärder görs för att se till att den låga hastighet 
som är satt kan hållas.  
 
Kommentar: 

Gällande detaljplan för övriga delar av Kvarteret Lugnet vann 
laga kraft 2008. Detaljplanen för Lugnet 26 som kan komma att 
vinna laga kraft är inte begränsad av angränsande detaljplan. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att det är lämpligt med 
byggnader på två våningar, en byggnadstyp som finns söder om 
Tomtbergavägen. 
 
Bullerplanket behövs för att klara gällande bullerkrav angående 
maxvärden. Om detta finns att läsa i den bullerutredningen som 
finns på kommunens hemsida.  

 
Boende i området 
Undertecknade har bott i området sedan det var nyexploaterat 1972 och har 
följande synpunkter på rubricerande förslag:  
1. Vi tycker den föreslagna detaljplan är en väsentlig förändring av hur de-

taljplan för småhusen enligt (Detaljplan för NORSBORG VII, uppdate-
rad 2008 är utformad), med högst 1 antal våningar och 5 m från takets 
högsta höjd till marken. 
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2. Bullerplank på Lugnet 26 bör vara genomsiktligt över 1, 1 meter från 
marken.  

3. Byggnaden för vård och omsorg på Lugnet 27 är alldeles för stor för att 
passa in i omgivningen. 

4. Återvinningsstation läggs ner eller flyttas till en neutral yta, inte längre in 
i småhusområdet. 

 
Kommentar: 

Se kommentar på föregående yttrande, angående punkt 1. Detalj-
planen har kompletterats med en utformningsbestämmelse att den 
övre delen bullerplanket ska vara av transparent material. Den 
övre delen motsvaras av 1,5 meter av den totala höjden på buller-
planket som är 3 meter. 
 
Punkt 3 och punkt 4 kommer att kommenteras i samband med 
granskningen av detaljplanen för Lugnet 27 m.fl. då dessa frågor 
behandlas. 

 
Boende i Rönninge 
En boende i Rönninge har skickat in tre yttranden. Den boende har tidigare 
bott i Kvarteret Lugnet. Här följer en sammanfattning: 
x Flytta återvinningsstationen från Lugnets väg. 
x Om hastigheten är begränsad till 40 km/h, hur kan då bussar som kör 45 

km/h? 
x Det står fel i planbeskrivningen om vilka bussar som stannar vid hållplat-

sen vid närliggande hållplats. 
x De närmaste lekplatserna hör till samfälligheterna Lugnet och Torpet. 
 
Kommentar: 

Synpunkter om återvinningsstationen kommer att hanteras i sam-
band med granskningen av detaljplanen för Lugnet 27 m.fl. För 
Tomtbergavägen gäller 40 km/h, denna begränsning gäller även 
bussar. Planbeskrivningen har blivit tydligare angående lekplat-
sar och busslinjer.  
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Samrådsredogörelse för detaljplan för Lugnet 26 m.fl.  
 
Samråd 
I mars 2015 beslutade Samhällsbyggnadsnämnden att ge ett uppdrag till sam-
hällsbyggnadsförvaltningen. Uppdraget är att gå ut på samråd till detaljplan för 
Lugnet 26 m.fl.  
 
Planförslaget har varit på samråd från den 1 april till 22 april. Då var planhand-
lingarna utställda i kommunalhuset. Handlingarna är fortfarande tillgängliga på 
kommunens hemsida till det att planen har vunnit laga kraft. Förslaget har även 
skickats till alla berörda remissinstanser och fastighetsägare enligt upprättad 
sändlista. Samrådsförslaget annonserades i Mitt i Botkyrka den 7 april 2015. 
 
Ändringar av detaljplan  
Uppdelning till två detaljplaner, en för Lugnet 26 och en för Lugnet 27 
Efter samrådet har detaljplanen delats upp i två delar. Den ena delen som är 
aktuell för granskning motsvarar Lugnet 26 med intilliggande gatumark. Fas-
tigheten planläggs för bostäder. Den andra delen av samrådsförslaget motsva-
rar Lugnet 27 m.fl. och planläggs för vård- och omsorgsboende. Kommunens 
planer att bygga ett sådant boende förutsätter dock en flytt av en återvinnings-
station. Det nya läget för stationen har väckt ett motstånd hos de närboende. 
Därför har ett PM upprättats med en motivering av läget. De närboende är även 
inbjudna till möte. Det nya läget har dock inneburit en förskjutning i tidplanen. 
Den enskilda exploatören för Lugnet 26 har en begränsad tidplan och är inte 
heller beroende av flytten. För att klara tidplanen har Lugnet 26 med intillig-
gande gatumark avskilts från Lugnet 27 inför granskningsskedet. Granskning 
av den andra detaljplanen för Lugnet 27 m.fl. planeras under hösten.   
 
Ändring av planbestämmelser för Lugnet 26 
Förutom att planområdet har ändrats, så har även flera bestämmelser ändrats 
för Lugnet 26: 
x Begränsning av markens byggande 
x Medgiven bruttoarea 



BOTKYRKA KOMMUN 
Samhällsbyggnadsförvaltningen  
Planenheten 

SAMRÅDSREDOGÖRELSE   
 
2015-08-24 

2 [6] 
 
53-34 

 

 

x Ingen begräsning om minsta medgivna fastighet 
x Ändrade begränsningar för in- och utfart 
 
Efter samrådet har bullerutredningen reviderats. Utredningen har visat att om 
byggrätten ska innefatta två våningar så bör avståndet öka mellan bullerkällan 
Tomtbergavägen och bebyggelsen. Dessutom behöver en bullerskärm anläggas 
för att de nationella riktlinjerna för buller ska klaras. 
 
Ett nytt utbyggnadsförslag har tagits fram som stämmer med bullerutredning-
en. Förslaget redovisas i bilagd situationsplan. Ändringen innebär även att fö-
reslagna hustypen har bytts ut, vilket även innebär att den bruttoarean har ökat.  
 
Begränsningen mot Tomtbergavägen har till viss del kompenserats med att 
bebyggelsen får komma närmare en del av Lugnets väg, som utgör fastighetens 
norra avgränsning. I samband med det senaste utbyggnadsförslaget har även 
in- och utfarter studerats mot Lugnets väg. Detta har även medfört förändringar 
i detaljplanens begränsningar för in- och utfart mot allmän väg.  
 
Förövrigt har ett geotekniskt PM uppdaterats som visar hur byggnaden kan 
grundläggas. PM:et har inte inneburit någon förändring av detaljplanen. 
 
Redaktionell ändring har gjorts i plankartan för att tydliggöra var bullerplanket 
ska uppföras och på vilket sätt, under rubriken: Markens anordnande.  
 
Begränsning om minsta fastighet har tagits bort från detaljplanen. Detta kan 
med fördel regleras via en lantmäteriförrättning där tomtens lämplighet kan 
prövas.  
 
Inkomna yttranden 
Sammanfattning 
Totalt har 11 yttranden kommit in under samrådet. Tre av dessa har inkommit 
från ägare till bostadsfastigheter inom kvarteret Lugnet. Dessa ägare är emot 
det nya läget för återvinningsstationen. Yttrandena har inte heller kommenterat 
den förslagna bostadsbebyggelsen vid Lugnet 26. Därför kommer dessa yttran-
den varken att sammanfattas eller kommenteras mer i denna samrådsredogö-
relse. Istället kommer dessa yttranden att bemötas i samband med den sam-
rådsredogörelse som kommer att upprättas, i samband med granskning för den 
andra detaljplanen: Lugnet 27 m.fl.  
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Fem yttranden som har inkommit har inga negativa synpunkter på detaljpla-
nen. Dessa yttranden kommer därför inte att redogöras för ytterligare i denna 
samrådsredogörelse: 
x Trafikverket 
x Syvab 
x TeliaSonera  
x Svenska kraftnät 
x Hyresgästföreningen Botkyrka Salem 
 
Länsstyrelsen, trafikförvaltningen och Södertörnsfjärrvärme har framfört syn-
punkter på detaljplanen. Här sammanfattas och bemöts deras yttranden: 
 
Länsstyrelsen 
Det finns inte skäl att anta att Länsstyrelsen kommer att upphäva detaljplanen. 
Planens genomförande medför inte heller någon betydande miljöpåverkan en-
ligt Länsstyrelsen. 
 
Planbeskrivningen behöver ge tydligare svar på följande frågor:  
x Finns tillräckligt med utrymme inom kvartersmarken för att klara dagvat-

tenhanteringen? 
x Kan förändrade markhöjder medföra risk för översvämningar? 
x Klaras miljökvalitetsnormerna för luft och vatten? 
 
Enligt Länsstyrelsen behöver en arkeologisk förundersökning tas fram. Föröv-
rigt är Länsstyrelsen positiv till att kommunen planerar att uppdatera och kom-
plettera de utredningar som har funnits bilagda till samrådsförslaget: 
x Geoteknisk utredning behöver uppdateras. Byggnaderna som har prövats i 

den geotekniska utredningen stämmer nämligen inte med byggrätten som 
medges i detaljplanen. 

x Av samma skäl behöver även bullerutredningen uppdateras.  
x Av samma skäl behöver även dagvattenutredning uppdateras. 
x Markundersökningen har identifierat en förorening. Ytterligare prover 

kommer att tas för att uppskatta föroreningens omfattning och möjlighet-
en att genomföra detaljplanen. 
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Kommentar: 
Synpunkter om arkeologi och förorenad mark kommer att bemötas i sam-
band med granskning av detaljplanen för Lugnet 27 m.fl.  

Miljökvalitetsnormen för luft klaras. Detta framgår av bilagd behovsbe-
dömning. Eftersom normen klaras har den inte ingått i avväganden eller 
varit en förutsättning för planen. Därför behöver den inte heller redovisas i 
planbeskrivning, enligt PBL 4 kap. 33 §. När det gäller normen för buller 
så gäller de riktvärden som är antagna av riskdagen. Enligt bilagd buller-
utredning så klaras även dessa riktvärden, vilket även framgår av planbe-
skrivningen: ”Förändringar och konsekvenser - störningar”.  

För dagvatten så är recipienten Albysjön, som ingår i Östra Mälarens Vat-
tenskyddsområden. Normen för vatten beskrivs i de bestämmelser som 
gäller för området. Kvarteret Lugnet ingår i kommunens verksamhetsom-
råde för bland annat dagvatten. Kommunen planerar att rena dagvattnet 
från Botkyrkas norra stadsdelar där kvarteret Lugnet ingår. Reningen 
kommer bland annat att bestå av en serie med dammar i Fittja och i Alby. 
Dessa dammar innebär att även normen för vatten klaras, för bland annat 
detaljplanen Lugnet 26 m.fl.  

Att Lugnet 26 är anslutet till det kommunala dagvattennätet motverkar 
även risker för översvämning. På tomten finns en kupolbrunn som kan ta 
hand om överskottsvatten. Dessutom kommer ett fördröjningsmagasin att 
anläggas motsvarande cirka 25 kvm enligt bilagd situationsplan, i anslut-
ning till brunnen.   

Angående risken för översvämningar så har det tillkommit ett förtydligade 
i utredningen: det finns ingen risk för översvämning. Det är dock viktigt 
att beakta risken att skapa instängda områden när utbyggnaden av fastig-
heten projekteras. Denna risk kan beaktas i genomförandeskedet. 

Bullerutredning har uppdaterats för att pröva den byggrätt som föreslogs i 
detaljplanens samrådsförslag. Utredningen föreslår att avståndet mellan 
trafik och bebyggelse bör öka. I så fall skulle detaljplanen klara de nation-
ella riktlinjerna för buller, förutsatt att krav ställs på bullerskärm. Detalj-
planen har anpassats till utredningens rekommendationer. Det innebär att 
begränsning av markens byggande har utökats i den södra delen av Lugnet 
26.
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Förslag till förrändrad byggrätt med rött. De ersatta gränserna för byggrätten är överstrukna med rött. 

Dagvattenutredningen har inte reviderats till det nya utbyggnadsförslaget 
eftersom byggnadsytan inte har förändrats mellan det gamla och det nya 
förslaget. Därmed har inte heller förutsättningarna för infiltration av dag-
vatten förändrats. Ur ett dagvattenperspektiv är den ändrade byggnadsut-
formningen därför inte relevant.  

Den geotekniska utredningen har uppdaterats men medför inget behov att 
ändra detaljplanen, men planbeskrivningen har uppdaterats.  

Södertörns fjärrvärme 
Enligt Södertörn fjärrvärmes yttraden ska u-område upprättas för det område 
där det går en fjärrvärmeledning. Detta är redan tillgodosett i samrådsförslaget 
till detaljplan.  

Trafikförvaltningen 
Trafikförvaltningen är emot att hastigheten på Tomtbergavägen kan sänkas till 
30 km per timme för att minska buller. Sänkningen skulle påverka restiderna 
negativt för kollektivresenärer. Idag kör bussen i 45 km per timme.  

Trafikförvaltningen framför även att tillgängligheten till busshållplatserna be-
höver förbättras om kommunen planerar ett vård- och omsorgsboende inom 
planområdet.  
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Kommentar 
Synpunkten om tillgänglighet till busshållplatser kommer att bemötas i 
samband med granskningsförslag till detaljplan, för Lugnet 27 m.fl.  

Trafikhastigheterna för Lugnets väg är 40 km per timme. Istället för att 
sänka hastigheterna så klaras bullerkraven med krav på bullerskärm och 
på avstånd till Tomtbergavägen. 

SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN 



Behovsbedömning av detaljplan för Lugnet 26 m.fl.

Tumba, februari 2015 
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Behovsbedömningen av detaljplan för Lugnet 26 m.fl. är framtagen som ett underlag 
inför plansamrådet. Ett syfte med behovsbedömningen är att avgöra om 
genomförandet av detaljplanen kommer att ge upphov till betydande miljöpåverkan 
och därför kräver en miljöbedömning med tillhörande miljökonsekvensbeskrivning. 
Utöver detta tar behovsbedömningen upp miljöfrågor som bör beaktas i den fortsatta 
planprocessen. 

Ansvarig för behovsbedömningen har varit Anders Forsberg, miljöenheten, 
samhällsbyggnadsförvaltningen, Botkyrka kommun. 

Tumba 2014-02-25 
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Inledning 

Den 21 juli 2004 kompletterades PBL beträffande kraven på konsekvensbedömningar. 
Vid upprättande av en detaljplan ska bestämmelserna om miljökonsekvensbeskrivning 
i 6 kap. 11-18 och 22 §§ miljöbalken tillämpas om planen kan antas medföra 
betydande miljöpåverkan enligt PBL 5:18. Bedömning av detaljplanens behov av 
miljöbedömning har kommit att kallas behovsbedömning. 

Som stöd för att avgöra om planens genomförande kan antas medföra betydande 
miljöpåverkan utgår nedanstående bedömningen från kriterierna i bilaga 2 och 4 till 
förordningen (1998:905) om miljökonsekvensbeskrivningar. 

Sammanfattande bedömning 
Sammantaget bedöms detaljplanen inte ge upphov till betydande miljöpåverkan. 
Planområdet är relativt litet – cirka 9000 m2. Södra delen av planområdet är redan idag 
ianspråktaget av bl. a. en vändplan, återvinningsstation och bottenplattan av en 
tidigare byggnad. Den norra delen av planområdet utgörs av en vegetationsbeklädd 
kulle med träd och buskar. Den del av kullen som bedömts som mest biologiskt 
värdefull kommer inte att bebyggas. Ett par grova ekar har mätts in och ska sparas. 

Förutom naturvärden är buller, dagvatten, förorenad mark, radon och utsläpp från 
braskaminer miljöfrågor som behöver beaktas i det fortsatta planarbetet. 

En naturinventering har gjorts i den norra delen av planområdet som utgörs av en 
vegetationsbeklädd kulle (N. Nygren, 2014). Det är framför allt den västra och 
nordöstra delen av kullen som innehåller naturvärden i form av ett par stora ekar, 
bärande buskar och död ved. Enligt planförslaget är det den östra delen av kullen som 
ska bebyggas med bostäder eller ett hus för gruppboende. Innan byggskedet startar är 
det viktigt att träd och buskar som ska sparas i närheten av det planerade 
gruppboendet/bostäderna tydligt märks ut på plats och att dessa sedan inte skadas. Ett 
sätt att gynna de naturvärden som lämnas kvar är att röja runt de stora ekarna. Idag 
håller ekarna långsamt på att konkurreras ut av annan vegetation. 
Återvinningsstationen vid vändplanen ska enligt planförslaget flyttas till en plats öster 
om Lugnets väg i planområdets nordöstra hörn. Platsen har inventerats med avseende 
på naturvärden och funnits vara lämplig. Detta under förutsättning att hänsyn tas till en 
större ek söder om den föreslagna platsen samt till grova aspar öster om Lugnets väg. 
Även norr om den föreslagna platsen för återvinningsstationen finns grov asp och ek 
samt tallar som ska sparas. 

Eftersom ventilationsförhållandena är dåliga i området är det olämpligt att använda 
braskamin i planområdet enligt kommunens lokalklimatsutredning (BERGAB, 1988). 
Angränsande bostadsområdet är anslutna till fjärrvärme vilket innebär att eldning i 
braskamin troligen sker i begränsad omfattning. En planbestämmelse som förbjuder 
installation av nya braskaminer inom planområdet bör dock övervägas. 

Enligt en bullerutredning (Tyréns, juli 2014) som gjorts på platsen tangeras riktvärdet 
för den ekvivalenta ljudnivån på de tomter som planeras bebyggas mot 
Tomtbergavägen. Riktvärdet för maximal ljudnivå på uteplats överskrids på dessa 
tomter om uteplatserna anläggs mot Tomtbergavägen. En kompletterande 
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bullerutredning (Tyréns, oktober 2014) visar att en 60 m lång och 2,5 m hög skärm i 
planområdesgränsen mot Tomtbergavägen skulle minska den ekvivalenta ljudnivån 
med 8 dB(A) och den maximala ljudnivån med 4 dB(A). En sådan åtgärd skulle 
medföra att riktvärdena för ekvivalent och maximal ljudnivå klaras på samtliga sidor 
av de planerade husen mot Tomtbergavägen. Efter att de ovan nämnda 
bullerutredningarna gjordes har husen mot Tomtbergavägen planerats om till omfatta 
två våningar istället för en. Dessutom har husens orientering ändrats. Detta medför att 
en ny bullerutredning behöver göras utifrån de nya förutsättningarna under den 
fortsatta planprocessen. 

Planområdet avvattnas idag via ledningar till Albysjön. Planområdet ligger inom 
sekundär skyddszon för Östra Mälarens vattentäkter med krav på rening av nya 
dagvattenutsläpp. En dagvattenutredning har utförts för planområdet (WSP, september 
2014). Med hänvisning till den geotekniska undersökningen som gjordes av WSP i 
augusti 2014 bedömer man att det är mycket svårt att infiltrera tillräckliga mängder 
dagvatten i området. Dagvattenutredningen föreslår istället ett flertal andra åtgärder 
som kan göras för att minska dagvattenmängden, fördröja och rena dagvatten inom 
planområdet. Åtgärderna för att klara dagvattenhanteringen behöver arbetas in i 
detaljplanen under den fortsatta planprocessen. 

När WSP utförde den geotekniska undersökningar i planområdet i augusti 2014 
påträffade man spår av petroleum på den tomt som planeras för gruppboende eller 
bostäder. Ingen provtagning och analys av halter och avgränsning av föroreningen i 
marken har gjorts. En undersökning av föroreningens utbredning och halter behöver 
utföras och eventuella saneringsåtgärder vidtas under den fortsatta planprocessen.  

Inom ramen för den geotekniska utredningen (WSP, augusti 2014) utfördes en 
korttidsmätning av radongas i jordluft. Med hänsyn till uppmätta radonhalter i tre 
punkter klassades marken som högradonmark vilket medför att byggnaderna ska 
uppföras i radonsäkert utförande.  

Beskrivning av planområdet 
Platsen ligger i kommundelen Norsborg där Lugnets väg möter Tomtbergavägen. 
Planområdet omfattar cirka 9 000 m2. Den södra delen av planområdet är ett flackt 
område med en vändplan, en återvinningsstation och en yta där det tidigare låg en 
närbutik som nu är riven. I den södra kanten av planområdet finns även en gång- och 
cykelbana som löper i öst-västlig riktning. Gång- och cykelbanan är på denna sträcka 
även en del av Hälsans stig (som är en promenadslinga som anlagts av Hjärt- och 
lungfonden). Hälsans stig följer sedan Lugnets väg norrut. Den norra delen av 
planområdet utgörs idag av en kulle med träd och buskar. Bland dessa finns några 
större ekar och antal bärande buskar och död ved. I planområdets nordvästra del finns 
tre mindre fornlämningar. Strax norr om planområdet finns ett grönområde med höga 
natur- och rekreationsvärden som sträcker sig längs Mälarstranden i Botkyrka. 

Enligt det geologiska kartbladet är glacial lera den naturliga jordarten i den södra 
delen medan marken i den norra delen av planområdet består av postglacial lera och 
berg i dagen. Intill planområdet västra sida ansluter ett småhusområde. Även på den 
östra sidan om planområdet, öster om Lugnets väg, finns småhusbebyggelse.  
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Dagvatten från hårdgjorda ytor avleds idag via ledningar till en dagvattentunnel som 
mynnar i Albysjön. Albysjön är klassad av Vattenmyndigheten till otillfredsställande 
ekologisk status och den uppnår ej god kemisk status (bedömning 2013 respektive 
2014). Utslagsgivande för den ekologiska statusen är växtplankton-
näringsämnespåverkan och för den kemiska statusen halterna av TBT (tributyl-tenn). 
Planområdet ligger inom sekundär skyddszon för Östra Mälarens vattentäkter. 

Alldeles intill planområdet vid Tomtbergavägen finns en busshållsplats som trafikeras 
4-6 ggr per timme under dagtid på vardagar.  

Påverkan 

Vatten 
Planområdets dagvatten avvattnas idag via ledningar till Albysjön. Om detaljplanen 
realiseras kan den hårdgjorda trafikerade ytan öka något och därmed även områdets 
belastning av förorenat dagvatten till Albysjön, om inga åtgärder görs. 

Planområdet ligger inom sekundär zon för Östra Mälarens vattentäkter. För att skydda 
vattenkvaliteten i dessa vattentäkter ställs det krav i skyddsföreskrifterna på att nya 
dagvattenutsläpp inom skyddszonen ska renas. 

En dagvattenutredning har utförts för planområdet (WSP, september 2014). Med 
hänvisning till den geotekniska undersökningen som gjordes av WSP i augusti 2014 
bedömer man att det är mycket svårt att infiltrera tillräckliga mängder dagvatten i 
området. Dagvattenutredningen föreslår istället ett flertal andra åtgärder som kan göras 
för att minska dagvattenmängden, fördröja och rena dagvatten inom planområdet. För 
att minska dagvattenflödet bör bl.a. arealen hårdgjorda ytor vara så liten som möjligt. 
Utredningen pekar även på att höjdsättningen bör ses över i det fortsatta planarbetet så 
att dagvatten rinner bort från byggnader och översvämningar undviks. Om huvuddelen 
av åtgärderna i dagvattenutredningen genomförs bedöms planområdets belastning på 
Albysjön bli marginell. 

Luftkvalitet 
Planområdet ligger i ett område där det enligt kommunens lokalklimatutredning 
(BERGAB, 1988) är olämpligt att använda braskaminer på grund av dåliga 
ventilationsförhållanden.  

Östra Sveriges Luftvårdsförbund kartlade 2010 dygnmedelhalterna av kvävedioxid 
och partiklar (PM10) i bl. a. Botkyrka. I det område där planområdet är beläget 
underskreds miljökvalitetsnormerna för kvävedioxid och partiklar (PM10) med stor 
marginal. Sedan 2010 har inga förändringar av markanvändningen i området skett som 
skulle kunna ha höjt luftföroreningshalterna till nivåer i närheten av 
miljökvalitetsnormerna. 
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Natur 
Den vegetationsbeklädda kullen i planområdets norra del innehåller ett par större ekar, 
bärande buskar och död ved (N. Nygren, 2014). Det är framför allt den västra halvan 
och den nordöstra delen av kullen som innehåller naturvärden. Enligt planförslaget får 
endast den östra delen av kullen att bebyggas. Innan byggprocessen startar är det 
viktigt att träd och buskar som ska sparas i närheten av det planerade gruppboendet 
tydligt märks ut på plats och att dessa sedan inte skadas. Ett sätt att gynna de 
naturvärden som lämnas kvar är att röja runt de stora ekarna. Idag håller ekarna 
långsamt på att konkurreras ut av annan vegetation. 
Återvinningsstationen vid vändplanen ska enligt planförslaget flyttas till en plats öster 
om Lugnets väg i planområdets nordöstra hörn. Platsen har inventerats med avseende 
på naturvärden och funnits vara lämplig. Detta under förutsättning att hänsyn tas till en 
större ek söder om den föreslagna platsen samt till grova aspar öster om Lugnets väg. 
Även norr om den föreslagna platsen för återvinningsstationen finns grov asp och ek 
samt tallar som ska sparas. 

Buller 
Enligt kommunens bullerkartläggning (Ingemansson Technology, 2006) är det osäkert 
om riktvärdet för ekvivalent ljudnivå från vägtrafik klaras på samtliga tomter inom 
planområdet. Därför har en trafikbullerutredning utförts (Tyréns, juli 2014) och 
därefter en kompletterande trafikbullerutredning (Tyréns, oktober 2014) där effekterna 
av en bullerskärm mot Tomtbergsvägen beräknades. Enligt den första bullerutredning 
tangeras riktvärdet för den ekvivalenta ljudnivån på de tomter som planeras bebyggas 
mot Tomtbergavägen. Riktvärdet för maximal ljudnivå på uteplats överskrids på dessa 
tomter om uteplatserna anläggs söder om husen mot Tomtbergavägen. Om 
uteplatserna anläggs norr om husen klarar man riktvärdet.  
I den kompletterande bullerutredningen visade det sig att en 2,5 m hög och 60 m lång 
bullerskyddsskärm skulle reducera den ekvivalenta ljudnivån med upp till 8 dB(A) för 
de planerade husen mot Tomtbergavägen. Riktvärdet för ekvivalent ljudnivå skulle 
alltså klaras med god marginal i det första våningsplanet. Bullerskyddskärmen skulle 
också medföra att riktvärdet 70 dB (A) maximal ljudnivå skulle klaras vid alla sidor av 
de tre planerade husen mot Tomtbergavägen på bottenplanet. 

Radon 
Inom ramen för den geoteknisk utredningen (WSP, augusti 2014) utfördes 
korttidsmätning av radongas i jordluft. Med hänsyn till uppmätta radonhalter i tre 
punkter klassades marken som högradonmark vilket medför att byggnaderna ska 
uppföras i radonsäkert utförande.  

Förorenad mark 
Inget misstänkt förorenat område är sedan tidigare känt inom planområdet. När WSP 
utförde den geotekniska undersökningar i planområdet i augusti 2014 påträffade man 
dock spår av petroleum på den tomt som planeras för ett gruppboende. Ingen 
provtagning och analys av halter och avgränsning av föroreningens utbredning i 
marken har gjorts. En kompletterande undersökning av föroreningens utbredning och 
halter behöver utföras och eventuella åtgärder vidtas i den fortsatta planprocessen.  
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Fornlämningar 
På Riksantikvariets karta över fornlämningar finns tre mindre fornlämningar 
markerade inom planområdets västra del. I denna del av planområdet planeras ingen 
förändring av nuvarande markanvändning. 

Planen 
Planområdet ligger inom ett område som i Översiktsplanen för Botkyrka kommun 
(2014) är markerat som ”gles stadsbyggd”. I anslutning till planområdet finns 
kommunalt vatten och avlopp samt fjärrvärme framdraget.  
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§ 25 
Markförfrågningar från föreningar och samfund  
(KS/2014:651) 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 
1. Kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att  

direktanvisa mark till föreningar och samfund, med markförsäljning  
eller tomträttsupplåtelse.  

 
Reservationer  
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet.  
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden har ett uppdrag om att göra en kompletterande 
inventering av behovet av och tillgången på lättillgängliga möteslokaler. De 
ska också utarbeta övergripande riktlinjer för kommunens åtagande och am-
bitioner för mötesplatser. Kommunstyrelseberedningen utvidgade uppdraget 
2014-11-18 till att gälla riktlinjer för markförfrågningar från föreningar och 
samfund. Uppdraget skulle hanteras tillsammans med kommunledningsför-
valtningen. Samtidigt fick kommunledningsförvaltningen i uppdrag att kart-
lägga de föreningar som hittills efterfrågat mark eller lokaler i kommunen 
och söka lämpliga markområden för dem.  
 
Efter en grov utredning har kommunledningsförvaltningen hittat tio platser 
att utreda vidare. Dessa är:   
 
1. Kärsby IP, Norsborg  
2. Syd, sydväst om Kärsby IP, Norsborg 
3. Två platser intill Hallunda gård, Hallunda  
4. Tre källors väg, Eriksberg 
5. Gula villan med omnejd, Alby   
6. ”Entrén” till Gula villan, Alby 
7. Nära Subtopia, Alby  
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Kommunstyrelsen 

 2016-02-01 Dnr  KS/2014:651 
 

8. Alhagsvägen 97, Alby 
9. Fastighet Posthagen 1, Fittja 
10. Fastighet Fittjaskolan 1, Stökhagsvägen, Fittja 

 
Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2015-12-16, § 49.  

Yrkanden  
Jimmy Baker (M) och Kia Hjelte (M) yrkar avslag på ordförandeförslaget, 
bilaga.  
 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Jimmy Bakers (M) och Kia 
Hjeltes (M) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlig-
het med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 

 

 
 
 



 
Sid 1 (1) 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2016-02-01 
 
Ärende 25 Markförfrågningar från föreningar och samfund (KS/2014/651) 

 
Utifrån Kultur- och fritidsnämndens uppdrag om att göra en kompletterande inventering 
av behovet av möteslokaler föreslås Samhällsbyggnadsnämnden nu direktanvisa mark 
för försäljning eller tomträtt till föreningar och samfund. 
 
Detta föreslås, häpnadsväckande nog, ske i huvudsak väldigt bra lägen, där det oftast 
redan är planerat för olika grader av stadsbebyggelse. I de två tomter som ligger vid 
Rotemannen-området (inklusive den Gula villan) så har detta skett utan något som helst 
samråd med berört kommunalt bolag. 
 
Ifrågasätter detta utifrån främst två sakliga skäl:  
 
Det ena är att vi har en skriande bostadsbrist. Att då börja direktanvisa mark till 
föreningslokaler är enligt vårt sätt att se det, helt fel prioritering. Är det något vi ska 
direktanvisa mark för så är det fler bostäder, i blandade upplåtelseformer. 
 
Det andra är bristen på mark för näringslivsetableringar. Det är minst lika viktigt (som 
bostäder) att se till att det finns attraktiv mark för företagsetableringar, eller för företag 
som behöver mer mark för att kunna expandera sin verksamhet. Botkyrka ligger, i ett 
länsperspektiv, alldeles för lågt på de olika företagsrankingarna, utav flera anledningar. 
En tillräckligt stor grad av förståelse för vikten av att kunna få mark i logistiskt 
gynnsamma lägen är en av anledningarna. 
 
För oss moderater så är den rimliga ordningen att föreningarna får förhandla om lokaler 
ur befintligt bestånd, alternativt att de, om resurserna finns, köper tomter på marknaden. 
 
Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå ordförandeförslaget. 

 
 
 
Jimmy Baker  Kia Hjelte 
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Klimat- och planeringsberedningen  
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§ 49 
Återrapportering och följduppdrag mark till samfund och 
föreningar i Botkyrka (KS/2014:651)  
Klimat- och planeringsberedningens förslag till kommun-
styrelsen 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att direktan-
visa, med markförsäljning eller tomträttsupplåtelse, minst tre av de platser 
som kommunledningsförvaltningen pekar ut i tjänsteskrivelse daterat 2015-
12-07. Huvudinriktningen ska vara att minst två föreningar eller samfund 
ska kunna bygga en gemensam byggnad på angiven plats.  
 

 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden har ett uppdrag om att göra en kompletterande 
inventering av behovet av och tillgången på lättillgängliga möteslokaler. De 
ska också utarbeta övergripande riktlinjer för kommunens åtagande och am-
bitioner för mötesplatser. Kommunstyrelseberedningen utvidgade uppdraget 
2014-11-18 till att gälla riktlinjer för markförfrågningar från föreningar och 
samfund. Uppdraget skulle hanteras tillsammans med kommunledningsför-
valtningen. Samtidigt fick kommunledningsförvaltningen i uppdrag att kart-
lägga de föreningar som hittills efterfrågat mark eller lokaler i kommunen 
och söka lämpliga markområden för dem.  
 
Efter en grov utredning har kommunledningsförvaltningen hittat tio platser 
att utreda vidare. Dessa är:   
1. Kärsby IP, Norsborg  
2. Syd, sydväst om Kärsby IP, Norsborg 
3. Två platser intill Hallunda gård, Hallunda  
4. Tre källors väg, Eriksberg 
5. Gula villan med omnejd, Alby   
6. ”Entrén” till Gula villan, Alby 
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Klimat- och planeringsberedningen  

 2015-12-16  Dnr   KS/2014:651  
 

7. Nära Subtopia, Alby  
8. Alhagsvägen 97, Alby 
9. Fastighet Posthagen 1, Fittja 
10. Fastighet Fittjaskolan1, Stökhagsvägen, Fittja 
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att samhällsbyggnadsnämnden ska 
få i uppdrag att utreda platserna vidare och därefter direktanvisa minst tre av 
dem till försäljning eller tomträttsupplåtelse till de föreningar- och samfund 
som länge haft kontakt om markbehov med Botkyrka kommun. För att Bot-
kyrka kommun ska leva upp till ”Strategin för ett interkulturellt Botkyrka”, 
behöver huvudinriktningen i direktanvisningen vara att två föreningar byg-
ger en gemensam byggnad på angiven plats. Intresserade föreningar och 
samfund behöver kunna stå för de kostnader byggnation på de utpekade 
platserna medför.  
 
Kommunledningsförvaltningen betrakta beredningsuppdraget ”Mark till 
föreningar och samfund, hantering av akuta markförfrågningar” från 2014-
11-18 som delvis återrapporterat. Uppdraget om att tillsammans med Kul-
tur- och fritidsförvaltningen utarbeta övergripande riktlinjer för kommunens 
åtagande och ambitioner för mötesplatser pågår ännu.  
 
 
  



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[7] 

Kommunledningsförvaltningen  
 2015-12-07  Dnr  KS/2014:651  
 

Kommunledningsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08 - 530 611 67 / Sms·070 – 886 15 32 · E-post heidi.pintamo@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Heidi Pintamo  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 

Återrapportering på beredningsuppdrag om markförfråg-
ningar från föreningar och samfund samt följduppdrag 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att direktan-
visa, med markförsäljning eller tomträttsupplåtelse, minst tre av de platser 
som kommunledningsförvaltningen pekar ut i tjänsteskrivelse daterat 2015-
12-07. Huvudinriktningen ska vara att minst två föreningar eller samfund 
ska kunna bygga en gemensam byggnad på angiven plats.  
 

 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden har ett uppdrag om att göra en kompletterande 
inventering av behovet av och tillgången på lättillgängliga möteslokaler. De 
ska också utarbeta övergripande riktlinjer för kommunens åtagande och am-
bitioner för mötesplatser. Kommunstyrelseberedningen utvidgade uppdraget 
2014-11-18 till att gälla riktlinjer för markförfrågningar från föreningar och 
samfund. Uppdraget skulle hanteras tillsammans med kommunledningsför-
valtningen. Samtidigt fick kommunledningsförvaltningen i uppdrag att kart-
lägga de föreningar som hittills efterfrågat mark eller lokaler i kommunen 
och söka lämpliga markområden för dem.  
 
Efter en grov utredning har kommunledningsförvaltningen hittat tio platser 
att utreda vidare. Dessa är:   
1. Kärsby IP, Norsborg  
2. Syd, sydväst om Kärsby IP, Norsborg 
3. Två platser intill Hallunda gård, Hallunda  
4. Tre källors väg, Eriksberg 
5. Gula villan med omnejd, Alby   
6. ”Entrén” till Gula villan, Alby 
7. Nära Subtopia, Alby  
8. Alhagsvägen 97, Alby 
9. Fastighet Posthagen 1, Fittja 
10. Fastighet Fittjaskolan1, Stökhagsvägen, Fittja 
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Kommunledningsförvaltningen föreslår att samhällsbyggnadsnämnden ska 
få i uppdrag att utreda platserna vidare och därefter direktanvisa minst tre av 
dem till försäljning eller tomträttsupplåtelse till de föreningar- och samfund 
som länge haft kontakt om markbehov med Botkyrka kommun. För att Bot-
kyrka kommun ska leva upp till ”Strategin för ett interkulturellt Botkyrka”, 
behöver huvudinriktningen i direktanvisningen vara att två föreningar byg-
ger en gemensam byggnad på angiven plats. Intresserade föreningar och 
samfund behöver kunna stå för de kostnader byggnation på de utpekade 
platserna medför.  

 
Bakgrund 
Det är många föreningar och samfund som kontaktar Botkyrka kommun då 
de söker nya lokaler eller mark att bygga möteslokal på. Förfrågningarna 
kom tidigare in genom många kanaler, därför har samordning behövts. Det 
finns också ett behov av att förtydliga vad Botkyrka kommun erbjuder före-
ningar och samfund i termer av lokaler och mark.  
 
Kultur- och fritidsnämnden hade sedan tidigare ett uppdrag om att i samar-
bete med samhällsbyggnadsnämnden göra en kompletterande inventering av 
behovet av och tillgången på lättillgängliga möteslokaler över hela kommu-
nen. De ska också utarbeta övergripande riktlinjer för kommunens åtagande 
och ambitioner för mötesplatser. 
 
Kommunstyrelseberedningen utvidgade 2014-11-18 uppdraget till att också 
ta fram riktlinjer för markförfrågningar från föreningar och samfund. Upp-
draget skulle hanteras tillsammans med kommunledningsförvaltningen. 
Samtidigt fick kommunledningsförvaltningen i uppdrag att kartlägga de för-
eningar och samfund som hittills efterfrågat mark eller lokaler i kommunen 
och söka lämpliga markområden för dem. Därefter har alla markförfråg-
ningar från föreningar och samfund hänvisats till en samordnare på kom-
munledningsförvaltningen.  
 
Uppdraget från kommunstyrelseberedningens återrapporteras till dem 2015-
12-08. Kommunledningsförvaltningen bedömer att den del av uppdraget 
som berör ”Mark till föreningar och samfund, hantering av akuta markför-
frågningar” är klart. Men uppdraget att tillsammans med kultur- och fritids-
förvaltningen utarbeta övergripande riktlinjer för kommunens åtagande och 
ambitioner med lokaler och mark till föreningar och samfund pågår fortfa-
rande. 
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Efterfrågan och grov utredning av platser för förenings- eller sam-
fundslokaler 
De föreningar och samfund som haft tät kontakt med Botkyrka kommun till 
och med november 2014 söker i första hand stora ytor för att bygga eller 
hyra egna föreningshus. Föreningarna och samfunden har sagt att intresse 
finns för visst samnyttjande med andra.  
 
Identifierade platser för vidare utredning av lämplighet för användning för 
förenings-/samfundsbyggnad 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att dessa platser prioriteras för för-
enings- och eller samfundslokaler, såvida inga geotekniska hinder, angö-
ringshinder eller liknande framkommer vid närmare utredning. De alla lig-
ger på kommunägd mark.  
 
1. Kärsby IP, Norsborg  
2. Syd, sydväst om Kärsby IP, Norsborg 
3. Två platser intill Hallunda gård, Hallunda  
4. Tre källors väg, Eriksberg 
5. Gula villan med omnejd, Alby   
6. ”Entrén” till Gula villan, Alby 
7. Nära Subtopia, Alby  
8. Alhagsvägen 97, Alby 
9. Fastighet Posthagen 1, Fittja 
10. Fastighet Fittjaskolan1, Stökhagsvägen, Fittja 

 
 

Kommunledningsförvaltningen går här igenom för- och nackdelarna med 
respektive plats, för exakt plats se bilaga 1. Då flertalet av platserna kräver 
en förändring av detaljplanen nämns inte det för de olika delområdena. To-
pografi nämns då det kan innebära extra kostnader vid exploatering.  
 
1. Kärsby IP, Norsborg  

Förslaget avser nuvarande grusplan som används som parkeringsplats 
och mindre naturgräsplan som inte används och/eller parkeringsplats 
väster om fotbollsplan tas i anspråk för byggnad. På sikt kan fler parke-
ringsplatser anordnas på SL:s byggbodsområde eller nuvarande parke-
ringsplats vid entrén till Kärsby IP utökas.  
 
För- och nackdelar med platsen: 
+ Plats i periferin av stadsbygden, större ansamlingar av människor och 
bilar stör omgivningen mindre.  
+ Redan i anspråktagen yta, till viss del hårdgjord. 
+ Utpekat som medeltät stadsbygd i översiktsplan. 
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- Krock med kultur- och fritidsförvaltningens tidiga tankar att på sikt 
vidareutveckla platsen. 
- Grus- och mindre naturgräsplan som inte används för idrottsändamål 
idag försvinner. Även kultur- och fritidsförvaltningens har samma in-
riktning ifall området skulle förändras enligt deras tidiga tankar kring 
området utveckling.  
 

 
2. Syd, sydväst om Kärsby IP, Norsborg 

För- och nackdelar med platsen: 
+ Plats i periferin av stadsbygden, större ansamlingar av människor och 
bilar stör omgivningen mindre.  
+ Utpekat som medeltät stadsbygd i översiktplan. 
 
- Kuperad skog.  
 

 
3. Två platser intill Hallunda gård, Hallunda  

För- och nackdelar med platserna: 
+ Utpekade som gles stadsbygd i översiktsplan. 
 
- Naturmark  
 
Båda bör inte bebyggas med förenings-/samfundsverksamhet utan den 
ena eller den andra. 
 
 

4. Tre källors väg, Eriksberg 
För- och nackdelar med platsen: 
+ Bebyggelse skulle stärka ödslig väg. 
+ Utpekat som medeltät stadsbygd i översiktplan. 
 
-Starkt kuperat område. 

 
5. Gula villan med omnejd, Alby 

För- och nackdelar med platsen: 
+ Plats i periferin av stadsbygden, större ansamlingar av människor och 
bilar stör omgivningen mindre.  
 
- Delen vid gula villan är utpekat som grönstruktur i Alby stadsbygg-
nadsidé. 
- Företaget Boodla driver sin verksamhet i Gula villan och använder 
marken till odling. 
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6. ”Entrén” till Gula villan, Alby 
För- och nackdelar med platsen: 
+ Plats i periferin av stadsbygden, större ansamlingar av människor och 
bilar stör omgivningen mindre.   
 
- Trädbevuxen yta. 
- Området är utpekat för bostäder i Alby stadsbyggnadsidé. 

 
 
7. Nära Subtopia, Alby 

+ Redan hårdgjord yta.  
+ Utpekat delvis som plats för blandstad (handel, service, kontor, bo-
städer, förskola, skola) och som plats för handel/verksamhet i Alby 
stadsbyggnadsidé. 
 
 

8. Alhagsvägen 97, Alby  
För- och nackdelar med platsen: 
+ Till större del redan hårdgjord yta.  
+ Utpekat för blandstad (handel, service, kontor, bostäder, förskola, 
skola) och bostäder i Alby stadsbyggnadsidé. 
 
- Oklar status med befintlig verksamhet på plats. 
 
Att följa upp: 
Idag finns Näktergalens dagliga verksamhet här. Det är budgetsatt av 
arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämndens att ersättas med Resurs-
center 2016. Utredning pågår om flytt eller upprustning borde ske. 
 
 

9. Fastighet Posthagen 1, Fittja 
För- och nackdelar med platsen: 
+ Platsen är ”tom” eftersom tidigare förskoleverksamhet rivits.  
+ Utpekat som medeltät stadsbygd i översiktsplan och som plats för 
fördjupade studier i ”Framtid Fittja”  
- Utredning pågår om daglig verksamhet ska flytta hit och/eller nyttja 
platsen temporärt eller permanent.  
 
Att följa upp: 
Utredning pågår om daglig verksamhet ska använda del av ytan tempo-
rärt eller permanent men också osäkert om platsen blir aktuell alls. Ut-
redningen kommer att vara klar inom de närmaste månaderna. Även 
om det skulle bli aktuellt bedömer fastighetsenheten preliminärt att 
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ytan också kan få plats med en byggnad för förenings- eller samfunds-
verksamhet.  
 
 

10. Fastighet Fittjaskolan1, Stökhagsvägen, Fittja  
+ Redan hårdgjord yta  
+ Utpekat som medeltät stadsbygd i översiktsplan.  
 
Inriktningen på platsen bör vara bostäder med föreningslokaler i bot-
tenvåning. 

 
 
Direktanvisning av minst tre platser 
Efterfrågan på mark för förenings- och samfundslokaler är stor. Därför före-
slår kommunledningsförvaltningen att minst tre av dessa tio platser direkt-
anvisas, med markförsäljning eller tomträttsupplåtelse, till de föreningar- 
och samfund som länge haft kontakt om markbehov med Botkyrka kom-
mun. För att Botkyrka kommun ska leva upp till ”Strategin för ett interkul-
turellt Botkyrka”, antagen i kommunfullmäktige 17 juni 2010, behöver hu-
vudinriktningen i direktanvisningen vara att två föreningar/samfund bygger 
en gemensam byggnad på angiven plats. Samnyttjande av lokaler kan bidra 
till ökat samarbete och fler möten mellan olika individer och grupper. 

 
Kommunledningsförvaltningen har gjort en grov utredning. Förslaget är att 
samhällsbyggnadsförvaltningen ska fortsätta utreda platserna mer i detalj, 
för att därefter landa i minst tre platser som direktanvisas för markförsälj-
ning eller tomträttsupplåtelse. Därefter behöver en analys göras av vilken 
maximal byggnadsstorlek varje yta kan hantera och hur parkeringsmöjlig-
heterna i närheten ser ut eller kan ordnas.  
 
Intresserade föreningar och samfund behöver kunna stå för de kostnader 
byggnation på de utpekade platserna medför). De behöver kunna redogöra 
för sin betalningsförmåga.   
 
 
Delvis återrapporterat beredningsuppdrag 
Kommunledningsförvaltningen vill härmed betrakta beredningsuppdraget 
”Mark till föreningar och samfund, hantering av akuta markförfrågningar” 
från 2014-11-18 som delvis återrapporterat. Uppdraget om att tillsammans 
med Kultur- och fritidsförvaltningen utarbeta övergripande riktlinjer för 
kommunens åtagande och ambitioner för mötesplatser pågår ännu.  
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Mattias Jansson   
Kommundirektör  Sara Wrethed 

Verksamhetschef samhällsut-
veckling  

 
 
 
 
Bilaga 1: Karta med platsförslag för förenings-/samfundslokal  
 
 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
 
 



       Bilaga 1, Dnr KS/2014:651 
 
   
Karta med platsförslag för förenings-/samfundslokal, samtliga på mark 
ägd av Botkyrka kommun  
  
1. Kärsby IP, 2. Syd/sydväst om IP, Norsborg 

 

 
3. Två platser intill Hallunda gård, Hallunda 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

4.  
 

1 
2 

 

3 

3



4. Tre källors väg, Eriksberg 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
5. Gula villan med omnejd, 6. ”Entrén” till gula villan, 7. Nära Subtopia, Alby 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

4

5

6

7 



8. Alhagsvägen 97, Alby 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

9. Fastighet Posthagen 1, 10. Fastighet Fittjaskolan1, Stökhagsvägen, Fittja  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

9 

10
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§ 7 
Svar på motion: Utveckla Pålamalm (M), (KD) (KS/2015:444) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 

Reservationer  
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  

Ärendet  
Jimmy Baker (M) och Stefan Dayne (KD) har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2015-05-28, § 92, lämnat en motion: Utveckla Pålamalm. 
Motionärerna anser att ett nytt planbesked behövs för Pålamalm (Skogssjö-
vägen och Råbyvägen), ett område som med rätt kommunala insatser kan 
växa men samtidigt behålla sin naturnära karaktär. Många av fritidshusen i 
området är av sämre skick med en äldre standard, varpå motionärerna ser 
behovet av att markägarna ges möjligheten att enkelt riva och stycka de 
stora tomterna till mindre tomter med möjligheten att etablera villor.  
Motionärerna föreslår att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ändra 
detaljplanen för Pålamalm, med möjligheten för styckning av villatomter, 
samt i uppdrag att detaljplanelägga ett område för nya villatomter strax sö-
der om det befintliga området vid Pålamalm. Samhällsbyggnadsnämnden 
föreslås tillsammans med tekniska nämnden även få i uppdrag att ta fram en 
plan för att anlägga gator, samt ansluta området till det kommunala VA-
nätet.  

Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2015-11-10, § 361.  

Tekniska nämnden har behandlat ärendet 2015-11-09, § 83.  
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Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att motionen anses besvarad. Den nuva-
rande detaljplanen från 1984 syftar inte till att vara en plan för villaexploate-
ringar, utan en plan för fritidshusbebyggelse med hus om 50 kvadratmeter. I 
kommunens översiktsplan framgår kommunens ambition att minimera och 
avveckla grustäkter och annan masshantering i kommunen, masshantering 
ska dock finnas bland annat i Pålamalmsområdet. Vidare är kommunens av-
sikt att utöka vattenskyddsområdet på platsen, varpå det enligt översiktspla-
nen inte är aktuellt med bostadsbebyggelse i enlighet med motionärernas 
förslag.  

Tekniska nämnden föreslår att motionen anses besvarad. Nämnden under-
stryker kommunens vilja att ha kvar masshantering i Pålamalmsområdet och 
betonar att masshanteringen kring Pålamalm bör ske på vattnets villkor. Om 
beslut om bostadsbyggande fattas, finns beredskap för att anlägga vatten och 
avlopp.  

Yrkanden 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till motionen.  

Gabriel Melki (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Jimmy Bakers (M) bifalls-
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförande-
förslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige  

 
 
 



 
Sid 1 (2) 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2015-05-28 
 
Utveckla Pålamalm 
 
Pålamalm (Skogssjövägen & Råbyvägen), ligger mycket naturskönt vid Stora 
Skogssjön och har idag karaktären av ett sommarstugeområde med vissa inslag av 
villabebyggelse. Området detaljplanelades för bostäder 1984. Dock så är fler av husen 
från 1940- till 1960-tal. Vi anser att ett nytt planbesked behöver ges med förändrad/ny 
detaljplan.  
 
Området kan med rätt insatser från kommunen bli dubbelt så stort som idag, men med 
en bibehållen karaktär av naturnära område med underbar sjöutsikt och eftermiddagssol. 
Vi behöver fler områden där nya skattebetalare under friare former kan lockas att bygga 
sitt drömhus för sig och sin familj. 
 
Vi vill göra möjliggöra för framdragandet av kommunalt VA. Ett riktigt vägnät bör 
samtidigt anläggas, idag är allting ojämna grusvägar. Vi har, vid besök i området, 
kunnat konstatera att det är möjligt att stycka fler tomter för villabebyggelse. 
 
Dessutom finns det möjligheter att detaljplanelägga ytterligare bostäder direkt söder om 
området, mellan Lilla Skogssjön och Pålamalms grustag. Genom dessa två åtgärder 
skulle 30-50 nya villor kunna komma till i området.  
 
Många av de fritidshus som finns där idag är små och verkar vara i ett dåligt skick och 
av en äldre standard. Markägarna bör beredas chansen helt enkelt riva, stycka de stora 
tomterna till mindre tomter och etablera villor. 
 
En utveckling med fler bostäder i detta område skulle dessutom öka trycket på staten 
och Trafikverket att färdigställa förbifart Tullinge. 
 
Alla etableringskostnader som VA-anslutningar ska belastas projektet/tomterna.  
Gatukostnadsersättning ska givetvis tas ut, utefter kommunens allmänt antagna 
principer. 
 
Vi bör med bra beskrivning försöka beskriva områdets karaktär, livskvalitet, läget, 
vatten, idyll, gräddhylla, locka människor att bosätta sig, attraktionskraft, 
boendekvalitet, osv. 
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att1 ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ändra detaljplanen för Pålamalm så 

att denna möjliggör för styckning av fler villatomter, 
 
 



 
Sid 2 (2) 

att2 ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att detaljplanelägga ett område för nya  
 villatomter strax söder om det befintliga området vid Pålamalm, samt 
 
att3 ge samhällsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden i uppdrag att ta fram en 

plan för att anlägga gator, samt ansluta hela området till det kommunala VA-
nätet. 

 
 
Jimmy Baker (M) 
 
Stefan Dayne (KD) 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig 
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion – Utveckla Pålamalm (M), (KD)  
 
Ärendet  
Jimmy Baker (M) och Stefan Dayne (KD) har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2015-05-28, § 92, lämnat en motion: Utveckla Pålamalm. 
Motionärerna anser att ett nytt planbesked behövs för Pålamalm (Skogssjö-
vägen och Råbyvägen), ett område som med rätt kommunala insatser kan 
växa men samtidigt behålla sin naturnära karaktär. Många av fritidshusen i 
området är av sämre skick med en äldre standard, varpå motionärerna ser 
behovet av att markägarna ges möjligheten att enkelt riva och stycka de 
stora tomterna till mindre tomter med möjligheten att etablera villor.  
Motionärerna föreslår att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ändra 
detaljplanen för Pålamalm, med möjligheten för styckning av villatomter, 
samt i uppdrag att detaljplanelägga ett område för nya villatomter strax sö-
der om det befintliga området vid Pålamalm. Samhällsbyggnadsnämnden 
föreslås tillsammans med tekniska nämnden även få i uppdrag att ta fram en 
plan för att anlägga gator, samt ansluta området till det kommunala VA-
nätet.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2015-11-10, § 361.  
 
Tekniska nämnden har behandlat ärendet 2015-11-09, § 83.  
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att motionen anses besvarad. Den nuva-
rande detaljplanen från 1984 syftar inte till att vara en plan för villaexploate-
ringar, utan en plan för fritidshusbebyggelse med hus om 50 kvadratmeter. I 
kommunens översiktsplan framgår kommunens ambition att minimera och 
avveckla grustäkter och annan masshantering i kommunen, masshantering 
ska dock finnas bland annat i Pålamalmsområdet. Vidare är kommunens av-
sikt att utöka vattenskyddsområdet på platsen, varpå det enligt översiktspla-
nen inte är aktuellt med bostadsbebyggelse i enlighet med motionärernas 
förslag.  
 
Tekniska nämnden föreslår att motionen anses besvarad. Nämnden under-
stryker kommunens vilja att ha kvar masshantering i Pålamalmsområdet och 
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betonar att masshanteringen kring Pålamalm bör ske på vattnets villkor. Om 
beslut om bostadsbyggande fattas, finns beredskap för att anlägga vatten och 
avlopp.  
 
 
Anna Giotas-Sandquist  
Tf kanslichef  
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§ 361 
Yttrande över motion om att utveckla Pålamalm 
(sbf/2015:246) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen anses besvarad.   
 
Moderaterna reserverar sig mot beslutet. 
 
Sammanfattning 
Den nuvarande detaljplanen för området är från 1984 och i denna tillåts 
småhusbebyggelse utmed Stora skogsjön och framför Pålamalms grustag. 
Planen ger rätt till friliggande bebyggelse i en våning. Syftet med planen är 
att medge fritidsbebyggelse med en byggnadsarea om 50 kvm och tomternas 
storlek ligger på 2000 kvm. Planen syftar dock inte till att vara en plan för 
villaexploateringar, utan en plan för fritidshusbebyggelse.  
 
I kommunens översiktsplan framgår att kommunen vill minimera och av-
veckla grustäkter och annan masshantering i kommunen. Masshantering ska 
dock finnas bl.a. i Pålamalmsområdet. Kommunens avsikt är att utöka vat-
tenskyddsområdet på platsen för att få starkare mandat att påverka hur mass-
hanteringen sker i syfte att skydda grundvattenförekomsterna. Det är därför 
viktigt att slå fast att masshanteringen kring Pålamalm ska ske på vattnets 
villkor. Enligt översiktsplanen är det inte aktuellt med en bostadsbebyggelse 
i enlighet med motionsförslaget.     
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion 
om att utveckla Pålamalm. Mer konkret föreslår motionärerna att samhälls-
byggnadsnämnden ska få i uppdrag att ändra detaljplanen för Pålamalm så 
att denna möjliggör för styckning av fler villatomter, att samhällsbyggnads-
nämnden ska få i uppdrag att detaljplanelägga ett område för nya villatomter 
strax söder om det befintliga området vid Pålamalm, samt att samhällsbygg-
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nadsnämnden och tekniska nämnden ska få i uppdrag att ta fram en plan för 
att anlägga gator, samt ansluta hela området till det kommunala VA-nätet. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2015-10-15, utgör 
underlag för beslutet. 
 
Yrkande 
Maximilian Hildeby (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition mellan Maximilian Hildebys yrkande på bi-
fall och sitt eget förslag till beslut att motionen anses besvarad. 
 
Protokollsanteckning 
Stefan Dayne (KD): ”Hade haft rätt att yrka hade jag yrkat bifall”. 
________ 
Expedieras till  
Kommunfullmäktige 
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Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Yttrande över motion om att utveckla Pålamalm  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen anses besvarad.   
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion 
om att utveckla Pålamalm. Mer konkret föreslår motionärerna att samhälls-
byggnadsnämnden ska få i uppdrag att ändra detaljplanen för Pålamalm så 
att denna möjliggör för styckning av fler villatomter, att samhällsbyggnads-
nämnden ska få i uppdrag att detaljplanelägga ett område för nya villatomter 
strax söder om det befintliga området vid Pålamalm, samt att samhällsbygg-
nadsnämnden och tekniska nämnden ska få i uppdrag att ta fram en plan för 
att anlägga gator, samt ansluta hela området till det kommunala VA-nätet. 
 
Yttrande 
Den nuvarande detaljplanen för området är från 1984 och i denna tillåts 
småhusbebyggelse utmed Stora skogsjön och framför Pålamalms grustag. 
Planen ger rätt till friliggande bebyggelse i en våning. Syftet med planen är 
att medge fritidsbebyggelse med en byggnadsarea om 50 kvm och tomternas 
storlek ligger på 2000 kvm. Planen syftar dock inte till att vara en plan för 
villaexploateringar, utan en plan för fritidshusbebyggelse.  
 
I kommunens översiktsplan framgår att kommunen vill minimera och av-
veckla grustäkter och annan masshantering i kommunen. Masshantering ska 
dock finnas bl.a. i Pålamalmsområdet. Kommunens avsikt är att utöka vat-
tenskyddsområdet på platsen för att få starkare mandat att påverka hur mass-
hanteringen sker i syfte att skydda grundvattenförekomsterna. Det är därför 
viktigt att slå fast att masshanteringen kring Pålamalm ska ske på vattnets 
villkor. Enligt översiktsplanen är det inte aktuellt med en bostadsbebyggelse 
i enlighet med motionsförslaget.     
 
 
  
Magnus Andersson  
Samhällsbyggnadschef  
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§ 83 
Yttrande över motion - Utveckla Pålamalm (TEF/2015:152) 

 
Beslut 
Tekniska nämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen är besvarad. 
 
Reservationer 
Andrei Ignat (M) och Stefan Dayne (KD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 
 
Sammanfattning 
I Botkyrka kommuns översiktsplan framgår att kommunen vill att masshan-
tering ska finnas kvar i Pålamalmsområdet. Tekniska förvaltningen anser att 
det är viktigt att slå fast att masshanteringen kring Pålamalm ska ske på vatt-
nets villkor. Om kommunen kommer fram till att det ska byggas bostäder 
inom området har förvaltningen en beredskap för att vatten och avlopp ska 
kunna anläggas.  
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion väckt av 
Moderaterna och Kristdemokraterna om att utveckla Pålamalm.  
 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2015-09-28. 
 
Yrkanden 
Andrei Ignat (M) och Stefan Dayne (KD) yrkar att motionen bifalles. 
 
Propositionsordning 
Tekniska nämnden godkänner att ordföranden ställer förslagen mot varandra.  
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Ordföranden finner att tekniska nämnden beslutar i enlighet med ordförande-
förslaget. 
 
__________ 
 
 
 
 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Olov Lindquist 
John Staberg 
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Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Tekniska nämnden  
 
 
 
 
 

Yttrande över motion om att utveckla Pålamalm  
 
Förslag till beslut 
Tekniska nämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen är besvarad. 
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion om att ut-
veckla Pålamalm. Mer konkret föreslår motionärerna att samhällsbyggnads-
nämnden ska få i uppdrag att ändra detaljplanen för Pålamalm så att denna 
möjliggör för styckning av fler villatomter, att samhällsbyggnadsnämnden 
ska få i uppdrag att detaljplanelägga ett område för nya villatomter strax sö-
der om det befintliga området vid Pålamalm, samt att samhällsbyggnads-
nämnden och tekniska nämnden ska få i uppdrag att ta fram en plan för att 
anlägga gator, samt ansluta hela området till det kommunala VA-nätet. 
 
Yttrande 
I Botkyrka kommuns översiktsplan framgår att kommunen vill att masshan-
tering ska finnas kvar i Pålamalmsområdet. Tekniska förvaltningen anser att 
det är viktigt att slå fast att masshanteringen kring Pålamalm ska ske på vatt-
nets villkor. Om kommunen kommer fram till att det ska byggas bostäder 
inom området har förvaltningen en beredskap för att vatten och avlopp ska 
kunna anläggas.  
 
 
 
Jörgen Skagerdahl  John Staberg 
Förvaltningschef    VA-chef  
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§ 8 
Svar på motion: SFI för 50+ ”det är inte för sent att lära sig 
svenska bara för att man fyllt 50” (M) (KS/2015:437) 
 
Beslut  
 Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 

1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 

Reservation  
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  

Ärendet 
Jimmy Baker (M), Kia Hjelte (M) och Björn Lagerstedt (M) har vid kom-
munfullmäktiges sammanträde 2015-05-28, § 92, lämnat en motion: SFI för 
50+ ”det är inte för sent att lära sig svenska bara för att man fyllt 50”.  
Motionärerna ser ett behov av att se över hur kommunen skulle kunna er-
bjuda undervisning i SFI till personer som av olika anledningar inte lärt sig 
det svenska språket. Anledningarna till detta kan vara flera, exempelvis livs-
situationen och grundläggande språkstudier som inte har underhållits på 
grund av bristande kontakt med arbetslivet. Vid 50 års ålder återstår minst 
femton år av så kallad ”arbetsför ålder”. Ökade kunskaper i svenska medför 
anställningsbarhet, men också möjligheten för individen att själv kunna ha 
kontakt med myndigheter, delta i föreningslivet samt bättre följa politik- och 
samhällsutvecklingen. Motionärerna föreslår att arbetsmarknads- och  
vuxenutbildningsnämnden får i uppdrag att utreda hur SFI-undervisning kan 
erbjudas till olika målgrupper, som samtliga har gemensamt att de fyllt 50 
år.  
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Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har behandlat ärendet 
2015-09-22, § 55.  

Motivering  
Språkkunskaper är en oerhörd styrka och en förutsättning för att kunna ha en 
aktiv vardag och ett aktivt arbetsliv. I Botkyrka har vi förmånen att ha med-
borgare som inte bara pratar ett språk utan kanske två eller tre. I Botkyrka 
pratas språk från hela världen, det är en fantastisk kompetens. 

Att kunna göra sig förstådd och förstå svenska är mycket viktigt. I Botkyrka 
har vi SFI-undervisning som ska anpassas efter individuella förutsättningar 
och behov. I individanpassningen för SFI-undervisning ingår att både se till 
vilket specifikt innehåll personen är i behov av samt att hitta en struktur som 
passar i individens vardag. Utgångspunkten är att SFI-undervisning ska 
kunna kombineras med andra aktiviteter så som jobb, praktik eller familje-
liv.  

Idag finns det många människor som sitter på erfarenheter, utbildning eller 
liknande som inte kan svenska. Både för individen och för samhället är det 
viktigt att kunna ta del av och använda sig av dessa kunskaper. Till exempel 
har vi idag många nyanlända svenskar med utbildning inom bristyrken så 
som inom omsorg. SFI-undervisningen ska kunna anpassas så att dessa in-
divider kan få en anställning och både vara en del i samhället och få indivi-
duell frihet.  

SFI-undervisningen är idag inte begränsad till ålder och med individanpass-
ningen kan fler få del av undervisningen. 

Yrkanden 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till motionen.  

Ebba Östlin (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Jimmy Bakers (M) bifalls-
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförande-
förslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 
 
 



 
Sid 1 (1) 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2015-05-28 
 
SFI för 50+ ”det är inte för sent att lära sig svenska bara för att man fyllt 50” 
 
Det finns många människor som bor i Sverige men som av olika skäl inte lärt sig 
svenska språket. En sådan målgrupp skulle exempelvis kunna vara en utlandsfödd 
kvinna som gifte sig i unga år, emigrerade till Sverige, har haft en livssituation som 
hemmafru, tagit hand om barn, tagit hand om äldre släktingar o.s.v. 
 
Hon har kanske läst grundläggande SFI som nyanländ, men har inte underhållit språket 
p.g.a. bristande, alternativt ingen - eller begränsad - kontakt med arbetslivet. När barnen 
sedan har blivit såpass stora att de har lämnat familjehemmet kvarstår nästan enbart 
möjligheten till social interaktion genom att umgås med andra med samma 
språkliga/kulturella bakgrund som henne själv. Tröskeln för ett inträde på 
arbetsmarknaden blir också hög p.g.a. språkkraven. 
 
Vi vill se över för hur vi skulle kunna erbjuda möjlighet till viss SFI för den här och 
liknande målgrupper. Vid 50 års ålder återstår minst femton, kanske uppåt tjugo år i s.k. 
”arbetsför ålder”. Ökade kunskaper i svenska medför inte enbart en ökad 
anställningsbarhet utan även möjlighet att själv kunna ha myndighetskontakter, kunna 
delta i socialt i föreningsliv (även utanför den egna etniska kulturföreningen) och på ett 
bättre sätt följa med vad som händer i samhället och i politiken.  
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att ge Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden i uppdrag att utreda för hur 

vi ska kunna erbjuda SFI-undervisning till olika målgrupper, men som samtliga 
har gemensamt att de har fyllt 50 år. 

 
 
Jimmy Baker 
 
Kia Hjelte 
 
Björn Lagerstedt 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig 
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion – SFI för 50+ ”det är inte för sent att lära sig 
svenska bara för att man fyllt 50” (M)  
 
Ärendet  
Jimmy Baker (M), Kia Hjelte (M) och Björn Lagerstedt (M) har vid kom-
munfullmäktiges sammanträde 2015-05-28, § 92, lämnat en motion: SFI för 
50+ ”det är inte för sent att lära sig svenska bara för att man fyllt 50”. Mot-
ionärerna ser ett behov av att se över hur kommunen skulle kunna erbjuda 
undervisning i SFI till personer som av olika anledningar inte lärt sig det 
svenska språket. Anledningarna till detta kan vara flera, exempelvis livssitu-
ationen och grundläggande språkstudier som inte har underhållits på grund 
av bristande kontakt med arbetslivet. Vid 50 års ålder återstår minst femton 
år av så kallad ”arbetsför ålder”. Ökade kunskaper i svenska medför anställ-
ningsbarhet, men också möjligheten för individen att själv kunna ha kontakt 
med myndigheter, delta i föreningslivet samt bättre följa politik- och sam-
hällsutvecklingen. Motionärerna föreslår att arbetsmarknads- och vuxenut-
bildningsnämnden får i uppdrag att utreda hur SFI-undervisning kan erbju-
das till olika målgrupper, som samtliga har gemensamt att de fyllt 50 år.  
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har behandlat ärendet 
2015-09-22, § 55.  
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden föreslår att motionen anses 
besvarad. Nämnden instämmer i att SFI-undervisning ska vara tillgänglig 
och anpassad efter medborgarnas behov, där personer vars bristande språk-
kunskaper hindrar deras deltagande i det offentliga samhället, är särskilt vik-
tiga att fånga upp. SFI-utbildningen i Botkyrka är individanpassad och tar 
därmed hänsyn till elevens kunskaper, erfarenheter, intressen, livssituation 
samt kort- och långsiktiga studiemål.   
 
 
Anna Giotas-Sandquist  
Tf kanslichef  
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§ 55 
Yttrande över motion – SFI för 50 + "det är inte för sent att 
lära sig svenska bara för att man fyllt 50" (M) 
(AVUX/2015:69)  
 
Beslut 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden anser motionen besvarad. 
 
Björn Lagerstedt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna yr-
kandet. 
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen instämmer i att sfi-
undervisning ska vara tillgängligt och anpassat efter medborgarnas behov. 
Det är särskilt viktigt att fånga upp målgrupper som har så pass bristande 
svenska språkkunskaper att det hindrar ett aktivt deltagande i det offentliga 
samhället. Som många studier påpekar är utrikes födda kvinnor en sådan 
målgrupp. 
 
Sfi-utbildningen i Botkyrka är redan idag individanpassad, och tar därmed 
hänsyn till medborgarnas individuella behov och förutsättningar. Målgrupp-
en kvinnor 50+, likt övriga målgrupper, erbjuds skräddarsydda scheman 
med sfi-undervisning som är anpassad efter elevens kunskaper, erfarenheter, 
intressen, livssituation och kort- och långsiktiga studiemål. 
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen redogör för ärendet i 
en tjänsteskrivelse 2015-09-07. 
 
Yrkande 
Björn Lagerstedt (M) yrkar att motionen tillstyrks. 
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Propositionsordning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden godkänner följande propo-
sitionsordning: 
1. Avslag eller bifall till ordförandeförslaget. 
2. Avslag eller bifall till Björn Lagerstedts (M) yrkande. 
 
Ordföranden finner att arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden be-
slutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
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Referens Mottagare 
Maria Svenn  
 
 
 
 
 
 
 

Arbetsmarknads- och  
vuxenutbildningsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion - SFI för 50 + ”det är inte för sent att 
lära sig svenska bara för att man fyllt 50” (M)  
 
Förslag till beslut 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden anser motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen instämmer i att sfi-
undervisning ska vara tillgängligt och anpassat efter medborgarnas behov. 
Det är särskilt viktigt att fånga upp målgrupper som har så pass bristande 
svenska språkkunskaper att det hindrar ett aktivt deltagande i det offentliga 
samhället. Som många studier påpekar är utrikes födda kvinnor en sådan 
målgrupp. 
 
Sfi-utbildningen i Botkyrka är redan idag individanpassad, och tar därmed 
hänsyn till medborgarnas individuella behov och förutsättningar. Målgrupp-
en kvinnor 50+, likt övriga målgrupper, erbjuds skräddarsydda scheman 
med sfi-undervisning som är anpassad efter elevens kunskaper, erfarenheter, 
intressen, livssituation och kort- och långsiktiga studiemål. 
 
Ärendet 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har den 23 juni 2015 fått i 
uppdrag av kommunfullmäktige att yttra sig över motionen – SFI för 50+ 
”det är inte för sent att lära sig svenska bara för att man fyllt 50”. 
 
Moderaterna har i motionen till kommunfullmäktige föreslagit att arbets-
marknads- och vuxenutbildningsnämnden får i uppdrag att utreda hur Bot-
kyrka kommun kan erbjuda målgruppsanpassad sfi-undervisning för perso-
ner som fyllt 50 år. Motionärerna lyfter särskilt kvinnor i denna målgrupp 
eftersom de befinner sig långt ifrån arbetsmarknaden på grund av den höga 
tröskeln som språkkraven utgör. 
 
Yttrande 
Det är aldrig försent att lära sig svenska. Sfi-undervisningen finns till för 
alla vuxna invandrare som saknar grundläggande kunskaper i svenska språ-
ket. Det finns ingen övre åldersgräns för att studera på sfi. Utbildningens ut-
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formning ska enligt skollagen vara flexibelt och ta hänsyn till individens be-
hov och förutsättningar (22 kap. 2 § skollagen).  
 
Därför är sfi-undervisningen i Botkyrka redan idag individanpassad. Det går 
att läsa sfi på dagtid, distans, kvällstid eller på helgen. Om eleven inte har 
möjlighet att följa ett schema finns möjligheten till individuella lösningar. 
Utgångspunkten är att sfi-studierna ska gå att kombinera med andra aktivite-
ter som till exempel praktik, arbete och familjeliv. Utbildningen planeras 
tillsammans med eleven och tar hänsyn till elevens kunskaper, erfarenheter, 
intressen, livssituation och kort- och långsiktiga studiemål. För målgrupper 
med kort utbildningsbakgrund och analfabeter finns det även undervisnings-
former. Personalen på Botkyrka sfi-utbildning arbetar kontinuerligt med att 
utveckla och hitta lärmodeller/metoder för att nå alla målgrupper som behö-
ver förbättra sina kunskaper i svenska språket för att ha möjlighet att aktivt 
delta i samhälls-, vardags- och arbetslivet. Som en del i detta ingår jäm-
ställdhets- och likabehandlingsarbetet.   
 
Vi delar motionärernas uppfattning om att sfi-undervisningen ska vara till-
gänglig och anpassad för olika målgrupper. Sfi-undervisningen ska ta hän-
syn till de behov som en målgrupp som exempelvis kvinnor 50+ har. Då 
denna målgrupp befinner sig långt ifrån arbetsmarknaden och lever i ett ut-
anförskap är det väldigt viktigt för kommunen att fortsätta med den uppsö-
kande verksamhet som bedrivs idag.  
 
Dagens modell med individanpassad lösning fungerar tillfredställande för 
just denna målgrupp. Personalen upplever att en blandning av olika åldrar i 
undervisningsgrupperna är en fördel, eftersom eleverna då även tar del av 
varandras olika kompetenser och erfarenheter.  
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen anser därför att mot-
ionen är besvarad. 
 
 

 
Jan Strandbacke Andreas Liljenrud 
Förvaltningschef  Utvecklingschef  
 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
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§ 9 
Svar på motion: Förbättrad taxa i simhallarna (M) 
(KS/2015:261) 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 

1. Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 

Reservation  
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  

Ärendet  
Jimmy Baker (M), Ufuk Sen (M) och Andrei Ignat (M) har vid kommun-
fullmäktiges sammanträde 2015-03-26, § 48, lämnat en motion: Förbättrad 
taxa i simhallarna. Motionärerna anser att subventionerade fritidsaktiviteter 
främst bör gälla barn och unga, äldre samt personer med funktionshinder. 
Vuxna och arbetsföra personer bör kunna betala för fritidsaktiviteter i högre 
utsträckning. Av den anledningen anser motionärerna att taxesystemet för de 
kommunala badhusen bör ses över, och föreslår att kultur- och fritidsnämn-
den får i uppdrag att ändra taxesystemet för simhallarna enligt direktiven; 
slopad avgift för barn i grundskoleåldern, subventionerad avgift för ung-
domar upp till 19 år, slopad eller kraftigt reducerad subvention för vuxna 
samt en subventionerad avgift för pensionärer vid tider med lägre besöks-
tryck.  

Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2015-09-28, § 81.  

Motivering  
Våra badhus ska användas flitigt av våra barn, vuxna och pensionärer. Att 
året runt ha tillgång till bad och till simmöjligheter är bra för folkhälsan och 
för den allmänna simkunskapen. Så som kultur- och fritidsförvaltningen be-
skriver arbetas det aktivt med säkerhet på badhusen så att inga skador ska 
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ske. En viktig aspekt i detta är att barn inte ska bada själva utan ha sällskap 
av vuxna. 

Konsekvensen av att justera badtaxan, som motionen föreslår, kan innebära 
att vuxna i mindre utsträckning badar med sina barn. Istället får vänner eller 
syskon ha uppsyn över sina barn då det är ett billigare sätt att gå och bada. 
Av den anledningen föreslås motionen avslås. 

Yrkanden 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till motionen.  

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Jimmy Bakers (M) bifalls-
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförande-
förslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 
 



 

                                                                                                                  
 
 

 
 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2015-03-26 
 
Förbättrad taxa i simhallarna 
 
Moderaterna är av uppfattningen att alla människor mår bra av att ha en aktiv fritid. 
Vårt huvudfokus när det gäller skattesubventionerade fritidsaktiviteter ligger främst på 
barn och unga, äldre samt på personer med funktionshinder. Vuxna, arbetsföra, 
människor ska som grundregel inte vara föremål för olika typer av skattesubventioner, 
utan bör i större utsträckning kunna betala för sina egna fritidsaktiviteter. 
 
Vi vill se ett Botkyrka där vanligt folk behålla mer av sina egna pengar (genom en lägre 
kommunalskatt) och får därutöver även en större, individuell, frihet att själva kunna 
välja vad man vill betala för - och när. 
 
Detta är en av de stora skiljelinjerna mellan de mer socialistiskt influerade partierna och 
borgerligheten; synen på huruvida det är medborgaren själv som vet bäst hur de egna 
pengarna ska användas - eller om det är politikerna som vet bäst vilka skattefinansierade 
kulturprojekt det ska ”satsas på” eller vilka skattesubventionerade mötesplatsföreningar 
för vuxna människor som man vill säkra rösterna hos i nästa val. 
 
Som en följd av dessa grundprinciper vill vi att man ser över taxesystemet för de 
kommunala badhusen. Inriktningen ska vara att barn upp till femton år skulle kunna 
bada helt gratis, ungdomar upp till nitton år med en viss subvention - samt att 
subventionerna för vuxna kraftigt reduceras eller tas bort helt.  
 
Vidare bör man se över subventionerna för pensionärer och utforma dessa på ett sätt 
som minskar trycket på simhallarna under de tider som besökstrycket är som störst. 
 
Tanken är inte att badhusen nu ska börja gå med ”vinst”, utan att det ska vara ett 
nollsummespel, men där principerna omarbetas till mer rimliga sådana. 
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 

 
att  ge kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att ändra taxesystemet för simhallarna i 

enlighet med nedanstående direktiv: 
- Slopad avgift för barn i grundskoleålder (d.v.s. upp till 15 år). 
- Ha en subventionerad avgift för ungdomar upp t.o.m. 19 år. 
- Slopad eller kraftigt reducerad subvention för vuxna. 
- Subventionerad avgift för pensionärer vid tider med lägre besökstryck vid 
anläggningarna. 
 
 

Jimmy Baker  Ufuk Sen Andrei Ignat 
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Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Förändrad badtaxa (M)  
 
Ärendet  
Jimmy Baker (M), Ufuk Sen (M) och Andrei Ignat (M) har vid kommun-
fullmäktiges sammanträde 2015-03-26, § 48, lämnat en motion: Förändrad 
badtaxa. Motionärerna anser att subventionerade fritidsaktiviteter främst bör 
gälla barn och unga, äldre samt personer med funktionshinder. Vuxna och 
arbetsföra personer bör kunna betala för fritidsaktiviteter i högre utsträck-
ning. Av den anledningen anser motionärerna att taxesystemet för de kom-
munala badhusen bör ses över, och föreslår att kultur- och fritidsnämnden 
får i uppdrag att ändra taxesystemet för simhallarna enligt direktiven; 
slopad avgift för barn i grundskoleåldern, subventionerad avgift för ungdo-
mar upp till 19 år, slopad eller kraftigt reducerad subvention för vuxna samt 
en subventionerad avgift för pensionärer vid tider med lägre besökstryck.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2015-09-28, § 81.  

 
Sammanfattning 
Kultur-och fritidsnämnden föreslår att motionen avslås. Nämnden ställer sig 
kritisk till den i motionen föreslagna prissättningen, då den kan generera ne-
gativa konsekvenser i form av att vuxna i mindre utsträckning följer med 
sina barn och badar. I arbetet med en ökad säker- och trygghet i badhusen är 
en viktig del just att barn inte badar på egen hand. Vid en ändrad taxa upp-
står risken att äldre syskon eller kompisar får ta ansvar för yngre barns sä-
kerhet, eftersom det blir en betydligt lägre kostnad.  
 
 
Anna Giotas-Sandquist 
Tf kanslichef   
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§ 81 
Yttrande över motion – Förändrad badtaxa (M) 
(KOF/2015:95)  
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. 
 
Reservationer 
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet. 
 
Sammanfattning 
Moderaterna har inkommit med en motion om att förändra badtaxan i kom-
munens badhus. Syftet med motionen är att subventioner riktas till barn, 
unga, funktionsnedsatta och pensionärer medan vuxna arbetsföra ska betala 
fullt pris. Kultur- och fritidsnämnden anser att en sådan prissättning kan få 
negativa effekter i form av att vuxna i mindre utsträckning följer med sina 
barn och badar samt att äldre barn i sin tur får ta ansvar för de yngre barnen. 
Motionen bör därför avstyrkas. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2015-08-24. 
 
Yrkanden 
Samtliga ledamöter för (M) och (TUP) yrkar att motionen tillstyrks. 
 
Propositionsordning 
Kultur- och fritidsnämnden godkänner följande propositionsordning: 
 
1. Avslag eller bifall till ordförandeförslaget. 
2. Avslag eller bifall till (M):s och (TUP):s yrkanden. 
 
Ordföranden finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar i enlighet med 
ordförandeförslaget. 
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Referens Mottagare 
Anette Nygårds  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion – Förändrad badtaxa (M)  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. 
 
Sammanfattning 
Moderaterna har inkommit med en motion om att förändra badtaxan i kom-
munens badhus. Syftet med motionen är att subventioner riktas till barn, 
unga, funktionsnedsatta och pensionärer medan vuxna arbetsföra ska betala 
fullt pris. Kultur- och fritidsförvaltningen anser att en sådan prissättning kan 
få negativa effekter i form av att vuxna i mindre utsträckning följer med sina 
barn och badar samt att äldre barn i sin tur får ta ansvar för de yngre barnen. 
Vi anser därför att motionen ska avstyrkas. 
 
Ärendet 
Moderaterna har inkommit med en motion där de föreslår att taxan i kom-
munens badhus förändras. Utgångspunkten i motionen är att alla mår bra av 
fysisk aktivitet och att det bör uppmuntras. Dock så bör subventioner riktas 
till barn, unga, funktionsnedsatta och pensionärer medan vuxna arbetsföra 
ska betala fullt pris. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen uppmuntrar och vill att såväl barn, unga, 
vuxna och pensionärer är flitiga besökare på badhusen. På badhusen arbetar 
vi aktivt för en ökad säkerhet och trygghet. En viktig del i säkerhetsarbetet 
är att barn inte badar på egen hand, utan har en vuxen som följer med och 
har ansvar för barnets säkerhet. För att säkerställa säkerheten har därför 
kommunens badhus, liksom andra badhus, regler kring barns besök. Fram-
förallt vill vi uppmuntra föräldrar att bada med sina barn. 
 
Vi tror att en konsekvens av att ändra taxan i enlighet med motionen skulle 
kunna bli att vuxna i mindre utsträckning följer med sina barn till badhuset. 
Att det snarare blir äldre syskon eller kompisar som får ta ansvar för yngre 
barns säkerhet eftersom det blir en betydligt lägre kostnad. Kultur- och fri-
tidsförvaltningen anser därför att motionen ska avstyrkas. 
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Pernilla Conde Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott och anläggning 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
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§ 10 
Svar på motion: Inför föreningsdagar i Botkyrka kommun 
(SD) (KS/2015:320) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 
Ärendet  
Östen Granberg (SD), Sebastian Lindqvist (SD), Robert Stenkvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-04-28, § 
79, lämnat en motion: Inför föreningsdagar i Botkyrka kommun. Motion-
ärerna föreslår att kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att utreda möj-
ligheterna till ”föreningsdagar” i Botkyrkas skolor, där idrottsföreningar får 
en möjlighet att på skoltid visa upp sig för kommunens ungdomar. Att  
idrotta ger en bättre hälsa och kan enligt studier öka inlärningen hos skol-
ungdomar. Motionärerna ser vidare idrottande som en möjlighet att skapa en 
snabbare integrationsprocess, specifikt för nyanlända flickor, liksom en 
ökad känsla av samhörighet med samhället. Idrottsrörelsen är en outnyttjad 
resurs när det gäller integrering av nyanlända ungdomar, en resurs som bör 
nyttjas på ett bättre sätt i kommunen. Botkyrka kommuns ungdomar bör 
därför ges möjligheten att erhålla kunskap om de olika verksamheterna, 
samtidigt som föreningarna ges möjligheten till nyrekrytering till sina verk-
samheter.   

Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2015-09-28, § 82.  

Motivering  
I Botkyrka ska vi ha ett aktivt föreningsliv som är med och skapar den le-
vande gröna staden. Den rödgröna kommunledningen har som mål att fler 
medborgare ska vara medlemmar och aktiva i föreningslivet. Det skapar ett 
socialt hållbart samhälle med aktiva medborgare.  
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Inkludering genom idrott är ett effektivt medel och därför uppmuntras idag 
barn och unga att bli aktiva i idrotts- och föreningslivet. År 2013 antogs 
Botkyrka kommuns Idrottspolitiska program som syftar till att få fler aktiva 
i föreningslivet. 

Idag anordnas i Botkyrka kommun flera aktiviteter i skolor med föreningar. 
Detta görs året om för att så aktivt som möjligt förstärka föreningslivet. Att 
införa specifika föreningsdagar är inte ett effektivt sätt att nå målet om att 
stärka föreningslivet. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 

 

 
 
 



   
 

Kommunfullmäktige 

2015-04-28 

 

Motion  

Inför föreningsdagar i Botkyrka Kommun 

 

Sverigedemokraterna har noterat att Botkyrka som kommun anser det vara ett problem med 
att få ungdomar i allmänhet och unga flickor i synnerhet att involvera sig i idrottsrörelsen.  

Vi kan väl alla vara överens om den betydelse som idrotten har för vår hälsa och vårt fysiska 
välbefinnande. Studier visar även entydigt att fysisk aktivitet ökar inlärningen hos våra 
skolungdomar och förbättrar skolresultaten avsevärt. Att man i så tidig ålder som möjligt ges 
möjlighet till idrottsaktiviteter banar väg för att man även i mer vuxen ålder fortsätter med 
någon form av fysisk aktivitet och på så sätt främjar folkhälsan. 

För många av våra nyanlända kan det även innebära att integrationen går snabbare och att 
man får en samhörighet med samhället. Sverigedemokraterna tror att det framförallt för 
nyanlända unga flickor kan vara en mycket god möjlighet att långsiktigt etableras i det 
Svenska samhället. SD anser att idrottsrörelsen är en outnyttjad resurs när det gäller 
integreringen av nyanlända ungdomar, i en kommun som Botkyrka måste föreningslivet som 
resurs användas på ett mycket bättre sätt, och ges större möjligheter att nå ut än i dagsläget. 

Botkyrkas idrottsföreningar bör ges en chans att på skoltid visa upp sina verksamheter för 
våra skolungdomar, våra ungdomar måste få veta att idrottsföreningarna finns och att de är 
välkomna in i verksamheten, det breda utbudet som finns i Botkyrka måste visas upp och 
göras mer tillgängligt. 

Att på skoltid informeras om respektive idrottsförenings verksamhet anser vi vara en bra väg 
för att få in fler ungdomar i idrottsrörelsen. Ungdomarna får kunskap om de olika 
verksamheterna och respektive förening ges tillfälle att rekrytera nya aktiva in i sin 
verksamhet. 

Med hänvisning till ovanstående föreslås fullmäktige besluta: 

Att Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att utreda möjligheterna till ”föreningsdagar” i 
Botkyrkas skolor där idrottsföreningarna får en möjlighet att visa upp sig för kommunens 
ungdomar 



   
 

 

 

För Sverigedemokraterna Botkyrka 

 

Östen Granberg                                                 Sebastian Lindqvist 

Robert Stenkvist                                                Helén Spaak 
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Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion – Inför föreningsdagar i Botkyrka kommun (SD)  
 
Ärendet  
Östen Granberg (SD), Sebastian Lindqvist (SD), Robert Stenkvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-04-28, § 
79, lämnat en motion: Inför föreningsdagar i Botkyrka kommun. Motion-
ärerna föreslår att kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att utreda möj-
ligheterna till ”föreningsdagar” i Botkyrkas skolor, där idrottsföreningar får 
en möjlighet att på skoltid visa upp sig för kommunens ungdomar. Att id-
rotta ger en bättre hälsa och kan enligt studier öka inlärningen hos skolung-
domar. Motionärerna ser vidare idrottande som en möjlighet att skapa en 
snabbare integrationsprocess, specifikt för nyanlända flickor, liksom en 
ökad känsla av samhörighet med samhället. Idrottsrörelsen är en outnyttjad 
resurs när det gäller integrering av nyanlända ungdomar, en resurs som bör 
nyttjas på ett bättre sätt i kommunen. Botkyrka kommuns ungdomar bör 
därför ges möjligheten att erhålla kunskap om de olika verksamheterna, 
samtidigt som föreningarna ges möjligheten till nyrekrytering till sina verk-
samheter.   
 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2015-09-28, § 82.  

 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. Botkyrka kommun stödjer 
föreningslivets möjligheter att underlätta nyrekrytering av barn och ungdo-
mar från olika målgrupper, genom flera riktade åtgärder. Att uppmuntra 
barn och ungdomar att delta i föreningsidrott ligger också i linje med Bot-
kyrkas idrottspolitiska program som antogs 2013. Nämnden avser fortsätta 
utveckla det arbetet, men anser inte att ett införande av specifikt förenings-
dagar vara det mest effektiva sättet att nå målet.  

 
 
Anna Giotas-Sandquist  
Tf kanslichef  
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§ 82 
Yttrande över motion – Inför föreningsdagar i Botkyrka 
kommun (SD) (KOF/2015:118)  
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motion. 
 
Sammanfattning 
Botkyrka kommun stödjer i nuläget flera olika sätt för föreningslivet att visa 
upp sin verksamhet med syfte att rekrytera nya barn och ungdomar från 
olika målgrupper. Kultur- och fritidsnämnden avser att fortsätta utveckla det 
arbetet, men tror inte att införandet av ytterligare föreningsdagar är det ef-
fektivaste sättet att nå målet. Motionen bör därför avstyrkas. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2015-08-19. 
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Referens Mottagare 
Linus Söderling  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion – Inför föreningsdagar i Botkyrka 
kommun (SD)   
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motion. 
 
Sammanfattning 
Botkyrka kommun stödjer i nuläget flera olika sätt för föreningslivet att visa 
upp sin verksamhet med syfte att rekrytera nya barn och ungdomar från 
olika målgrupper. Kultur- och fritidsförvaltningen avser att fortsätta ut-
veckla det arbetet, men tror inte att införandet av ytterligare föreningsdagar 
är det effektivaste sättet att nå målet. Vi anser därför att motionen ska av-
styrkas. 
 
Ärende 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2015-05-20 in en motion från Sverigede-
mokraterna om att införa föreningsdagar i Botkyrka kommun. Sverigede-
mokraterna föreslår att kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att utreda 
möjligheterna till ”föreningsdagar” i Botkyrkas skolor där idrottsföreningar-
na får en möjlighet att visa upp sig för kommunens ungdomar. 

 
Motivering 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i att inkludering genom idrott är 
ett effektivt verktyg. Att uppmuntra barn och unga att delta i föreningsidrott 
ligger också i linje med Botkyrkas idrottspolitiska program som antogs 
2013. Ett antal riktade åtgärder med syfte att underlätta nyrekrytering till-
föreningslivet är igång sedan flera år tillbaka. 
 
Ett tydligt exempel är Idrottslyftet i Botkyrka som består av 22 lokala id-
rottsföreningar och 19 grundskolor. Idrottslyftets skolsamverkan innebär att 
föreningarna visar upp sin verksamhet för eleverna och ger en enkel väg in 
för nya medlemmar. Skolsamverkan pågår sedan 5 år tillbaka i Botkyrka, 
varje vecka och i varje kommundel under läsåret.  
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Speciella dagar där föreningslivet bjuds in att visa upp sin verksamhet och 
där barn och unga kan delta gratis utan föranmälan finns idag i flera olika 
varianter i Botkyrka, exempelvis satsningen på skollovsverksamhet med 
Botkyrka Summer och Winter Games samt den stora föreningsdagen Hjärta 
Botkyrka. 

 
Den organiserade spontanidrotten som drivs med kommunalt stöd av före-
ningslivet i Botkyrka har en stor andel deltagare från gruppen nyanlända 
barn och unga. Sedan 3 år tillbaka har även Rackethallen i Norsborg ett rik-
tat samarbete med mottagningsklasserna som introduktion till idrotten.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen anser därför att motionen ska avstyrkas. 
 
 
 
Pernilla Conde Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott och anläggning 
 
 
____________ 
Expedieras till 

Kommunfullmäktige 
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§ 11 
Svar på motion: Löneväxling (M), (KD), (L), (C) (KS/2015:81) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 

Reservationer  
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  

Ärendet  
Jimmy Baker (M), Stefan Dayne (KD), Lars Johansson (L) och Robert 
Steffens (C) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-01-29, § 19 
lämnat en motion: Löneväxling. Motionärerna föreslår att kommunlednings-
förvaltningen får i uppdrag att, i enlighet med tillämpbara regelverk, ta fram 
en policy för att möjliggöra löneväxling för den som så önskar. En löneväx-
ling öppnar upp för möjligheten att avsätta en del av sin lön till tjänste-
pension. Summan dras på bruttobeloppet, vilket inte innebär någon skatt för 
den enskilde. Motionärerna menar att en löneväxling är lönsam för alla, men 
särskilt för den som ligger över brytgränsen för statlig skatt. Vidare ser  
motionärerna behovet av att Botkyrka kommun förbättrar sin konkurrens-
kraft, för att kunna konkurrera med grannkommuner. Möjliggörande av lö-
neväxling kan förstärka personalpolitiken och bidra till att människor söker 
sig till Botkyrka.  

Personalutskottet har behandlat ärendet 2015-05-28, § 8. 

Motivering 
Motionärerna tar upp förslag som i grunden handlar om att vara en attraktiv 
arbetsgivare. I Botkyrka ska vi ha en öppen, orädd och energisk personal. 
För att det ska vara möjligt behöver personalen trivas på jobbet och fler vilja 
söka sig till Botkyrka.  
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Personalutskottet fattade i slutet av 2014 beslut om en modell för arbetsgi-
varerbjudandet. Botkyrkas arbetsgivarerbjudande omfattar tre delar; fyra 
budskap som ger ramen för meningsfullt arbete, karriär- och utvecklings-
möjligheter samt förmåner och villkor. Vid samma sammanträde gav perso-
nalutskottet kommunledningsförvaltningen i uppdrag att utreda utökade 
möjligheter till förmåner för kommunens medarbetare.  

Under 2015 tillsattes en ny HR-chef för Botkyrka kommun som arbetar med 
ett förslag till hur kommunens förmåner kan utvecklas. Det handlar om mer 
än löneväxling, då den åtgärden endast gynnar de anställda med mycket 
höga löner.  

Yrkande 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till motionen. 

Protokollsanteckning  
Lars Johansson (L) och Robert Steffens (C) anför till protokollet att de vid 
yrkanderätt hade yrkat bifall till motionen.  

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Jimmy Bakers (M) bifalls-
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförande-
förslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 
 



 

                                                                                                                  
 
 

 
 
 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2015-01-29 
 
Löneväxling 
 
Sedan årsskiftet 2014/2015 är det inte längre "lika lönsamt" för privatpersoner att 
pensionsspara eftersom avdraget är sänkt från 12 000 kr/år till endast 1 800 kr/år. 
Många kan nog därför ha valt att "pausa" sina pensionssparanden. 
 
Genom att göra en löneväxling blir det möjligt att kunna avsätta en del av sin lön till 
tjänstepension. Summan dras då på bruttobeloppet, vilket innebär att den enskilde inte 
skattar för avsättningen. För arbetsgivaren utgår särskild löneskatt om 24,26 % på 
summan istället för en vanlig arbetsgivaravgift om 31,42 %. 
 
Det är lönsamt för alla att göra en löneväxling, men särskilt gynnsamt är det för den 
som ligger över brytgränsen för statlig skatt. 
 
Det innebär framförallt två saker: 
 
1. Den enskilde kan få en "löneförhöjning" motsvarande skillnaden mellan löneskatten 
och arbetsgivaravgiften - men hela summan läggs till pensionsavsättningen. 
2. Den enskilde kan minska sin marginalskatt genom att löneväxlingen gör att den nya 
lönen understiger gränsen för statlig skatt. 
 
För arbetsgivaren blir det ingen kostnadsökning om den enskilde vill löneväxla, men för 
den enskilde kan det dels bättra på pensionsavsättningen och dels (beroende på inkomst) 
kan göra att den minskar sin marginalskatt, eller kanske t.o.m. i vissa fall helt undviker 
statlig skatt. 
 
Alla tjänar på löneväxling, dvs. även den som tjänar mindre än gränsen för statlig skatt, 
eftersom mellanskillnaden mellan löneskatten och arbetsgivaravgiften läggs till i 
avsättningen, d.v.s. ovanpå lönen. 
 
Till detta skall beaktas att vi är en kommun som närmar oss 100 000 invånare. Det 
ställer allt större krav på en god konkurrenskraft som arbetsgivare. Vi har, under några 
år nu, sett att vi inte riktigt klarar att konkurrera med en del av våra grannkommuner, 
som Stockholms Stad eller Haninge. 
 
Möjliggörandet av löneväxling skulle bli ett sätt att förstärka personalpolitiken och bli 
en komponent (av flera) som lockar människor att söka sig till Botkyrka, alternativt inte 
lämna kommunen för ett erbjudande om en något högre månadslön. 
 
Det finns många arbetsgivare som har infört löneväxling, däribland flertalet kommuner i 
Sverige. I dessa gör man ingen skillnad på anställda tjänstemän och arvoderade politiker 
- samma personalpolicy/löneväxlingspolicy gäller för samtliga. 



 

 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att  ge ett uppdrag till kommunledningsförvaltningen att, i enlighet med tillämpbara 

regelverk, ta fram policy för att möjliggöra löneväxling för den som så önskar. 
 
 

Jimmy Baker (M) Stefan Dayne (KD) 
 
 
Lars Johansson (FP) Robert Steffens (C) 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Löneväxling (M), (KD), (L) och (C)  
 
Ärendet  
Jimmy Baker (M), Stefan Dayne (KD), Lars Johansson (L) och Robert 
Steffens (C) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-01-29, § 19 
lämnat en motion: Löneväxling. Motionärerna föreslår att kommunlednings-
förvaltningen får i uppdrag att, i enlighet med tillämpbara regelverk, ta fram 
en policy för att möjliggöra löneväxling för den som så önskar. En löneväx-
ling öppnar upp för möjligheten att avsätta en del av sin lön till tjänste-
pension. Summan dras på bruttobeloppet, vilket inte innebär någon skatt för 
den enskilde. Motionärerna menar att en löneväxling är lönsam för alla, men 
särskilt för den som ligger över brytgränsen för statlig skatt. Vidare ser mot-
ionärerna behovet av att Botkyrka kommun förbättrar sin konkurrenskraft, 
för att kunna konkurrera med grannkommuner. Möjliggörande av löneväx-
ling kan förstärka personalpolitiken och bidra till att människor söker sig till 
Botkyrka.  
 
Personalutskottet har behandlat ärendet 2015-05-28, § 8. 

 
Sammanfattning 
Personalutskottet anser motionen vara besvarad. Kommunens arbetsgivar-
strategi pekar på fem strategiskt viktiga områden för att fortsätta utveckla 
Botkyrka kommun till en attraktiv och konkurrenskraftig arbetsgivare. Ett 
av dessa är att ta fram ett attraktivt arbetsgivarerbjudande för att attrahera 
och behålla rätt målgrupp. Arbetsgivarerbjudandet omfattar tre delar; fyra 
budskap som skapar ramen för ett meningsfullt arbete, karriär- och utveckl-
ingsmöjligheter samt förmåner och villkor.  
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§ 8 

 
Löneväxling - svar på motion (M, KD, FP, C)  (KS/2015:81) 
 
Beslut 
Personalutskottet föreslår kommunstyrelsen att anse motionen vara besvarad. 
 
Ärendet och motivering 
M, KD, FP och C föreslår i en motion till kommunfullmäktige att ge i uppdrag till  
kommunledningsförvaltningen att arbeta fram en policy som möjliggör att  
kommunens medarbetare och arvoderade politiker löneväxlar när de så önskar.  
 
Personalutskottet fattade, vid sitt sammanträde 2014-06-09, beslut om en modell för 
arbetsgivarerbjudandet. Botkyrka kommuns arbetsgivarerbjudande omfattar tre de-
lar; fyra budskap som ger ramen för ett meningsfullt arbete, karriär- och utveckl-
ingsmöjligheter samt förmåner och villkor. Vid samma sammanträde gav perso-
nalutskottet kommunledningsförvaltningen i uppdrag att utreda utökade möjligheter 
till förmåner för kommunens medarbetare och arvoderade politiker.  
 
Kommunledningsförvaltningen arbetar vidare med uppdraget och kommer under 
2015 att återkomma med ett förslag till hur kommunens ”förmånspaket” kan  
utvecklas. 
 
Yrkande 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till motionen 
 
Propositionsordning 
Personalutskottet godkänner att ordförande ställer förslagen mot varandra. 
 
Ordföranden finner att personalutskottet beslutar i enlighet med ordföran-
deförslaget. 
 
Protokollsanteckning 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till motionen. 
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Kommunledningsförvaltningen  
 

 
Referens 

 
Mottagare 

Lena Hadad 
 
 
 
 
 
 
 

Personalutskottet 
 

Yttrande över motion- Löneväxling 
Förslag till beslut 
Personalutskottet anser motionen vara besvarad. 
 
Sammanfattning 
Moderaterna föreslår i en motion till kommunfullmäktige att ge i uppdrag till 
kommunledningsförvaltningen att arbeta fram en policy som möjliggör att 
kommunens medarbetare och arvoderade politiker löneväxlar när de så önskar.  
 
Personalutskottet fattade, vid sitt sammanträde 2014-06-09, beslut om en mo-
dell för arbetsgivarerbjudandet. Botkyrka kommuns arbetsgivarerbjudande 
omfattar tre delar; fyra budskap som ger ramen för ett meningsfullt arbete, 
karriär- och utvecklingsmöjligheter samt förmåner och villkor. Vid samma 
sammanträde gav personalutskottet kommunledningsförvaltningen i uppdrag 
att utreda utökade möjligheter till förmåner för kommunens medarbetare och 
arvoderade politiker.  
 
Kommunledningsförvaltningen arbetar vidare med uppdraget och kommer 
under 2015 att återkomma med ett förslag till hur kommunens ”förmånspaket” 
kan utvecklas. 
 
Ärendet 
Moderaterna föreslår i en motion till kommunfullmäktige att ge i uppdrag till 
kommunledningsförvaltningen att, i enlighet med gällande lagstiftning, arbeta 
fram en policy som möjliggör att kommunens medarbetare löneväxlar när de 
så önskar. Löneväxling innebär en möjlighet för att spara för sin privata pens-
ion. Reglerna för privat pensionssparande ändrades vid årsskiftet 2014-2015 
när avdraget sänktes från 12 000 kr per år till endast 1 800 kr/år.  
 
Motionären anför att genom löneväxling blir det möjligt att sätta av en del av 
sin lön till pensionssparande. Beloppet dras av från bruttolönen, vilket innebär 
att den enskilde inte skattar för avsättningen. Arbetsgivarens kostnad i sam-
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band med löneväxlingen uppgår till särskild löneskatt om 24,26 % på beloppet 
istället för arbetsgivaravgiften som motsvarar 31,42 %. 
 
Vidare anför motionären att löneväxlingen skulle kunna innebära ett sätt bland 
flera att konkurrera med andra arbetsgivare för att både behålla kommunens 
medarbetare och locka fler potentiella att arbeta i Botkyrka kommun. Samma 
möjlighet till löneväxling föreslås erbjudas till samtliga medarbetare och arvo-
derade politiker i kommunen.  
 
Kommunledningsförvaltningens svar 
Kommunens arbetsgivarstrategi pekar på fem strategiskt viktiga områden för 
att vi ska fortsätta att utvecklas till en attraktiv och konkurrenskraftig arbetsgi-
vare.  Ett av strategins områden är att ta fram ett attraktivt arbetsgivarerbju-
dande som ska tydliggöra vad vi står för och vad vi har att erbjuda så att vi 
attraherar och behåller rätt målgrupp. Personalutskottet fattade, vid sitt sam-
manträde 2014-06-09, beslut om en modell för arbetsgivarerbjudandet. Bot-
kyrka kommuns arbetsgivarerbjudande omfattar tre delar; fyra budskap som 
ger ramen för ett meningsfullt arbete, karriär- och utvecklingsmöjligheter samt 
förmåner och villkor. Vid samma sammanträde gav personalutskottet kom-
munledningsförvaltningen i uppdrag att utreda utökade möjligheter till för-
måner för kommunens medarbetare och arvoderade politiker.  
 
Kommunledningsförvaltningen arbetar vidare med uppdraget och kommer 
under 2015 återkomma med ett förslag till hur kommunens ”förmånspaket” 
kan utvecklas. Utredningen om kommunens förmånspaket kommer att omfatta 
såväl paketering av nuvarande förmåner exempelvis friskvårdbidrag och cykel-
förmån som att identifiera kompletterande intressanta förmåner såsom pens-
ionsväxling, subventionerade SL kort, mm.  
 
Motionen anses vara besvarad.  
 
 
 
Mattias Jansson    Lena Hadad 
Kommundirektör   HR-chef 
 
 
 
Expedieras till 
Kommunstyrelsen 



 PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Kommunstyrelsen 
 2016-01-11 Dnr KS/2014:752 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 12 
Svar på motion: Busstrafik längs Strandvägen-
Norrbyvretsvägen i Uttran (L) (KS/2014:752) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 

1. Kommunfullmäktige bifaller motionen.  
 

Ärendet  
Stig Bjernerup (L) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2014-12-18, 
§ 96, lämnat en motion: Busstrafik längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen i 
Uttran. Motionären föreslår att samhällbyggnadsnämnden får i uppdrag att 
ta upp en diskussion med Storstockholms lokaltrafik (SL) om möjligheterna 
att inrätta en busslinje längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen i Uttran. Till-
gången till kollektivtrafik är av stor betydelse för bostadsområdets tillgäng-
lighet och attraktivitet. Den närmaste busshållplatsen ligger vid korsningen 
Vattravägen/Strandvägen vilket medför att en grupp boende har en över tre 
kilometer lång sträcka till busshållplatsen. Motionären föreslår att en ny 
busslinje inledningsvis kan trafikera under högtrafiktider, för att se om un-
derlag för en ny busslinje finns.   

Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2015-08-25, § 263.  

Motivering  
En attraktiv, tillgänglig och prisvärd kollektivtrafik är av yttersta vikt för 
Stockholmsregionen och för Botkyrka. Kollektivtrafiken är väldigt viktig, 
inte bara för hela Stockholmsregionens utveckling, utan också för varje in-
divid.  En tillgänglig kollektivtrafik möjliggör för våra invånare att åka mel-
lan hem och jobb, vänner och släkt samt fritidsaktiviteter.  
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En väl fungerande kollektivtrafik har positiva effekter både för miljön, 
trängseln, tillväxt för regionen och social hållbarhet. Den moderatledda mi-
noriteten i landstinget hotar nu en väl fungerande kollektivtrafik i Stock-
holms län. Till 1 januari 2016 föreslås massiva nedskärningar med effekter 
på över 100 busslinjer i Stockholms län.  

I ett remissförslag skickat till Botkyrka kommun från landstinget så föreslås 
stora nedskärningar på busstrafiken i kommunen. Det rör linjerna: 707, 708, 
711, 716, 718, 725, 738 och linje 172. Totalt handlar det om uppemot 100 
inställda avgångar om dagen bara i Botkyrka kommun. Där busstrafiken an-
tingen helt ställs in eller där turtätheten halveras. 

Den rödgröna kommunledningen håller med motionären om vikten av en 
väl fungerande kollektivtrafik. Detta påpekas ofta för landstinget. I fortsatta 
samtal kommer även bussdragningen som motionären nämner tas upp.  

Yrkande  
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  

Särskilt yttrande  
Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 
 
 



 
 

 
Särskilt 
Yttrande 
2016-01-11 

 
 
Ärende 13 Svar på motion: Busstrafik längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen i Uttran 
 
Om jag hade haft yrkanderätt hade jag yrkat bifall till motionen 
 
Motivering 
 
Det är utmärkt att den politiska majoriteten väljer att bifalla Liberalernas motion. Vi kan dock 
inte ställa upp på motiveringen till bifallet. 
 
Att en attraktiv, tillgänglig och prisvärd kollektivtrafik är av yttersta vikt för såväl regionen 
som Botkyrka kan vi helt instämma i. Men att, som majoriteten skriver i ordförandeförslaget 
påstå att alliansstyret i landstinget skulle hota kollektivtrafiken, är absurt. Det är sant att det 
kommer att bli vissa neddragningar av bussturer i Botkyrka, men att tala om massiva 
nedskärningar är fel. I Stockholms län finns det idag ca 450 busslinjer. Så länet och Botkyrka 
är väl försett med busstrafik. 
 
Det finns också anledning att påpeka att ett skäl till att vissa turer busstrafiken dras in beror på 
den oheliga allians bestående av S+Mp+V+SD som röstade ner det förslag till en taxehöjning 
som fanns i landstingsfullmäktige i juni 2015. En taxehöjning som hade inneburit ökade 
intäkter till SL och därmed färre indragna bussturer. Det är alldeles uppenbart att dessa partier 
prioriterar låg taxa framför kvalitet i kollektivtrafiken. 
 
När det gäller en busslinje längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen så är en sådan fullt 
motiverad. För de som bor längst bort från dagens busshållplats vid korsningen 
Vattravägen/Strandvägen har man över tre kilometer att gå eller cykla till busshållplatsen. 
Vad vi vet finns det inte någon annanstans i kommunen något så här långt avstånd till 
kollektivtrafik inom tätbebyggt område. 
 
En tänkt busslinje skulle kunna gå hela vägen till Tumba eller så skulle omstigning kunna ske 
till buss 715 vid korsningen Vattravägen/Strandvägen. Till att början skulle bussen kunna gå 
under högtrafiktider för att se om underlag finns. 
 
Lars Johansson (L) 
 



 

 

 

 

 

       MOTION 

2014-12-18 
 
Busstrafik längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen i Uttran  

Förslag till beslut: 

att  kommunfullmäktige uppdrag åt samhällsbyggnadsförvaltningen att ta upp en 
diskussion med Storstockholms lokaltrafik (SL) om möjligheterna att inrätta en 
busslinje längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen i Uttran  

Motivering 

Tillgången till kollektivtrafik är av stor betydelse för ett bostadsområdes tillgänglighet och 
attraktivitet. På de flesta håll i kommunen är tillgången till kollektivtrafik god. Ett område 
som inte har någon kollektivtrafik är Strandvägen/Norrbyvretsvägen i Uttran. Närmaste 
busshållplats finns vi korsningen Vattravägen/ Strandvägen. För de som bor längst bort från 
denna busshållplats ute vid dalgången innebär det att man har över tre kilometer att gå eller 
cykla till busshållplatsen. Mig veterligt finns det inte på någon annanstans i kommunen 
något så här långt avstånd till kollektivtrafik inom tätbebyggt område. 

Jag anser att kommunen bör ta upp en diskussion med SL om det skulle kunna gå att inrätta 
en busslinje på denna sträcka. Vägnätet är på sträckan smal, så det handlar då om någon 
form av minibuss enligt närtrafikkonceptet (SL´s 900-linjer) som finns på många håll runt om 
i länet. 

En tänkt busslinje skulle kunna gå hela vägen till Tumba eller så skulle omstigning kunna ske 
till buss 715 vid korsningen Vattravägen/Strandvägen. Till att början skulle bussen kunna gå 
under högtrafiktider för att se om underlag finns. 

 

Stig Bjernerup (FP)    



 
 

 
Yrkande 
2016-01-28 

 
 
Ärende 16 Svar på motion: Busstrafik längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen i Uttran 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 
Motivering 
 
Det är utmärkt att den politiska majoriteten väljer att bifalla Liberalernas motion. Vi kan dock 
inte ställa upp på motiveringen till bifallet. 
 
Att en attraktiv, tillgänglig och prisvärd kollektivtrafik är av yttersta vikt för såväl regionen 
som Botkyrka kan vi helt instämma i. Men att, som majoriteten skriver i ordförandeförslaget 
påstå att alliansstyret i landstinget skulle hota kollektivtrafiken, är absurt. Det är sant att det 
kommer att bli vissa neddragningar av bussturer i Botkyrka, men att tala om massiva 
nedskärningar är fel. I Stockholms län finns det idag ca 450 busslinjer. Så länet och Botkyrka 
är väl försett med busstrafik. 
 
Det finns också anledning att påpeka att ett skäl till att vissa turer busstrafiken dras in beror på 
den oheliga allians bestående av S+Mp+V+SD som röstade ner det förslag till en taxehöjning 
som fanns i landstingsfullmäktige i juni 2015. En taxehöjning som hade inneburit ökade 
intäkter till SL och därmed färre indragna bussturer. Det är alldeles uppenbart att dessa partier 
prioriterar låg taxa framför kvalitet i kollektivtrafiken. 
 
När det gäller en busslinje längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen så är en sådan fullt 
motiverad. För de som bor längst bort från dagens busshållplats vid korsningen 
Vattravägen/Strandvägen har man över tre kilometer att gå eller cykla till busshållplatsen. 
Vad vi vet finns det inte någon annanstans i kommunen något så här långt avstånd till 
kollektivtrafik inom tätbebyggt område. 
 
En tänkt busslinje skulle kunna gå hela vägen till Tumba eller så skulle omstigning kunna ske 
till buss 715 vid korsningen Vattravägen/Strandvägen. Till att början skulle bussen kunna gå 
under högtrafiktider för att se om underlag finns. 
 
Stig Bjernerup (L)      Lars Johansson (L) 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig 
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion – Busstrafik längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen i 
Uttran (L) 
 
Ärendet  
Stig Bjernerup (L) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2014-12-18, 
§ 96, lämnat en motion: Busstrafik längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen i 
Uttran. Motionären föreslår att samhällbyggnadsnämnden får i uppdrag att 
ta upp en diskussion med Storstockholms lokaltrafik (SL) om möjligheterna 
att inrätta en busslinje längs Strandvägen-Norrbyvretsvägen i Uttran. Till-
gången till kollektivtrafik är av stor betydelse för bostadsområdets tillgäng-
lighet och attraktivitet. Den närmaste busshållplatsen ligger vid korsningen 
Vattravägen/Strandvägen vilket medför att en grupp boende har en över tre 
kilometer lång sträcka till busshållplatsen. Motionären föreslår att en ny 
busslinje inledningsvis kan trafikera under högtrafiktider, för att se om un-
derlag för en ny busslinje finns.   
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2015-08-25, § 263.  
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att motionen anses besvarad. Beslut om 
inrättade av nya busslinjer fattas av Stockholms läns landstings trafiknämnd. 
Botkyrka kommun har kontinuerliga möten med trafikförvaltningen och tra-
fiknämnden, möten som innefattar information och diskussion om en rad 
olika frågor, bland annat förslag till nya linjesträckningar. Gällande motion-
ärens förslag ser nämnden vissa svårigheter, exempelvis vändmöjligheter för 
bussarna och rådande tillgänglighetskrav. Eventuellt måste även vägen på 
vissa sträckor, i sådant fall, byggas om.  
 
 
Anna Giotas-Sandquist  
Tf kanslichef  
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§ 26 
Svar på motion: Projekt med hemtagningsteam "Trygg 
hemgång" (M) (KS/2015:432) 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 
1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 
Reservationer  
Samtliga ledamöter för (M) och Anders Thorén (TUP) reserverar sig mot 
beslutet.  
 
Protokollsanteckning  
Tuva Lund (S) anför till protokollet att hon vid yrkanderätt hade yrkat bifall 
till ordförandeförslaget.  

 
Ärendet 
Kia Hjelte (M) och Carl Baker (M) har vid kommunfullmäktiges samman-
träde 2015-05-28, § 92, lämnat en motion: Projekt med hemtagningsteam 
”Trygg hemgång”. Motionärerna föreslår att vård- och omsorgsnämnden får 
i uppdrag att undersöka möjligheterna att starta ett hemtagningsteamprojekt 
i Botkyrka. Anledningen till detta är den oro som bland annat äldre känner 
för att komma hem eller till ett korttidsboende, efter en sjukhusvistelse. Som 
fungerande exempel nämns Ronneby kommun där ett ”trygghets-
team/stödteam” införts, med syfte att stärka personens egna resurser samt ta 
fram en plan för hemtjänsten för att rätt insatser ges på rätt nivå. Södertälje 
och Sundbyberg kommun planerar för liknande insats. Motionärerna menar 
att målet med ett hemtagningsteam är att öka tryggheten för den enskilde, 
minska återinläggningarna på sjukhus och skapa bättre möjligheter för den 
enskilde att kunna bo kvar hemma längre.  
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2015-10-12, § 72.  

 

 



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG  2[2] 
Kommunstyrelsen 

 2016-02-01 Dnr  KS/2015:432 
 

Motivering  
Botkyrkas vård och omsorg är i ständigt arbete med att höja kvalitén för 
våra invånare. En av de delarna handlar om att skapa insatser som ökar 
tryggheten för brukarna för att minska återinskrivning till slutenvården. De 
snabba flöden som idag sker mellan landsting, primärvård och kommun 
ökar behoven av samverkan mellan dessa. Vid utskrivning är risken hög för 
att bli sjuk igen, det är här insatser behövs för att man ska få en trygg ut-
skrivning och slippa återinskrivning.  
 
Det är den rödgröna majoritetens mål att öka kvalitén och tryggheten för 
våra brukare. Regeringen har i sin budget samma mål och lägger riktade 
statsbidrag för att kunna anställa mer personal inom vård och omsorg. 
Denna satsning kommer vi bland annat använda för att säkra en trygg hem-
gång för våra brukare. Det är inte bara positivt för individen utan för om-
sorgen i stort. Individen får en större kontinuitet och utsätts för mindre risk 
för återinskrivning. Samtidigt får omsorgen och landstinget en bättre över-
blick för medborgarens behov och kan sätta in insatser direkt.  
 
Vård- och omsorgsnämnden tillsammans med vård- och omsorgsförvalt-
ningen har sedan 2014 undersökt möjligheten att få till stånd ett samarbete 
mellan kommun och landsting för att säkerställa en trygg hemgång för våra 
medborgare när de skrivs ut från sjukhus. Delar av förvaltningsledningen 
har studerat hur andra kommuner och landsting samverkar inom frågan och 
har till exempel besökt Ronneby, som är ett exempel på där det fungerat 
väldigt väl. Utifrån det arbetet fattade vård- och omsorgsnämnden beslut 
under 2015 om att tillsätta ett projekt för “trygg hemgång” där kommunen 
bjuder in landstinget till samverkan. Eftersom det arbetet redan är på väg att 
starta upp, menar vi att motionen ska anses besvarad.  
 
Yrkanden  
Kia Hjelte (M) och Anders Thorén (TUP) yrkar bifall till motionen.  
 
Ebba Östlin (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  

 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Kia Hjeltes (M) och Anders 
Thoréns (TUP) bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i en-
lighet med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige  
 



 
Sid 1 (1) 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2015-05-28 
 
Projekt med hemtagningsteam ”Trygg hemgång” 
 
För många, bland annat äldre, är att skrivas ut från sjukhus och komma hem (eller till ett 
korttidsboende) förknippat med oro. Återinläggningar på sjukhusen är dessvärre vanligt 
förekommande. 
 
I Ronneby kommun har man infört ett s.k. ”trygghetsteam/stödteam”, och flera 
kommuner i vår närhet planerar för detta bl.a. Sundbyberg och Södertälje. 
Erfarenheterna från Ronneby är hitintills goda och man har uppnått färre 
återinläggningar på sjukhus. 
 
Syftet med ett sådant trygghetsteam som i Ronneby är att stärka personens egna resurser 
och göra en plan för hemtjänsten. Detta i syfte att hamna rätt kring vilka insatser som 
ska göras och på vilken nivå. I Södertälje kommun räknar man med att det ska finnas 
två personer från hemtjänsten med när en individ/kund/brukare/person kommer hem 
från sjukhuset. Hjälpen som ges kan bestå i att se till att det finns mat och mediciner 
hemma - eller bara någon att prata med. 
 
Målet med ett hemtagningsteam är att öka tryggheten för den enskilde och ge bättre 
möjligheter att kunna bo kvar hemma längre. Samt att kunna minska återinläggningarna 
på sjukhus.  
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att Vård- och omsorgsnämnden får i uppdrag att undersöka möjligheterna för att 

kunna starta ett hemtagningsteamsprojekt i Botkyrka. 
 
 
Kia Hjelte 
 
Carl Baker 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Projekt med hemtagningsteam "Trygg hemgång" 
(M)  
 
Ärendet 
Kia Hjelte (M) och Carl Baker (M) har vid kommunfullmäktiges samman-
träde 2015-05-28, § 92, lämnat en motion: Projekt med hemtagningsteam 
”Trygg hemgång”. Motionärerna föreslår att vård- och omsorgsnämnden får 
i uppdrag att undersöka möjligheterna för att kunna starta ett hemtagnings-
teamprojekt i Botkyrka. Anledningen till detta är den oro som bland annat 
äldre känner för att komma hem eller till ett korttidsboende, efter en sjuk-
husvistelse. Som fungerande exempel nämns Ronneby kommun där ett 
”trygghetsteam/stödteam” införts, med syfte att stärka personens egna resur-
ser samt ta fram en plan för hemtjänsten för att rätt insatser ges på rätt nivå. 
Södertälje och Sundbyberg kommun planerar för liknande insats. Motion-
ärerna menar att målet med ett hemtagningsteam är att öka tryggheten för 
den enskilde, minska återinläggningarna på sjukhus och skapa bättre möj-
ligheter för den enskilde att kunna bo kvar hemma längre.  
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2015-10-12, § 72.  
 
Sammanfattning 
Vård- och omsorgsnämnden anser motionen vara besvarad. Vård- och om-
sorgsförvaltningen har fört omvärldsbevakning i frågan och besökt Ronneby 
kommun. Nämnden är generellt positiv till motionen och ser en möjlighet 
att öka medborgarnas känsla av trygghet och förbättra kvalitén för den en-
skilde som har hemtjänstinsatser. I arbetet med att öka känslan av trygghet, 
minska behovet av korttidsboende och öka kvalitén för den enskilde, kan 
hemgångsteam/stödteam vara en potentiell framgångsfaktor. En förutsätt-
ning för projektet är ett fungerande samarbete med kommunens myndighet, 
primärvård och slutenvård. Ett team inom hemtjänsten kan skapas, med 
syfte att ta fram rutiner för hur insatsen ” Trygg hemgång” ska utformas.  
 
 
Anna Giotas Sandquist  
Tf kanslichef  
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§ 72 
Yttrande över motion projekt med hemtagningsteam 
"Trygg hemgång" (von/2015:86) 

 
Beslut 
Vård- och omsorgsnämnden anser motionen besvarad  
 
Sammanfattning 
För många, bland annat äldre, är att skrivas ut från sjukhus och komma hem 
(eller till ett korttidsboende) förknippat med oro. Återinläggningar på sjuk-
husen är vanligt förekommande. 
 
I Ronneby kommun har man infört ett s.k. ”trygghetsteam/stödteam”, och 
flera kommuner i vår närhet planerar för detta bl.a. Sundbyberg och Söder-
tälje. Erfarenheterna från Ronneby är hitintills goda och man har uppnått 
färre återinläggningar på sjukhus. 
 
Förvaltningen har omvärldsbevakat frågan och även besökt Ronneby kom-
mun. Vi har även inhämtat material från andra kommuner. Förvaltningen är 
positiva till motionen och ser detta som en möjlighet att öka nöjdheten, 
tryggheten och ge en ökad kvalité för den enskilde medborgaren som har 
hemtjänstinsatser. 
 
Syftet med ett sådant trygghetsteam som i Ronneby är att stärka personens 
egna resurser och göra en plan för hemtjänsten. Detta i syfte att hamna rätt 
kring vilka insatser som ska göras och på vilken nivå. I Södertälje kommun 
räknar man med att det ska finnas två personer från hemtjänsten med när en 
individ/kund/brukare/person kommer hem från sjukhuset. Hjälpen som ges 
kan bestå i att se till att det finns mat och mediciner hemma - eller bara nå-
gon att prata med. 
 
Målet med ett hemtagningsteam är att öka tryggheten för den enskilde och 
ge bättre möjligheter att kunna bo kvar hemma längre. Samt att kunna 
minska återinläggningarna på sjukhus.  
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Vård- och omsorgsförvaltningen  
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Referens Mottagare 
Petra Oxonius 
 
 
 
 
 
 
 

Vård- och omsorgsnämnden 
 
 
 
 
 

Motion - Projekt med hemtagningsteam "Trygg hemgång"  
 
Förslag till beslut 
Vård- och omsorgsnämnden anser motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 
För många, bland annat äldre, är att skrivas ut från sjukhus och komma hem 
(eller till ett korttidsboende) förknippat med oro. Återinläggningar på sjuk-
husen är vanligt förekommande. 
 
I Ronneby kommun har man infört ett s.k. ”trygghetsteam/stödteam”, och 
flera kommuner i vår närhet planerar för detta bl.a. Sundbyberg och Söder-
tälje. Erfarenheterna från Ronneby är hitintills goda och man har uppnått 
färre återinläggningar på sjukhus. 
 
Förvaltningen har omvärldsbevakat frågan och även besökt Ronneby kom-
mun. Vi har även inhämtat material från andra kommuner. Förvaltningen är 
positiva till motionen och ser detta som en möjlighet att öka nöjdheten, 
tryggheten och ge en ökad kvalité för den enskilde medborgaren som har 
hemtjänstinsatser. 
 
Syftet med ett sådant trygghetsteam som i Ronneby är att stärka personens 
egna resurser och göra en plan för hemtjänsten. Detta i syfte att hamna rätt 
kring vilka insatser som ska göras och på vilken nivå. I Södertälje kommun 
räknar man med att det ska finnas två personer från hemtjänsten med när en 
individ/kund/brukare/person kommer hem från sjukhuset. Hjälpen som ges 
kan bestå i att se till att det finns mat och mediciner hemma - eller bara nå-
gon att prata med. 
 
Målet med ett hemtagningsteam är att öka tryggheten för den enskilde och 
ge bättre möjligheter att kunna bo kvar hemma längre. Samt att kunna 
minska återinläggningarna på sjukhus.  
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Ärendet 
Moderaterna har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att vård- och 
omsorgsnämnden får i uppdrag att undersöka möjligheterna för att starta ett 
hemtagningsprojekt i Botkyrka. 
 
Yttrande 
Vård- och omsorgsförvaltningen arbetar för att höja sin kvalité för medbor-
garna vid insatsen hemtjänst samt minska återinskrivning till slutenvård. 
Samhället idag har ett snabbare flöde mellan landsting, primärvård och 
kommun där kortare vårdtider inom slutenvården ökar behovet av snabbare 
handläggningstid för återgång till ordinärt boende. 
 
Samverkan och samarbete måste även stärkas mellan akutsjukhus, primär-
vård och kommunen för att säkra tryggheten för den enskilde vid behov av 
insatser. Detta skulle även kunna minska återskrivning till slutenvård på 
grund av bristande samarbete mellan olika huvudmän. 
 
Med syftet att finna sätt att öka känslan av trygghet, ett gott bemötande, 
minska behovet av korttidsboende och ökad kvalité för den enskilde kan 
hemgångsteam/stödteam vara en framgångsfaktor som införs i ett flertal 
kommuner. 
 
En förutsättning för projektet är fungerande samarbete med kommunens 
myndighet, primärvården och slutenvården. 
  
Representanter från akutsjukhus och vårdcentraler förväntas samarbeta ge-
nom att finna samarbetslösningar i ordinärt boende som underlättar medi-
cinhantering, hjälpmedel eller annat stöd från primärvården för att trygga 
hemgång samt undvika återinskrivning till sluten vård.  
 
Förvaltningen vill skapa ett team inom hemtjänst som i samarbete med 
myndighet, skapar rutiner för hur insatsen ”Trygg hemgång” ska utformas. 
  
Teamet ska bestå av medarbetare som tar emot brukare i hemmet, ser till att 
mediciner, mat, hjälpmedel eller annat finns samt påbörjar en genomföran-
deplan.  
Att lugnt och tryggt skapa en miljö där även brukarens förmågor tas tillvara 
och bedöms i det egna hemmet innan överlämning till ordinarie hemtjäns-
tenhet.  
Teamet ska även skapa ett samarbete med sluten- och primärvården där 
eventuella lokala samverkansavtal kan utarbetas om behovet uppstår. 
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Pia Bornevi 
T.f. vård- och omsorgschef 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
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§ 27 
Svar på motion: Tillgång till gratis wifi på gator, torg och 
parker i kommunen (L) (KS/2014:471) 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 
1. Kommunfullmäktige bifaller motionen.  

 
2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en 

förstudie med syfte att undersöka möjligheten och konsekvenser av att 
erbjuda gratis wifi på allmän plats i kommunen. Uppdraget ska åter-
rapporteras senast 2016-06-30.  

 
Reservation  
Anders Thorén (TUP) reserverar sig mot beslutet.  

 
Protokollsanteckning 
Lars Johansson (L) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat 
bifall till ordförandeförslaget.  
 
Robert Steffens (C) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat 
avslag på motionen.  

 
Ärendet 
Lars Johansson (L) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2014-09-25, 
§ 151, lämnat en motion: Tillgång till gratis wifi på gator, torg och parker i 
kommunen. Med anledning av IT-samhällets ökade betydelse och tillkom-
mande krav föreslår motionären att kommunstyrelsen får i uppdrag att ut-
reda möjligheterna till gratis wifi på gator, torg och i parker i Botkyrka 
kommun. Traditionella mötesplatser behövs, men även nya mötesplatser 
som exempelvis internet. Flera kommuner har svarat upp med gratis trådlös 
IT-uppkoppling i offentliga miljöer.   
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Kommunstyrelsen 

 2016-02-01 Dnr  KS/2014:471 
 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2015-10-20.  
 
Motivering  
Kommunledningen håller med motionären om att mötesplatser, såväl tradi-
tionella som nya, är nödvändiga för ett hållbart samhälle. Den teknologiska 
utvecklingen går i rasandet fart och Botkyrka är duktiga på att hänga med. 
Ett exempel är digitaliseringsarbetet i våra skolor.  
 
Tillgången till internet anses allt mer självklart i vår vardag. Att ha tillgång 
till wifi på offentliga platser inom Botkyrka kommun skulle helt klart vara 
en bra service till våra medborgare. Därför önskar kommunledningen, så 
som motionären, att utreda möjligheten till att ha gratis wifi på offentliga 
platser i Botkyrka kommun.  
 
Yrkanden  
Anders Thorén (TUP) yrkar avslag på motionen.  
 
Ebba Östlin (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Anders Thoréns (TUP) av-
slagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordfö-
randeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 
 

 
 



                                                                                                                  
 
 
                                                                                                                  
 

Motion 
2014-08-06 

 
 
      
Tillgång till gratis wifi på gator, torg och i parker i kommunen 
 
Förslag till beslut 
 
att kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att utreda möjligheterna till gratis wifi på gator, 
torg och i parker i kommunen i enlighet med vad i motionen anförs. 
 
 
Motivering 
 
Det moderna IT-samhällets betydelse och krav ökar hela tiden. Folkpartiet tycker att detta är positivt. 
Utveckling av ny teknik leder till tillväxt och därmed också tryggad välfärd både idag och i framtiden. 
 
I flera kommuner runt om i landet möter man nu den moderna tekniken med att erbjuda gratis trådlös 
IT-uppkoppling (wifi) i offentliga miljöer. Dagens samhälle har behov av såväl de gamla traditionella 
mötesplatserna som nya mötesplatser som internet. Detta borde också gälla i Botkyrka kommun. Jag 
anser därför att kommunstyrelsen borde utreda möjligheterna att kunna erbjuda medborgarna tillgång 
till gratis wifi i det offentliga rummet. Det kan gälla såväl i kommunala lokaler (finns till viss del 
redan idag) som längs kommunala gator, torg och i parker. 
 
Lars Johansson (FP) 
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Referens Mottagare 
Tommy Lundblad  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 

Svar på motion - Tillgång till gratis wifi på gator, torg och 
parker i kommunen (FP)  
 
 
Sammanfattning 
Den digitala utvecklingen går fort och medborgarna förväntas ställa allt 
högre krav. Erfarenheter från andra kommuner visar att möjlighet till trådlös 
kommunikation med hjälp av kommunen ses som positivt av kommun-
invånarna. Frågor som integritet, nätsäkerhet, upphandlingsregelverk och 
vad detta innebär i relation till privata aktörer måste dock tas på största all-
var för att till exempel undvika risker som kan leda till att nätet måste 
stängas för publik åtkomst.  Utveckling av infrastruktur tar också tid och be-
roende på förutsättningar kan det även vara kostsamt. 
 
Botkyrka kommun har enligt gällande e-strategi ett viktigt uppdrag att till-
handahålla bra förutsättningar för datakommunikation inom kommunen till 
olika målgrupper. Som en del i detta arbete föreslås att en förstudie genom-
förs med syftet att undersöka möjligheten och konsekvenser av att erbjuda 
gratis wifi på allmän plats i kommunen. Kommunledningsförvaltningen har 
om beslut fattas möjlighet att genomföra förstudien. 

 
Ärendet 
Lars Johansson (L) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2014-09-25, 
§ 151, lämnat en motion: Tillgång till gratis wifi på gator, torg och parker i 
kommunen. Med anledning av IT-samhällets ökade betydelse och till-
kommande krav föreslår motionären att kommunstyrelsen får i uppdrag att 
utreda möjligheterna till gratis wifi på gator, torg och i parker i Botkyrka 
kommun. Traditionella mötesplatser behövs, men även nya mötesplatser 
som exempelvis internet. Flera kommuner har svarat upp med gratis trådlös 
IT-uppkoppling i offentliga miljöer.   
 
Verksamhetsområde ITe -utveckling har berett ärendet. 
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Bakgrund 
Botkyrka kommun har under många år arbetat aktivt med infrastrukturfrågor 
för datakommunikation till medborgare, näringsliv och till kommunens egen 
verksamhet. 
  
2008 beslutade och genomförde kommunen en upphandling av ett stadsnät, 
en upphandling som vanns av kommunkoncernens eget stadsnätsbolag Bot-
kyrka stadsnät AB. Därefter inleddes en satsning för att modernisera fiber-
infrastrukturen i kommunen. Mellan åren 2009-2012 anslöts kommun-
förvaltningens verksamhetslokaler samt Botkyrkabyggens bostadsbestånd 
till Botkyrkas nya stadsnät. Därefter har medborgarnas och näringslivets 
tillgång till stadsnätet breddats ytterligare genom det arbete som Botkyrka 
stadsnät AB genomfört och genomför. Med dessa förbättrade förutsättningar 
som grund startade kommunförvaltningen ett arbete med att utveckla till-
gången även till trådlös nätanslutning (wifi) i kommunens egna lokaler och i 
slutet av 2014 var 140 ve rksamhetsställen anslutna. På alla dessa verksam-
hetsställen som även inbegriper medborgarkontor, idrottshallar med flera, 
har besökare tillgång till kommunens trådlösa gästnät.  
 
Digital utveckling - ett stöd i mötet med medborgaren 
Den digitala utvecklingen går fort och medborgarna förväntas ställa allt 
högre krav på digital service. Erfarenheter från andra kommuner visar att 
möjlighet till trådlös kommunikation med hjälp av kommunen ses som posi-
tivt av kommuninnevånarna. Frågor som integritet, nätsäkerhet och upp-
handlingsregelverk och vad detta innebär i relation till privata aktörer måste 
dock tas på största allvar för att undvika risker som till exempel kan leda till 
att nätet måste stängas för publik åtkomst. Utveckling av infrastruktur tar 
också tid och beroende på förutsättningar kan det även vara kostsamt. 
 
Botkyrka kommun bör fortsätta ha en hög ambition att tillhandahålla bra 
förutsättningar för datakommunikation till olika målgrupper inom kommu-
nen. Vårt förslag är att en förstudie genomförs med syfte att undersöka möj-
ligheten och konsekvenser av att erbjuda gratis wifi på allmän plats i kom-
munen. Kommunledningsförvaltningen har möjlighet att genomföra en så-
dan om beslut fattas om detta. 
 
 
Mattias Jansson Lars Svantesson 
Kommundirektör  IT-chef 
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§ 28 
Svar på motion: Lägg ned konsthallen (M) (KS/2015:434) 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 
1. Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 
Reservationer  
Samtliga ledamöter för (M) och Östen Granberg (SD) reserverar sig mot be-
slutet.  

 
Ärendet  
Jimmy Baker (M), Stina Lundgren (M) och Ufuk Sen (M) har vid kommun-
fullmäktiges sammanträde 2015-05-28, § 92, lämnat en motion: Lägg ned 
konsthallen. Motionärerna anser att kommunens finansiering av upplevelse-
näringen i större omfattning bör finansieras av investerare, sponsorer och in-
täkter via försäljning av biljetter, då dessa näringar bör kunna stå på egna 
ben. Motionärerna är skeptiska till att skattemedel används till verksamheter 
som endast kommer få personer till godo och ligger utanför ”välfärdens 
kärna”. Konsthallen uppehåller sig i dyra lokaler med en kostnad som över-
stiger vad som anses rimligt i förhållande till nyttjandegraden bland Bot-
kyrkaborna. En kommunal konsthall anses inte ingå i de grundläggande 
kommunala välfärdsåtagandena. Prioriteringar framöver bör istället vara 
fungerande skolor, fastighetsunderhållet och äldreomsorgen. Med anledning 
av detta föreslås kultur- och fritidsnämnen få i uppdrag att ta fram en plan 
för hur konsthallen ska kunna avvecklas.  
 
Kultur- och fritidsnämnen har behandlat ärendet 2015-11-02, § 92.  
 
Motivering  
Botkyrka ska vara en kontrastrik plats, full av liv och rörelse och en plats 
man kan vara stolt över. Möjligheten att, i sin vardag, få utöva och uppleva 
kultur är inte bara bra för individen utan skapar också en levande stad där 
människor möts och skapar band. I Botkyrka ska vi ha, och har, aktiva med-
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borgare som är med och skapar platsen Botkyrka. För att det fortsatt ska 
vara verklighet behövs många olika mötesplatser och verktyg för påverkan 
och skapande, där konsthallen är en sådan. 
  
Botkyrka konsthall är en del i att skapa ett levande Botkyrka med aktiva 
människor. Utöver att vara just en konsthall är det en mötesplats där med-
borgare möts och skapar band. På konsthallen ordnas lovverksamhet, konst-
kollo och samtal med konstnärer. Konsthallen jobbar tillsammans med för-
skolan och skolan för att Botkyrkas barn och unga både ska få skapa själva 
och ta del av konst och kultur. Konsthallen möjliggör för våra medborgare 
att både uppleva och utföra konst samtidigt som man får hantera aktuella 
samhällsämnen och även vara med och utveckla det offentliga rummet i 
våra stadsdelar.  
  
Konsthallen är i mångt och mycket ekonomiskt självgående då verksam-
heten själv är duktiga på att söka medel från fonder och söka stipendier. Det 
är den rödgröna majoritetens övertygelse att konsthallen kommer med mer-
värden som skapar ett bättre Botkyrka och ska därför vara kvar.  
 
Yrkanden  
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till motionen och avslag på ordförandeför-
slaget.  
 
Östen Granberg (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Deniz Bulduk (MP) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Jimmy Bakers (M) och Östen 
Granbergs (SD) bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 

 
 



 
Sid 1 (2) 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2015-05-28 
 
Lägg ned konsthallen 
 
Kommunen satsar idag en hel del på upplevelsenäringen som har ett stort utbud; film, 
cirkus, teater och många andra former av underhållning och upplevelser. När det gäller 
finansieringen av allt detta anser vi moderater att pengarna i större omfattning ska 
komma från exempelvis investerare, sponsorer och intäkter via försäljning av biljetter 
mm. Liksom många andra näringar måste även dessa kunna stå på egna ben. 
Kommunen ska därmed endast betala för det som kommunen beställer. 
 
Vi är skeptiska till att skattemedel används till verksamheter som ligger långt utanför 
vad som kan anses tillhöra ”välfärdens kärna” och som endast kommer alltför få 
personer till godo, som t.ex. Konsthallen, Residence Botkyrka och Drömdeg. 
 
Den styrande majoriteten har fattat beslut om att bygga ett Idéhus i Tullinge. Vi yrkade 
avslag då vi anser att de investeringsmedel som Idéhuset kräver istället behöver 
användas till mer prioriterade områden såsom att underhålla det på alltför många ställen 
undermåliga vägnätet, uppgradera gång- och cykelvägarna och renovera befintligt 
fastighetsbestånd. Vi är också villiga att prioritera medfinansiering av en andra 
pendeltågsuppgång i Tullinge. De driftsmedel som sedan fortlöpande kommer att tas i 
anspråk skulle göra en större nytta inom vård, skola och omsorg. 
 
En konsthall med ett innehåll som attraherar allmänheten kan vara en tillgång för vilken 
kommun som helst, detta oavsett i vilken regi den drivs. Vi har inte varit främmande för 
att ompröva huvudmannaskapet. Vi skulle gärna ha sett att fler Botkyrkabor skulle hittat 
till och besökt konsthallen regelbundet. Men som det är idag sitter verksamheten i dyra 
lokaler och kostar totalt sett betydligt mer än vad som kan anses vara rimligt – sett till 
nyttjandegraden bland Botkyrkaborna. 
 
I ett samhälle där kostnaderna för att upprätthålla den grundläggande välfärden måste vi 
våga prioritera – och även våga prioritera bort. 
 
Alternativet riskerar annars bli höjd kommunalskatt. Då vi motsätter oss höjd 
kommunalskatt och eftersom vi har en fortsatt negativ skattekraftsutveckling trots att vi 
växer så måste vi ha modet att faktiskt säga nej till vissa saker. En sådan sak anser 
Moderaterna är konsthallen i Tumba.  
 
När Moderaterna föreslog avskaffande av 1 % -regeln för konstnärlig utsmyckning vid 
nybyggnation så svarade majoriteten med att utöka 1 % -regeln till att även gälla 
renoveringar och inte bara nybyggnation. När vi ifrågasatte konsthallen svarade 
majoriteten med en idé om att etablera ytterligare en konsthall, nu i Fittja C. Därutöver 
tillkommer Idéhuset i Tullinge.  
 



 
Sid 2 (2) 

Vi vill lägga ned den konsthallen och vi vill inte ha ytterligare en konsthall i kommunal 
regi i Fittja C. Vi anser inte att en kommunal konsthall ingår i de grundläggande 
kommunala välfärdsåtagandena. Det finns andra, viktigare behov att prioritera 
framöver, som fungerande skolor, fastighetsunderhållet och äldreomsorgen.  
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att ge kommunstyrelsen och kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att ta fram en 

plan på hur konsthallen ska kunna avvecklas. 
 
 
Jimmy Baker 
 
Stina Lundgren 
 
Ufuk Sen 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Styrelse/nämnd 
 
 
 
 
 

Motion - Lägg ned konsthallen (M)  
 
Ärendet  
Jimmy Baker (M), Stina Lundgren (M) och Ufuk Sen (M) har vid kommun-
fullmäktiges sammanträde 2015-05-28, § 92, lämnat en motion: Lägg ned 
konsthallen. Motionärerna anser att kommunens finansiering av upplevelse-
näringen i större omfattning bör finansieras av investerare, sponsorer och in-
täkter via försäljning av biljetter, då dessa näringar bör kunna stå på egna 
ben. Motionärerna är skeptiska till att skattemedel används till verksamheter 
som endast kommer få personer till godo och ligger utanför ”välfärdens 
kärna”. Konsthallen uppehåller sig i dyra lokaler med en kostnad som över-
stiger vad som anses rimligt i förhållande till nyttjandegraden bland Botkyr-
kaborna. En kommunal konsthall anses inte ingå i de grundläggande kom-
munala välfärdsåtagandena. Prioriteringar framöver bör istället vara funge-
rande skolor, fastighetsunderhållet och äldreomsorgen. Med anledning av 
detta föreslås kultur- och fritidsnämnen få i uppdrag att ta fram en plan för 
hur konsthallen ska kunna avvecklas.  
 
Kultur- och fritidsnämnen har behandlat ärendet 2015-11-02, § 92.  
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnen avstyrker motionen. Nämnden bedömer Botkyrka 
konsthall som en viktig mötesplats för Botkyrkaborna. I konsthallen stimu-
leras och lyfts konstlivet lokalt liksom kopplar an till aktuella frågor och 
möjliggör för eget skapande. Prioriterade grupper är unga genom daglig 
verksamhet mot förskolor och skolor samt genom öppen spontan verksam-
het. Motsvarande verksamhet utan kommunalt stöd kan enligt nämnden inte 
förväntas i annan regi.  
 
 
Anna Giotas Sandquist 
Tf kanslichef  
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§ 92 
Yttrande över motion – Lägg ned konsthallen (M) 
(KOF/2015:143)  
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. 
 
Sammanfattning 
I en motion 2015-05-28  föreslår Jimmy Baker (M), Stina Lundgren (M) och 
Ufuk Sen (M) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och kultur och 
fritidsnämnden i uppdrag att ta fram en plan på hur konsthallen ska kunna 
avvecklas. Motionärerna anser inte att en kommunal konsthall ingår i de 
grundläggande kommunala välfärdsåtagandena.   
 
Kultur- och fritidsnämnden bedömer att Botkyrka konsthall behövs för att 
tillhandahålla en viktig mötesplats för Botkyrkaborna. I konsthallen stimule-
ras och lyfts konstlivet lokalt samt kopplar an till vår tids aktuella frågor och 
ger möjlighet till eget skapande. Målgruppen unga är särskilt prioriterade 
genom daglig verksamhet mot förskolor, skolor och i öppen spontan verk-
samhet i eller utanför konsthallens utställningsrum och ateljé. Motsvarande 
verksamhet utan kommunalt stöd kan inte förväntas i annan regi. Vi anser 
därför att motionen ska avstyrkas.   
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2015-09-20. 
 
Yrkanden 
Deniz Bulduk (MP) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
Ufuk Sen (M) och Kjell Sjöberg (TUP) yrkar att motionen tillstyrks. 
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Propositionsordning 
Kultur- och fritidsnämnden godkänner följande propositionsordning: 
1. Avslag eller bifall till ordförandeförslaget. 
2. Avslag eller bifall till Ufuks Sens (M) och Kjell Sjöbergs (TUP) yr-

kande. 
 

Ordföranden finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar i enlighet med 
ordförandeförslaget. 
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Referens Mottagare 
Rani Kasapi 
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion – Lägg ned konsthallen (M) 
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. 

 
Sammanfattning 
I en motion 2015-05-28  föreslår Jimmy Baker (M), Stina Lundgren (M) och 
Ufuk Sen (M) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och kultur och fri-
tidsnämnden i uppdrag att ta fram en plan på hur konsthallen ska kunna av-
vecklas. Motionärerna anser inte att en kommunal konsthall ingår i de grund-
läggande kommunala välfärdsåtagandena.   
 
Kultur- och fritidsförvaltningen bedömer att Botkyrka konsthall behövs för att 
tillhandahålla en viktig mötesplats för Botkyrkaborna. I konsthallen stimuleras 
och lyfts konstlivet lokalt samt kopplar an till vår tids aktuella frågor och ger 
möjlighet till eget skapande. Målgruppen unga är särskilt prioriterade genom 
daglig verksamhet mot förskolor, skolor och i öppen spontan verksamhet i eller 
utanför konsthallens utställningsrum och ateljé. Motsvarande verksamhet utan 
kommunalt stöd kan inte förväntas i annan regi. Vi anser därför att motionen 
ska avstyrkas.   
  
Ärendet 
Botkyrka konsthall arbetar utifrån platsen Botkyrka och utvecklar metoder för 
att engagera nya målgrupper och där medborgarens perspektiv ska påverka in-
nehållet. Genom att skapa sammanhang och lyfta viktiga frågeställningar rö-
rande stadsplanering, förnyelse och renovering av miljonprogramsområden 
samt konstnärlig gestaltning av närmiljö är konsthallen drivande i att skapa 
förutsättningar för Botkyrkas medborgare att vara aktiva i att påverka sin bo-
endemiljö och lokala omgivning. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen bedriver en bred och viktig verksamhet och har ett 
tydligt mål de kommande åren med att utveckla verksamheten utifrån medborgar-
nas behov. Delar av Botkyrka konsthall får, enligt tidigare beslut, ett nytt läge i 
Fittja 2018. Medborgarens fokus och lokal förankring kommer att vara en bärande 
del av konsthallens arbete. Genom den verksamhet som konsthallen redan idag be-
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driver i Fittja utifrån två inredda containrar med kök och projektrum (Fittjaköket+ 
FörOrten) har fler invånare tillgång till Botkyrka konsthalls programverksamhet. 
 
Botkyrka konsthalls placering i Tumba centrum och sedermera i Fittja Centrum 
är viktigt ur ett medborgarperspektiv – att det finns offentliga rum i den i övrigt 
kommersiella miljön där besökaren inte bara är sedd som kund utan som just 
medborgare. På så sätt skapas mötesplatser och plats för samtal och dialog i det 
offentliga rummet. Botkyrka konsthall, bibliotek och medborgarkontor tjänar 
som sådana mötesplatser.  
 
Konsthallen bedriver idag också ett viktigt samarbete med högskolor som 
KTH/Arkitektskolan, Kungliga Konsthögskolan och Södertörn där ett gemen-
samt intresse kring invånares delaktighet i sin närmiljö står i centrum, liksom 
breddad rekrytering till högskolan. Förutom kommunala medel så möjliggörs 
konsthallens verksamhet möjliggörs idag till stor del av externa medel från 
olika fonder, vilket kommer Botkyrkas invånare tillgodo. 
  

 
 

               Pernilla Conde Hellman Rani Kasapi 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef  
 Kulturen 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
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§ 29 
Svar på motion: Avsluta Residence Botkyrka (M) 
(KS/2015:436) 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 
1. Kommunfullmäktige avslår motionen.  

 
Reservation  
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet.  

 
Ärendet  
Jimmy Baker (M) och Ufuk Sen (M) har vid kommunfullmäktiges samman-
träde 2015-05-28, § 92, lämnat en motion: Avsluta Residence Botkyrka. 
Motionärerna anser att Botkyrka kommuns finansiering av upplevelse-
näringen i högre utsträckning bör komma från exempelvis investerare, spon-
sorer och intäkter via försäljning av biljetter. Verksamheter som Konsthal-
len, Residence Botkyrka och Drömdeg anser motionärerna bör prioriteras 
bort för att upprätthålla den grundläggande välfärden och minimera risken 
för att kommunalskatten höjs. Fungerande skolor, fastighetsunderhållet lik-
som äldreomsorgen bör prioriteras istället för exempelvis Residence Bot-
kyrka. Med anledning av det föreslår motionärerna att kultur- och fritids-
nämnden får i uppdrag att avveckla Residence Botkyrka.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2015-11-02, § 93.  

 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. Genom sitt internationella 
residensprogram har Botkyrka konsthall skapat utrymme för konstnärliga 
och kulturella utbyten mellan konstnärer, civilsamhället i Fittja och en 
publik från hela Stockholm. Besökande konstnärer har uppdrag att arbeta 
med konst i det offentliga rummet, i och tillsammans med lokalsamhället, 
individer och civilsamhället. Miljonprogrammets framtid liksom konstens 
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roll i samhällsplaneringen engagerar aktörer lokalt, liksom externa finans-
iärer nationellt och internationellt. 
 
Yrkanden 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till motionen.  
 
Östen Granberg (SD) yrkar avslag på ordförandeförslaget.  
 
Deniz Bulduk (MP) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Jimmy Bakers (M) bifallsyr-
kande och finner att kommunstyrelse beslutar i enlighet med ordförandeför-
slaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 
 



 
Sid 1 (2) 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2015-05-28 
 
Avsluta Residence Botkyrka 
 
Vi har tidigare yrkat avslag på tilläggsmedel för projektet ”Residence Botkyrka”. Ett 
projekt som nu verkar ha intagit formen av permanent. Projektet går som bekant ut på 
att kommunen tvingar allmännyttan att upplåta en ”gratis” lägenhet för resande 
konstnärer på besök och kommunen står därutöver för kostnader för att dessa ska kunna 
verka. 
 
Andra kommunalt delfinansierade aktörer, som Mångkulturellt Centrum, bidrar också 
med pengar och arbetsutrymmen m.m. 
 
Botkyrka tillhandahåller även ”orientering och handledning” för de gästande 
konstnärerna. Där det tidigare exemplifierades med hjälp att t.ex. gå och handla mat. 
 
Kommunen satsar idag en hel del på upplevelsenäringen som har ett stort utbud; film, 
cirkus, teater och många andra former av underhållning och upplevelser. När det gäller 
finansieringen av allt detta anser vi moderater att pengarna i en växande omfattning ska 
komma från exempelvis investerare, sponsorer och intäkter via försäljning av biljetter 
m.m. 
 
Liksom många andra näringar måste även dessa kunna stå på egna ben. Kommunen ska 
därmed endast betala för det som kommunen beställer. 
 
Vi vill inte använda skattemedel till verksamheter som endast kommer alltför få 
personer till godo, som t.ex. Konsthallen, Residence Botkyrka och Drömdeg. I ett 
samhälle där kostnaderna för att upprätthålla den grundläggande välfärden ständigt 
ökar, måste vi våga prioritera – och prioritera bort. 
 
Det finns andra, viktigare behov än projekt som Residence Botkyrka att prioritera 
framöver, som fungerande skolor, fastighetsunderhållet och äldreomsorg. 
 
Alternativet kan annars bli höjd kommunalskatt. Då vi motsätter oss höjd 
kommunalskatt och eftersom vi har en fortsatt negativ skattekraftsutveckling trots att vi 
växer så måste vi prioritera bort vissa saker.  
 
När Moderaterna föreslog borttagande av 1 % -regeln för konstnärlig utsmyckning så 
svarade majoriteten med att utöka 1 % -regeln till att även gälla renoveringar och 
kopplade det till Residence Botkyrka. När vi ifrågasatte konsthallen svarade majoriteten 
med en idé om att etablera ytterligare en konsthall, nu i Fittja C. Därutöver tillkommer 
Idéhuset i Tullinge.  
 
 



 
Sid 2 (2) 

Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att ge kommunstyrelsen och kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att avveckla 

Residence Botkyrka. 
 
 
Jimmy Baker 
 
Ufuk Sen 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Avsluta Residence Botkyrka (M)  
 
Ärendet  
Jimmy Baker (M) och Ufuk Sen (M) har vid kommunfullmäktiges samman-
träde 2015-05-28, § 92, lämnat en motion: Avsluta Residence Botkyrka. 
Motionärerna anser att Botkyrka kommuns finansiering av upplevelsenä-
ringen i högre utsträckning bör komma från exempelvis investerare, sponso-
rer och intäkter via försäljning av biljetter. Verksamheter som Konsthallen, 
Residence Botkyrka och Drömdeg anser motionärerna bör prioriteras bort 
för att upprätthålla den grundläggande välfärden och minimera risken för att 
kommunalskatten höjs. Fungerande skolor, fastighetsunderhållet liksom 
äldreomsorgen bör prioriteras istället för exempelvis Residence Botkyrka. 
Med anledning av det föreslår motionärerna att kultur- och fritidsnämnden 
får i uppdrag att avveckla Residence Botkyrka.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2015-11-02, § 93.  
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. Genom sitt internationella 
residensprogram har Botkyrka konsthall skapat utrymme för konstnärliga 
och kulturella utbyten mellan konstnärer, civilsamhället i Fittja och en 
publik från hela Stockholm. Besökande konstnärer har uppdrag att arbeta 
med konst i det offentliga rummet, i och tillsammans med lokalsamhället, 
individer och civilsamhället. Miljonprogrammets framtid liksom konstens 
roll i samhällsplaneringen engagerar aktörer lokalt, liksom externa finans-
iärer nationellt och internationellt. 
 
 
Anna Giotas Sandquist  
Tf kanslichef  
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§ 93 
Yttrande över motion – Avsluta Residence Botkyrka (M) 
(KOF/2015:144)  
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. 
 
Sammanfattning 
I en motion 2015-05-28 föreslår Jimmy Baker (M) och Ufuk Sen (M) att ge 
kommunstyrelsen och kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att avveckla Re-
sidence Botkyrka. Motionärerna anser att det finns viktigare behov än pro-
jekt som Residence Botkyrka i kommunen, och att verksamheter som dessa 
måste stå på egna ben då de annars riskerar att kommunalskatten höjs.  
 
Botkyrka konsthall har genom sitt internationella residensprogram skapat ett 
utrymme för konstnärliga och kulturella utbyten mellan konstnärer, civil-
samhället i Fittja och en publik från hela Stockholm. Varje besökande 
konstnär har ett tydligt uppdrag att arbeta med konst i det offentliga rummet, 
i och med lokalsamhället, med både individer och civilsamhälle. Frågor rö-
rande miljonprogrammets framtid och konstens roll i samhällsplaneringen 
engagerar många lokalt men även samarbetspartners och externa finansiärer 
i Sverige och internationellt. Kultur- och fritidsnämnden anser därför att 
motionen ska avstyrkas. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2015-10-02. 
 
Yrkanden 
Deniz Bulduk (MP) och David Persson (S) yrkar bifall till ordförandeförsla-
get. 
 
Ufuk Sen (M) och Kjell Sjöberg (TUP) yrkar att motionen tillstyrks. 
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Propositionsordning 
Kultur- och fritidsnämnden godkänner följande propositionsordning: 
1. Avslag eller bifall till ordförandeförslaget. 
2. Avslag eller bifall till Ufuk Sens (M) och Kjell Sjöbergs (TUP) yr-

kande. 
 

Ordföranden finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar i enlighet med 
ordförandeförslaget. 
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Referens Mottagare 
Miriam Andersson-Blecher  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion – Lägg ned Residence Botkyrka (M) 
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. 
 
Sammanfattning 
I en motion 2015-05-28 föreslår Jimmy Baker (M) och Ufuk Sen (M) att ge 
kommunstyrelsen och kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att avveckla Re-
sidence Botkyrka. Motionärerna anser att det finns viktigare behov än pro-
jekt som Residence Botkyrka i kommunen, och att verksamheter som dessa 
måste stå på egna ben då de annars riskerar att kommunalskatten höjs.  
 
Botkyrka konsthall har genom sitt internationella residensprogram skapat ett 
utrymme för konstnärliga och kulturella utbyten mellan konstnärer, civil-
samhället i Fittja och en publik från hela Stockholm. Varje besökande 
konstnär har ett tydligt uppdrag att arbeta med konst i det offentliga rummet, 
i och med lokalsamhället, med både individer och civilsamhälle. Frågor rö-
rande miljonprogrammets framtid och konstens roll i samhällsplaneringen 
engagerar många lokalt men även samarbetspartners och externa finansiärer 
i Sverige och internationellt. Kultur- och fritidsförvaltningen anser därför att 
motionen ska avstyrkas. 

 
Ärende 
Residence Botkyrka drivs av Botkyrka konsthall i Fittja sedan 2010 och är 
ett samarbete mellan kultur- och fritidsförvaltningen, samhällsbyggnadsför-
valtningen, Botkyrkabyggen och Mångkulturellt centrum i Fittja. Andra 
långsiktiga samarbeten inkluderar KTH-Arkitekturskolan och Kungliga 
Konsthögskolan där bland annat breddad rekrytering till högskolorna är ett 
viktigt inslag. 
 
Botkyrkabyggen sponsrar verksamheten med en lägenhet på nedre botten av 
huset på Krögarvägen 26. En lägenhet som tidigare nyttjats av ”framtids-
verkstan”. Residence Botkyrka har idag även extern finansiering från Kul-
turkontakt Nord som sträcker sig 2015-2017 och Iaspis (konstnärsnämnden) 
för 2015 vilket möjliggör för fler konstnärer att vistas i Fittja genom pro-
grammet. Dessa stöd har endast kunnat sökas då det finns en kärnfinansie-
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ring för verksamheten samt ett professionellt sammanhang som Botkyrka 
konsthall möjliggör.   
 
Sedan verksamhetens start har ca 50 konstnärer, arkitekter och kulturarbe-
tare bott i lägenheten mellan allt ifrån ett par dagar till flera månader. En del 
har kommit tillbaka vid flera tillfällen och bidragit till att verksamheten ut-
vecklats tillsammans med boende och civilsamhälle, andra har gjort research 
eller produktioner som på olika sätt engagerat omgivningen eller synliggjort 
befintliga resurser och kunskaper som existerar i Fittja. Samarbeten med de 
konstnärliga högskolorna har bidragit till att diskussioner kring miljonpro-
grammets framtid förts utifrån ingående research och samarbeten med Fitt-
jas medborgare.  
 
Botkyrka konsthalls framtida verksamhet i Fittja kommer att skapa en bättre 
kontinuitet för Residence Botkyrkas program där medborgarnas perspektiv 
lyfts in allt mer. Det finns även större möjligheter att synliggöra verksam-
heten så att än fler medborgare kan ta del av programmet. 
 
 
 
Pernilla Conde Hellman Rani Kasapi 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Kulturen  
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
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Anmälningsärenden 
 
Följande ärenden anmäls till kommunfullmäktige: 
 
 
Svar på medborgarförslag 
 
Rusta upp vägen mellan Tingsbergsvägen och Mellanbergsvägen, 
KS/2015:385  
Beslut: besvarat 
 
Släck lyset på nätterna i lekparken vid Borgvägen, Hallunda, KS/2015:402 
Beslut: avslag 
 
Förläng Mälarstrandspromenaden till Sturehovs slott, KS/2015:457 
Beslut: bifall 
 
Flytta cykelbanan längs med Fittja strandbad, KS/2015:461 
Beslut: besvarat 
 
Asfaltera vägen mellan Tullinge hantverksby och Björnkulla, KS/2015:464 
Beslut: besvarat 
 
Fartgupp utanför Grödingevägen 54 mot korsningen gula villan, 
KS/2015:470 
Beslut: avslag 
 
Komplettera kollektivtrafiken med minielbussar, KS/2015:546 
Beslut: besvarat 
 
Det behövs en hundgård i östra Storvreten, KS/2015:575 
Beslut: besvarat  
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§ 391 
Medborgarförslag - Rusta upp vägen mellan Tingsbergsvä-
gen och Mellanbergsvägen (sbf/2015:252) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden ger samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag 
att göra en enkel översyn av vägen och återkomma med förslag på mindre 
åtgärder. 
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden gör bedömningen att det troligen inte behövs 
någon större upprustning av vägen. Däremot skulle det kunna vara möjligt 
att göra mindre insatser för att göra vägen mer tillgänglig. Mot bakgrund av 
det nämnda anser vi att Samhällsbyggnadsförvaltningen ska göra en enkel 
översyn och återkomma med förslag på mindre insatser för vägen. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Krister Jacobsen om att rusta upp vägen mellan Tingsbergsvägen 
och Mellanbergsvägen. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-05-11 
och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2015-06-23.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2015-10-23, ut-
gör underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
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Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - rusta upp vägen mellan Tingsbergsvä-
gen och Mellanbergsvägen  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Krister Jacobsen om att rusta upp vägen mellan Tingsbergsvägen 
och Mellanbergsvägen. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-05-11 
och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2015-06-23.   
 
Yttrande 
Den väg som det här medborgarförslaget handlar om är ingen officiell väg. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen anser därför att vägen inte ska upprustas av 
kommunen, eftersom detta skulle innebära att vägen därmed blev officiell, 
vilket i sin tur skulle medföra utökade kostnader för kommunen.  
 
  

 
Magnus Andersson  
Samhällsbyggnadschef  
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§ 392 
Medborgarförslag - Släck lyset på nätterna i lekparken vid 
Borgvägen, Hallunda (sbf/2015:254) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Sammanfattning 
Förslagsställaren önskar att lyset ska släckas på nätterna vid lekplatsen 
Hallunden. Samhällsbyggnadsnämnden har förståelse för förslagsställarens 
resonemang, men ser samtidigt att det nämnda förslaget kan ge andra oöns-
kade konsekvenser. Om man släcker ner det berörda området finns det risk 
för att hela passagen genom den berörda parken blir otrygg och därmed på-
verkar området i större drag. Samhällsbyggnadsnämnden ser att den be-
skrivna problematiken bottnar i att vi har ungdomar som behöver ökat stöd 
och sysselsättning och därför bör man arbeta än mer intensivt med den ty-
pen av insatser. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Göran Steen om att släcka lyset på nätterna i lekparken vid Borgvä-
gen, d.v.s. den lekplats som heter Hallunden. Förslaget inkom till Botkyrka 
kommun 2015-05-18 och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2015-06-23. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2015-10-26, ut-
gör underlag för beslutet. 
 
Yrkande 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
Per Ahlin (SD) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition mellan Per Ahlins (SD) yrkande på bifall 
och sitt eget förslag att avslå medborgarförslaget. Ordföranden finner att 
samhällsbyggnadsnämnden beslutar enligt ordförandens förslag. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
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Samhällsbyggnadsnämnden 
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Släck lyset på nätterna i lekparken vid 
Borgvägen, Hallunda  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Göran Steen om att släcka lyset på nätterna i lekparken vid Borgvä-
gen, d.v.s. den lekplats som heter Hallunden. Förslaget inkom till Botkyrka 
kommun 2015-05-18 och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2015-06-23. 
 
Yttrande 
Förslagsställaren önskar att lyset ska släckas på nätterna vid lekplatsen 
Hallunden. Detta beroende på att lekplatsen blivit utsatt för skadegörelse 
och ett tillhåll för ungdomar. Samhällsbyggandsförvaltningen avstyrker för-
slaget, eftersom en släckning av lyset kan medföra andra typer av problem, 
vilket leder till att otryggheten ökar.  
 
Dessutom innebär en släckning ingen garanti för att skadegörelsen upphör. 
Dessa ordningsproblem i sig är ett polisiärt ansvar.        
 
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2015-12-08 Dnrsbf/2015:277 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 398 
Medborgarförslag - Förläng Mälarstrandspromenaden till 
Sturehovs slott (sbf/2015:277) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens bifaller medborgarförslaget. 
 
Nämnden uppdrar till förvaltningen att fortsätta den pågående diskussionen 
med Stockholm stad och Stockholm Vatten. 
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden delar förslagsställarens åsikt att Mälarprome-
naden bör förlängas till Sturehovs slott. Kommunen har under flera år sat-
sat på att i etapper rusta upp och bygga ut strandpromenaden längs Mälaren 
från Slagsta till Norsborgs herrgård, vilket blivit mycket uppskattat bland 
Botkyrkabor och besökare. 
 
Under detta arbete har Sturehov setts som ett naturligt framtida slutmål. 
Det skulle innebära att dagens Mälarpromenad om ca fyra km förlängdes 
med ca två km fram till slottet. Detta förutsätter dock att stigen dras fram 
över Stockholms stads och Stockholm Vattens mark och att stor hänsyn 
måste tas till Norsborgs vattenverks intressen. 
 
För att ta reda på hur en förlängning skulle kunna utformas med hänsyn till 
detta har samhällsbyggnadsförvaltningen i höst föreslagit Stockholm stad 
och Stockholm Vatten att göra en gemensam förstudie kring detta och just 
nu förs diskussioner mellan dessa parter. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag om att förlänga Mälarstrandspromenaden till Sturehovs slott. Förslags-
ställarens motiv är att öka intresset för Sturehov och öka dess tillgänglighet 
för fotgängare och cyklister. 
 



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG  2[2] 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 2015-12-08 Dnr   sbf/2015:277 
 

Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-06-04 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2015-07-01. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2015-11-13, ut-
gör underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
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Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Förläng Mälarstrandspromenaden till 
Sturehovs slott  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens bifaller medborgarförslaget. 
 
Nämnden uppdrar till förvaltningen att fortsätta den pågående diskussionen 
med Stockholms stad och Stockholm Vatten.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag om att förlänga Mälarstrandspromenaden till Sturehovs slott. Förslags-
ställarens motiv är att öka intresset för Sturehov och öka dess tillgänglighet 
för fotgängare och cyklister. 
 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-06-04 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2015-07-01. 
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen delar förslagsställarens åsikt att Mälar-
promenaden bör förlängas till Sturehovs slott. Kommunen har under flera 
år satsat på att i etapper rusta upp och bygga ut strandpromenaden längs 
Mälaren från Slagsta till Norsborgs herrgård, vilket blivit mycket uppskat-
tat bland Botkyrkabor och besökare. 
 
Under detta arbete har Sturehov setts som ett naturligt framtida slutmål. 
Det skulle innebära att dagens Mälarpromenad om ca fyra km förlängdes 
med ca två km fram till slottet. Detta förutsätter dock att stigen dras fram 
över Stockholms stads och Stockholm Vattens mark och att stor hänsyn 
måste tas till Norsborgs vattenverks intressen. 
 
För att ta reda på hur en förlängning skulle kunna utformas med hänsyn till 
detta har samhällsbyggnadsförvaltningen i höst föreslagit Stockholm stad 
och Stockholm Vatten att göra en gemensam förstudie kring detta och just 
nu förs diskussioner mellan dessa parter. 
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Om en förlängning är möjlig och hur den i så fall ska utformas är ännu 
oklart, men förvaltningens ambition är att den ska komma till stånd och fö-
reslår därför att medborgarförslaget bifalles. 
 
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef 
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§ 393 
Medborgarförslag - Flytta cykelbanan längs med Fittja 
strandbad (sbf/2015:279) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.    
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden instämmer med förslagsställaren. Cykelbanan 
borde flyttas och detta ingår också i ett projekt med namnet ”Dagvatten 
Norra” och som drivs av tekniska förvaltningens VA-enhet. Strandområdet i 
Alby är tänkt att omvandlas till en strandpark där utformningen är en bland-
ning av anlagd park, natur och strandpromenader. Parken ska ingå i kom-
munens system för öppen dagvattenrening med dammar och vattenstråk.  
 
Tyvärr är projektet ”Dagvatten Norra” överklagat till förvaltningsrätten, vil-
ket innebär att flytten av cykelbanan riskerar att försenas till år 2017.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Susanna Karlman om att flytta cykelbanan längs med Fittja 
strandbad. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-06-04 och till sam-
hällsbyggnadsförvaltningen 2015-07-01.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2015-11-18, utgör 
underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2015-11-18  Dnr  sbf/2015:279  
 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Flytta cykelbanan längs med Fittja 
strandbad  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.    
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Susanna Karlman om att flytta cykelbanan längs med Fittja 
strandbad. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-06-04 och till sam-
hällsbyggnadsförvaltningen 2015-07-01.   

 
Yttrande  
Samhällsbyggnadsförvaltningen instämmer med förslagsställaren. Cykelba-
nan borde flyttas och detta ingår också i ett projekt med namnet ”Dagvatten 
Norra” och som drivs av tekniska förvaltningens VA-enhet. Strandområdet i 
Alby är tänkt att omvandlas till en strandpark där utformningen är en bland-
ning av anlagd park, natur och strandpromenader. Parken ska ingå i kom-
munens system för öppen dagvattenrening med dammar och vattenstråk.  
 
Tyvärr är projektet ”Dagvatten Norra” överklagat till förvaltningsrätten, vil-
ket innebär att flytten av cykelbanan riskerar att försenas till år 2017.  
 
 
 
Magnus Andersson  
Samhällsbyggnadschef  
 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2015-12-08 Dnrsbf/2015:282 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 394 
Medborgarförslag - Asfaltera vägen mellan Tullinge hant-
verksby och Björnkulla (sbf/2015:282) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.   
 
Sammanfattning 
Den väg som beskrivs i medborgarförslaget går genom två kommuner, Bot-
kyrka och Huddinge. I båda kommunerna finns planer på en väg mellan 
Tullinge Hantverksby och Björnkulla, men inte i enlighet med det som före-
slås i medborgarförslaget. Anledningen till detta är att Förbifart Tullinge är 
tänkt att anläggas längs med delar av vägen. Istället finns planer på att an-
lägga en väg mellan Tullinge och Björnkulla som kommer att gå planskilt 
under förbifarten.   
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Ossian Rydhamn om att asfaltera vägen mellan Tullinge hant-
verksby och Björnkulla. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-06-05 
och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2015-07-01.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2015-10-22, ut-
gör underlag för beslutet. 
 
Christian Dahlberg (TUP) biträder ordförandeförslaget. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2015-10-22  Dnr  sbf/2015:282  
 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag – Asfaltera vägen mellan Tullinge hant-
verksby och Björnkulla  
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.   
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Ossian Rydhamn om att asfaltera vägen mellan Tullinge hant-
verksby och Björnkulla. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-06-05 
och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2015-07-01.   
 
Yttrande 
Den väg som beskrivs i medborgarförslaget går genom två kommuner, Bot-
kyrka och Huddinge. I båda kommunerna finns planer på en väg mellan 
Tullinge Hantverksby och Björnkulla, men inte i enlighet med det som före-
slås i medborgarförslaget. Anledningen till detta är att Förbifart Tullinge är 
tänkt att anläggas längs med delar av vägen. Istället finns planer på att an-
lägga en väg mellan Tullinge och Björnkulla som kommer att gå planskilt 
under förbifarten.   

 
 
 
Magnus Andersson  
Samhällsbyggnadschef  







  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2015-12-08 Dnrsbf/2015:283 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 395 
Medborgarförslag - Fartgupp utanför Grödingevägen 54 
mot korsningen gula villan (sbf/2015:283) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.    
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsförvaltningen anser inte att det ska anläggas något fart-
gupp i enlighet med medborgarförslaget, eftersom det finns en trottoar längs 
med vägen. Förutom detta faktum finns det ytterligare minst fyra stycken 
nackdelar med fartgupp. 
 
1. Det uppstår skakningar och vibrationer på den närmaste fastigheten 
2. Det blir svårare att snöröja 
3. Det blir mer avgaser, beroende på retardation och acceleration 
4. Utryckningsfordon kan få problem 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Krister Jacobsen om att anlägga fartgupp vid Grödingevägen 
54. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-06-08 och till samhälls-
byggnadsförvaltningen 2015-07-01.    
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2015-10-27, utgör 
underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2015-10-27  Dnr  sbf/2015:283  
 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Fartgupp utanför Grödingevägen 54 
mot korsningen gula villan  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.    
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Krister Jacobsen om att anlägga fartgupp vid Grödingevägen 
54. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-06-08 och till samhälls-
byggnadsförvaltningen 2015-07-01.    

 
Yttrande  
Samhällsbyggnadsförvaltningen anser inte att det ska anläggas något fart-
gupp i enlighet med medborgarförslaget, eftersom det finns en trottoar längs 
med vägen. Förutom detta faktum finns det ytterligare minst fyra stycken 
nackdelar med fartgupp. 
 
1. Det uppstår skakningar och vibrationer på den närmaste fastigheten 
2. Det blir svårare att snöröja 
3. Det blir mer avgaser, beroende på retardation och acceleration 
4. Utryckningsfordon kan få problem 
 
Av ovanstående skäl avstyrker förvaltningen medborgarförslaget.  
 
 
 
Magnus Andersson  
Samhällsbyggnadschef  
 





  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2015-12-08 Dnrsbf/2015:352 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 396 
Medborgarförslag - Komplettera kollektivtrafiken med mi-
nielbussar (sbf/2015:352) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Förslaget översändes till Stockholms läns landstings trafiknämnd.  
 
Sammanfattning 
Det är Stockholms läns landstings trafiknämnd, (f.d. SL), som har hand om 
kollektivtrafiken i Botkyrka och i resten av Stockholms län. Det innebär att 
det är trafiknämnden som har ansvar för trafiken och ser till att den bedrivs 
endera av dem själva eller via en entreprenör. Mycket av trafiknämndens 
arbete sker i samverkan med kommunerna, men det är nämnden som är det 
organ som slutligen bestämmer om kollektivtrafiken.  
 
Botkyrka kommun har inget att erinra mot att minielbussar införs i kommu-
nen i enlighet med medborgarförslaget, men det är landstingets trafiknämnd 
som beslutar om så ska bli fallet.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag om att komplettera kollektivtrafiken med minielbussar. Förslaget in-
kom till Botkyrka kommun 2015-07-23 och till samhällsbyggnadsförvalt-
ningen 2015-10-09.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2015-10-23, ut-
gör underlag för beslutet.  
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Stockholms läns landstings trafiknämnd 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2015-10-23  Dnr  sbf/2015:352  
 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Komplettera kollektivtrafiken med  
minielbussar  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Förslaget översändes till Stockholms läns landstings trafiknämnd.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag om att komplettera kollektivtrafiken med minielbussar. Förslaget in-
kom till Botkyrka kommun 2015-07-23 och till samhällsbyggnadsförvalt-
ningen 2015-10-09.  
 
Yttrande 
Det är Stockholms läns landstings trafiknämnd, (f.d. SL), som har hand om 
kollektivtrafiken i Botkyrka och i resten av Stockholms län. Det innebär att 
det är trafiknämnden som har ansvar för trafiken och ser till att den bedrivs 
endera av dem själva eller via en entreprenör. Mycket av trafiknämndens 
arbete sker i samverkan med kommunerna, men det är nämnden som är det 
organ som slutligen bestämmer om kollektivtrafiken.  
 
Botkyrka kommun har inget att erinra mot att minielbussar införs i kommu-
nen i enlighet med medborgarförslaget, men det är landstingets trafiknämnd 
som beslutar om så ska bli fallet.  

 
 
 
Magnus Andersson  
Samhällsbyggnadschef  



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2015-12-08 Dnrsbf/2015:358 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 397 
Medborgarförslag - Det behövs en hundgård i östra 
Storvreten (sbf/2015:358) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Sammanfattning 
Vid samhällsbyggnadsnämndens sammanträde 2015-10-20 behandlade 
nämnden ett likadant förslag som detta medborgarförslag. Då beslutade 
nämnden att ge samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att utreda frågan 
om var en eventuell hundrastgård kan placeras i Östra Storvreten. Nämn-
dens beslut om utredning kommer gälla även detta medborgarförslag.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Eveliina Björklund om att anlägga en hundgård i östra Storvreten. 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-08-27 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2015-10-09.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2015-10-30, ut-
gör underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 
 
 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2015-10-30 Dnr  sbf/2015:358  
 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 

Medborgarförslag – Det behövs en hundgård i östra 
Storvreten   
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Eveliina Björklund om att anlägga en hundgård i östra Storvreten. 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-08-27 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2015-10-09.  
 
Yttrande 
Vid samhällsbyggnadsnämndens sammanträde 2015-10-20 behandlade 
nämnden ett likadant förslag som detta medborgarförslag. Då beslutade 
nämnden att ge samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att utreda frågan 
om var en eventuell hundrastgård kan placeras i Östra Storvreten. Förvalt-
ningen föreslår att nämndens beslut om utredning även ska gälla som svar 
på det här medborgarförslaget.   
 
 
 
Magnus Andersson  
Samhällsbyggnadschef  



  ORDFÖRANDEFÖRSLAG 1[2] 

Kommunfullmäktige  
 2016-02-25  Dnr KS/2016:5   
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
Avsägelser och fyllnadsval (KS/2015:5) 
 
Följande avsägelser har inkommit: 
 
Anna Marmlind (TUP), ledamot i socialnämnden 
 
Hanan Abdulmasih (S), ersättare i fullmäktige 
 
Hanan Abdulmasih (S), ersättare i arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar avsägelserna och hemställer hos länsstyrelsen om ny  
sammanräkning till kommunfullmäktige efter Hanan Abdulmasih (S). 
 
Kommunfullmäktige förrättar följande fyllnadsval: 
 
KRISLEDNINGSNÄMNDEN t o m 2018-10-15 
Ersättare efter Gabriel Melki (S) 
 
Emanuel Ksiazkiewicz (S)  
 
 
Kommunfullmäktige bordlägger följande val: 

 
KOMMUNFULLMÄKTIGES VALBEREDNING t o m 2018-10-15 
Ersättare efter Katarina Berggren (S) 
 
MÄLARDALSRÅDET t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Katarina Berggren (S) 
 
KOMMUNFÖRBUNDET STOCKHOLMS LÄN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Katarina Berggren (S) 
 
 

  



BOTKYRKA KOMMUN ORDFÖRANDEFÖRSLAG  2[2] 
Kommunfullmäktige  

 2016-02-25 Dnr KS/2016:5   
 

KOMMUNFULLMÄKTIGES VALBEREDNING t o m 2018-10-15 
Ersättare efter Jill Melinder (S) 
 
KOMMUNFÖRBUNDET STOCKHOLMS LÄN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Jill Melinder (S) 
 
MILJÖ- OCH HÄLSKOSKYDDSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Anders Gustafzon (S) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31  
Nämndeman efter Erik Frostegren (MP) 
 
KOMMUNALA PENSIONÄRSRÅDET t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Erik Frostegren (MP) 
 
DIALOGFORUM FITTJA t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Lielya Sagnia (L) 
 
SOCIALNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Anna Marmlind (TUP) 
 
ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Hanan Abdulmasih (S) 



  ORDFÖRANDEFÖRSLAG 1[1] 

Kommunfullmäktige 
 2016-02-25   
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
Nya medborgarförslag 
 
Beslut 
Följande medborgarförslag tas emot för beslut: 
 
Förbättrad framkomlighet mellan Sunnanvägen och Huddingevägen, 
KS/2016:50 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Komplettera med skulpturer och aktiviteter vid Ica Stormarknaden och  
Pelekan-huset, KS/2016:56  
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut. 
 
Asfaltera väg/trappa mellan skogen Tingsbergsvägen och Mellanbergsvägen 
i Tullinge, KS/2016:57 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Nytt övergångställe i korsningen Flottiljvägen/Strövarvägen i Riksten Tull-
inge, KS/2016:72 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Upprustning av utemiljön vid Kassmyraskolan, KS/2016:74 
Beslutas av kommunfullmäktige efter yttrande från kultur och fritidsnämn-
den och tekniska nämnden. 
 
Gångstig mellan äldreboendet Alby Äng ner till koloniområdet, KS/2016:76 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut.  
 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige bestämmer vilket politiskt organ som ska besluta om 
medborgarförslag. Enligt fullmäktiges arbetsordning får fullmäktige över-
låta till en nämnd, men inte kommunstyrelsen, att slutligt besluta i ett ärende 
som har väckts genom medborgarförslag. 

  



Medborgarförslag – Förbättrad framkomlighet mellan Sunnanvägen och Huddingevägen- 
publicering 
 
Förnamn:  

Efternamn:  

Namn: Lars  Roswall  

Gatuadress:  

Postadress:  

Telefonnummer:  

E-postadress:  

Förslag: Mellan Sunnanvägen och Huddingevägen går en stig som mynnar ut vid ett övergångsställe mitt för där 
Flottiljvägen går in under viadukten. Stigen används flitigt inte minst av ungdomar som går hem ifrån 
Falkbergsskolan. Det finns ingen beläggning och det finns en gammal förankring från en elstolpe som 
utgör en snubbelrisk. Ett lass grus som beläggning och borttagning av förankringen skulle vara uppskattat 
av oss som använder stigen ---  
Detta förslag lämnade jag i anslutning till en felanmälan, 474092, den 2 mars 2015 men har därefter 
endast fått ett kvitto på att ärendet är registrerat.  

Motivering: Förbättrad framkomlighet  

Kön:  

Kommundel:  

Ålder:  

 



 
 
 
Medborgarförslag – En komplettering på skulpturer och aktiviteter vid Ica 
Stormarknaden och Pelekan-huset - publicering 
 
 
Bif. här förslag på skulpturer och aktiviteter vid Icka Stormarknaden och Pelekan-husets 
historiska gamla bro som nyss renoverat. En komplettering med nämnda skulpturer likt 
Norska Sagen Bockarna Bruse

 
 
Har själv förmågan att genomföra dessa skulpturer som tål väder och vind 
en bock på bron ett troll i vattnet samt att en plastduk täcker botten så att  
den under sommartid fylles med vatten där. 
 
Fortsättning med ev. en fiskfontän som kanske kan drivas med solceller 
som ev. ett projekt för någon skola att genomföra…. 
 
Samt några cementplattor  attt gräva ut för sittplattser åt barn som kan ha en fröken som 



läser sagor där ibland en solig dag. 
 
Möjligt att man kan få företag att betala den symboliska grundkostnaden för att ev. 
gjuta mina lermodeller på bocken och trollet och fisken med ställning för pump. 
 
För mig blir det mest en ära och reklam för min egen del som skulptör också. 
 
PS det är möjligt att närliggande gjuteri i Eriksbergs industriområde bjudet på 
gjutningen. 
 
Dold kulturarbetare, Musiker, Konstnär Reklamtecknare och Skulptör och Reklamman med 
30 års verksamhet. 
som annonsoch PR-byråverksamhet. 
 
Göran Janulf 
 
 
 



Medborgarförslag – Lägg en asfalterad väg/trappa mellan skogen Tingsbergsvägen och 
Mellanbergsvägen i Tullinge – publicering  
 
 
 
Namn: Krister jacobsen  

Gatuadress:  

Postadress:  

Telefonnummer:  

E-postadress:  

Förslag: Lägga en asvalterad väg/trappa som man sätt på andra områden i kommunen mellan skogen 
Tingsbergsvägen och Mellanbergsvägen i Tullinge med eventuell belysning  

Motivering: Det är en mycket farlig väg med vassa stenar som sticker upp på denna grus/skogsväg som är väldigt 
mörk på kvällar och vinterhalvåret.. Folk runtomkring tar den vägen gående eller tex med 
barnvagnar/cyklar till bussen samt barn går till skolan på denna väg.. Det finns endast den vägen ner till 
kommunikationer från det området förutom bilvägen som är farlig att ta sig fram på utan bil och tar 
mycket längre att gå ner på.. Min familj och jag bor just nu i tumba men ska bygga hus på 
Tingsbergsvägen snart och vi har hört oss för och alla i området är för en seriös väg till våra 
kommunikationer!  

Kön:  

Kommundel:  

Från mobilapp:  

Ålder:  

 



Medborgarförslag – Nytt övergångställe i korsningen Flottiljvägen/Strövarvägen i 
Riksten/Tullinge – Publicering   
 
 
Namn: Cecilia Jarl  

Förslag: Nytt övergångsställe i korsningen Flottiljvägen/Strövarvägen i Riksten/Tullinge.  

Motivering: Strövarvägen är ett naturligt gångstråk för många boende i Riksten, framför allt barnfamiljer boende i södra 
Riksten (Hanvedens allé och söder ut), som är på väg till lekparken eller skolan/förskolan Luna. Kommer man 
gående på Strövarvägen och ska till tex. Skolparken i centrala Riksten måste man korsa Flottiljvägen (huvudled 
i Riksten) men där finns inget övergångsställe. Vägen är mycket trafikerad med både bussar och tung 
byggtrafik, och i just korsningen Strövarvägen/Flottiljvägen skulle det vara på sin plats med ett övergångsställe 
för att underlätta att ta sig över Flottiljvägen.  

 



Medborgarförslag - Upprustning av utemiljön vid Kassmyraskolan - publicering 
 
 
Namn: Sanna Jansson  

Förslag: Upprustning av utemiljön vid kassmyraskolan. Belysning, lekmiljö, fotbollsplan.  

Motivering: På kassmyraskolan går ca 600 barn. För dessa barn finns 1 gunga, 1 sandlåda, 6 betonghästar och en grusplan 
för fotboll. Under större delen av året är marken i skogsdungen intill lerig och blöt och bäcken som går genom 
dungen blir bredare för varje år. Vid andra skolor i Tumba finns konstgräsplan, klätterställningar, flera gungor, 
utepingisbord mm. Nu är det dags att göra något för barnen i kassmyra! Skolgården är dessutom alldeles mörk 
på eftermiddagar vilket innebär otrygghet för barnen, otrygghet för föräldrar som lämnar och hämtar och för 
personalen som rör sig kring skolan. På kvällar och helger pågår en hel del busliv kring skolan,  detta kan ske 
ostört då personer kan röra sig på skolområdet utan att synas. På ödetomten vid bäcken skulle paviljonger för 
"fritidsklubb" kunna placeras för tryggare och mer meningsfull fritid för barn mellan 10 och 12 år.  

 





 
 

 
 
 

Enkel fråga 
2016-01-28 

 
 
Enkel fråga till socialnämndens ordförande 
 
Botkyrka kommun har lång erfarenhet av att ta emot ensamkommande flyktingbarn. Detta är 
bra och något som vi ska arbeta vidare med och ha fortsatt höga ambitioner för.  
 
Sveriges Radio (SR) rapporterade i mitten av januari att det kommer allt fler gifta asylsökande 
barn till Sverige. “Trots att barnäktenskap är förbjudet enligt svensk lag låter kommuner ofta 
barnen bo tillsammans med den vuxna person som de är gifta med”, skriver Sveriges Radio på 
sin hemsida. 
  
Jag och Liberalerna anser att denna information är oroande och vi förutsätter att Botkyrka 
kommun agerar medvetet och tydligt för att barn inte ska leva under påtvingade förhållanden. 
  
Med anledning av detta vill jag fråga socialnämndens ordförande:  
 
Tillåter kommunen att gifta flyktingbarn bor tillsammans med den vuxna person som de är 
gifta med? 
 
Lars Johansson (L) 
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